
رییس کل سازمان توسعه تجارت:
صندوق سرمایه گذاری صادراتی فرصتی برای 

توسعه تجارت تولیدات دانش بنیان است

 رییس کل ســازمان توســعه تجارت گفــت: صندوق ســرمایه گذاری 
صادراتی ظرفیتی را ایجاد می کند تا شــرکت های دانش بنیان به عرصه 

بین المللی راه پیدا کنند.
علیرضا پیمان پاک در آییــن امضای تفاهم نامه همــکاری بین معاونت 
علمی و فناوری ریاســت جمهوری و شرکت نمایشــگاه های بین المللی، 
اظهار داشــت: صندوق ســرمایه گذاری صادراتی با معرفی شرکت های 
دانش بنیانــی که پتانســیل تجــاری دارنــد، فرصتی را بــرای جذب 
سرمایه گذاری خارجی یا مشترک و شــرایطی برای حمایت از این بخش 

را ایجاد می کند.
وی افزود: سازمان توســعه تجارت به دنبال ایجاد فضایی برای حمایت از 

صادرات دانش بنیان کشور است تا شرکت های فعال از آن بهره مند شوند.
پیمان پاک تصریح کرد: ایده از ســوی معاونت علمی و فناوری ریاســت 
جمهوری ارائه و سپس طرح اولیه برنامه ریزی شد و اکنون در حال مذاکره 

برای فراهم کردن این شرایط هستیم.
رییس کل سازمان توسعه تجارت بیان کر: صندوق توسعه ملی تایید خود 
را اعلام کرده و بانک ها نیز آمادگی کامل در این زمینه دارند؛ از سوی دیگر 
با توجه به جایگاه تولیدات دانش بنیان و فناورانه، شرکت های بین المللی 

نیز از مشارکت در این بخش استقبال می کنند.
معاون وزیر صمت با بیان اینکه صندوق ســرمایه گذاری صادراتی وظیفه 
حمایت از صادرات دانش بنیان را برعهده خواهد داشــت، خاطرنشــان 
کرد: برای داشــتن یک صندوق کارآمد باید از همان آغاز سازوکار و قالب 

به درستی طراحی شود تا بعد از شروع فعالیت با مشکل مواجه نشیم.
پیمان پاک با بیان اینکه در یک ســال اخیر شاهد اتفاقات خوبی در زمینه 
صادرات بودیم، تصریح کــرد: همکاری های بین المللی در حوزه تولیدات 

دانش بنیان تولید و صادرات آن از اولویت ها بوده، مورد توجه قرار گرفت.
وی با بیان اینکه در زمینه دانش بنیان توســعه بازار و بازاریابی هســتیم، 
گفت: طی ماه های اخیر آشنایی فعالان اقتصادی خارجی با تولیدات این 
حوزه در داخل کشور موجب شگفتی آنها شده اســت که ایران به یکی از 
کشورهای پیشرو تبدیل شــده است و توانســته ایم با وجود تحریم ها به 

دستاوردهای بسیاری دست یابیم.
پیمان پاک بیان کرد: توســعه تجارت در حوزه تولیــدات دانش بنیان، 
گذار از وضع فعلی به روش های نوآورانه و حمایت از اســتارت آپ ها برای 
بهره مندی از فرصت های جهانی از برنامه های ســازمان توســعه تجارت 
اســت.وی تاکید کرد: ایران در زمینه توســعه بازارهای تولیدات دانش 
بنیان مزیت رقابتــی دارد و در منطقه و کشــورهای هــدف می تواند به 

دستاوردهای مهمی دست یابد.

تجارت مبارزه با تقلب مالیاتی در اتریش

سیاست کشورهای جهان برای مقابله با فرار مالیاتی چیست؟
خریدار  بررسی نظام مالیاتی کشورهای 
توسعه یافته بیانگر آن است که اولین اقدام 
جهت مبــارزه با تقلب مالیاتــی، طراحی و 
اجــرای برنامه »مدیریت ریســک تمکین 

مالیاتی« است.
 »فــرار و اجتنــاب از پرداخــت مالیات« 
به عنــوان یک چالــش مشــترک در تمام 
نظام های مالیاتی جهان شناخته می شود؛ 
اما اندازه فرار و اجتناب که معمولاً به عنوان 
درصــدی از تولیــد ناخالص ملــی مطرح 
می شود، در کشــورهای مختلف، متفاوت 

است.

سیاست کشورهای جهان جهت 
مقابله با فرار مالیاتی چیست؟

نکته ای که باید به آن اشــاره کرد این است 
که حذف کامل فــرار و اجتناب غیرممکن 
بوده؛ با این وجود، اجرای برخی از برنامه ها 
ســبب کاهش آن خواهد شــد. در ایران به 
دلیل الگوی ســنتی اخذ مالیات، شــاهد 
فرار و اجتناب گســترده ای در حوزه مالیات 
هستیم؛ به گونه ای که بســیاری از فعالان 
اقتصادی با وجــود دارا بــودن درآمدهای 

کلان، فاقد پرونده مالیاتی هستند.
از ســوی دیگر برخی از فعــالان اقتصادی 
دارای پرونــده مالیاتــی نیز بــا بکارگیری 
شیوه های مختلفی، از پرداخت مالیات فرار 
کرده و و در واقع مالیات غیرواقعی پرداخت 
می کنند. به طــور مثال مهــدی موحدی 
بکنظر، رئیــس مرکز آمــوزش، پژوهش و 
برنامه ریزی ســازمان مالیاتی در اظهارات 
خود به یک مؤدی مالیاتی اشــاره می کند 
که با وجود تراکنــش ۶ هزار میلیاردتومانی 
در ســال های ۹۸ و ۹۹ به ترتیب ۱۰ و ۳۰۰ 

میلیون تومان مالیات پرداخت کرده است.
هرچنــد اجــرای نصفــه و نیمــه قانون 
پایانه های فروشــگاهی و ســامانه مؤدیان 
توانســته بخشــی از فرار و اجتناب مالیاتی 
را شناســایی کند، امــا کمــاکان در ایران 
شــاهد فرار گســترده مالیاتی هستیم؛ به 
ســبب اهمیت این موضوع در قسمت سوم 
از سلســله گزارشــات »ایران و مالیات« به 
راهکار اصلی کشــورها جهت مقابله با فرار 
و اجتناب مالیاتی یعنی »مدیریت ریســک 

تمکین مالیاتی« اشاره خواهیم کرد.

مدیریت ریسک، راهکاری عملیاتی 
برای مبارزه با فرار مالیاتی

رویکرد رایــج و نوین مدیریــت مالیاتی در 

کشورهای توســعه یافته، اغلب »مدیریت 
ریســک تمکین مالیاتــی« بوده اســت؛ 
به گونه ای که در بیش از یک سوم کشورهای 
ســازمان همــکاری اقتصادی و توســعه 

)OECD(، این رویکرد در حال اجرا است.
بررســی ها بیانگــر آن اســت کــه تقریباً 
کشــورهای  مالیاتــی  ســازمان های 
توســعه یافته از یــک واحــد اداری جهت 
مدیریت تمکین کسب وکارهای برخوردار 
بوده و این واحدها امور مربوط به تمام انواع 

مالیات را مدیریت می کنند.
البته مدیریت ریســک تمکین یک فرآیند 
مســتمر چندمرحله ای از بالا به پایین بوده 
که هدف آن شناســایی و رفع ریسک های 
ســطوح مختلف و شناســایی و برخورد با 

مؤدیان پر ریسک است.
از طرفــی »اصلاح ســاختار ســازمانی با 
محوریت مدیریت تمکیــن«، »گروه بندی 
مؤدیان بــر اســاس برخــی ویژگی های 
مشترک«، »ایجاد موتور ریسک«، »تقویت 
پایگاه داده«، »اســتفاده از فنــون تحلیلی 
به ویژه علم داده بــرای تجزیه وتحلیل رفتار 
مؤدیان«، »آموزش سطوح مختلف سازمان 
با مفاهیم و فنون مدیریت ریســک تمکین 
مالیــات« و در نهایــت »طراحــی برنامه 
مدیریت تمکین« از پیش نیازهای سیستم 
مدیریت ریســک تمکین مالیاتی به شمار 

می رود.
لازم به ذکر اســت مدیریت ریسک تمکین 

مالیاتی بــرای اولین بــار در گزارش مجمع 
سازمان های مالیاتی در سال ۲۰۰۴ مطرح 
شــد و به عنوان یک فرآیند تکرارشــونده 
جهــت شناســایی، ارزیابــی و کاهــش 
ریســک های تمکین مالیاتی در طول زمان 

شناخته می شود.

مبارزه با تقلب مالیاتی در اتریش
در اتریش به منظــور مقابله با فرار و اجتناب 
مالیاتــی از مدیریت ریســک و تمکین در 
وزارت دارایی فدرال اســتفاده می شود. بر 
همین اســاس گروهی که از واحد مسئول 
هدایت، ســازماندهی و مقابله با تقلب های 
مالیاتی در حوزه گمرک و مالیات تشــکیل 
شده است، وظیفه توســعه راهبردها جهت 
تحت تأثیر قراردادن رفتارهــای مؤدیان و 
کاهش مــوارد اجتناب مالیاتــی را برعهده 
دارند.واحد مدیریت ریسک اتریش توسط 
 RIA مرکز ریسک، اطلاعات و تحلیل با نام
پشتیبانی می شود. فرآیند مدیریت ریسک، 
گردآوری، مبادله و تحلیل اطلاعات، توسعه 
فنون حسابرســی و کنتــرل، برنامه های 
انتخاب و حسابرســی پرونده ها و همکاری 
بین المللــی در حوزه هــای فــوق از جمله 

مسئولیت های RIA است.

مدیریت ریسک در سازمان امور 
مالیاتی بلغارستان

بلغارســتان کار بــر روی پــروژه مدیریت 

ریســک را از ســال ۲۰۰۶ و باهــدف 
پیاده ســازی سیســتم واحدی در سازمان 
درآمدی خود آغاز کرد، ســازمان درآمدی 
این کشــور به دنبال مدیریت ریسک های 
عدم تمکیــن در نظام مالیاتــی و مدیریت 

تأمین اجتماعی بوده است.
در ســال ۲۰۰۸ این پروژه به سازمان امور 
مالیاتی بلغارســتان سپرده شــد و در حال 
حاضر از دو اداره جداگانه با نام های مدیریت 
ریســک متــداول و اداره پرونده های ویژه 
تشکیل شده اســت. »اتصال مالیات به حق 
بیمه تأمین اجتماعــی« و »ترغیب تمکین 
داوطلبانه مبتنی بر مقبولیت بالای دولت« 
به عنــوان اهداف اســتراتژیک ایــن مرکز 

شناخته می شود.
همچنیــن اســتفاده از رویکرد یکســان 
در مدیریــت ریســک به منظــور تأمین 
کارایی در بحث های شناســایی، تحلیل 
و برخورد با ریســک های عدم تمکین به 
قوانین مالیاتی و تأمیــن اجتماعی، تهیه 
و جمع آوری اطلاعات کامل ریســک های 
اصلی، پشــتیبانی از تصمیمات اداری به 
هنگام انتخاب ابزارهای برخورد ریســک 
و تخصیص منابــع، افزایــش تمکین به 
قوانین مالیاتی و تأمین اجتماعی، کاهش 
زیان هــای بودجــه ای بــا محدودکردن 
ریســک های عــدم تمکین بــه قوانین 
مالیاتــی و تأمین اجتماعــی و حمایت از 
تحقیقات کیفــری در بحــث تقلب های 

مالیاتی نیــز به عنوان اهداف ســاختاری 
عنوان شده اند.

آلمان و مدیریت ریسک تمکین مالیاتی
در آلمان، راهبرد مدیریت ریسک در سطح 
فــدرال و در ۱۶ ایالت به صــورت یکپارچه 

پیاده سازی شده است.
نکته جالــب در آلمان به ســطح منطقه و 
محلی مدیریت ریســک مربوط می شــود، 
در واقع عملیات سیســتم مدیریت ریسک 
در سطح منطقه ای توســط بالاترین مقام 
مسئول ارزیابی می شــود و نتایج به عنوان 
ورودی جهت بررســی و بازبینی و توســعه 
سیســتم های مدیریت ریســک در سطح 
فدرال به کار گرفته می شــود؛ از طرفی در 
ســطح محلی نیز مدیریت ریســک توسط 

ادارات مالیاتی انجام می گیرد.
»اجتناب یا حداقــل شناســایی تقلب به 
شــیوه دقیق« و »بهینه ســازی رسیدگی 
بــه پرونده های مالیاتــی« به عنوان اهداف 
رویکــرد ارزیابی ریســک دولــت آلمان 

شناخته می شوند.
همان طور که گفته شد، تمامی کشورهای 
جهان با فــرار و اجتنــاب مالیاتــی روبرو 
هستند، نظام های مالیاتی در سراسر دنیا در 
پی این هســتند که تمامی مؤدیان به شکل 
کاملًا داوطلبانه فرآیند تســلیم اظهارنامه و 
پرداخت مالیات خود را انجــام دهند اما در 
عمل بخشی از مؤدیان، ســهوی یا عمدی 
از انجــام تکالیف خــود امتنــاع می کنند؛ 
در نتیجه نیاز اســت اقداماتی در خصوص 
مقابله با فــرار و اجتنــاب مالیاتی صورت 

گیرد.
خوشــبختانه پس از وقفه ۳۰ مــاه، قانون 
پایانه های فروشگاهی و ســامانه مؤدیان 
در حال حاضر در آســتانه عملیاتی شدن 
قرار گرفته اســت، هرچند با اجرای برخی 
از مفاد این قانون در ســالجاری، بخشی از 
فرار مالیاتی شناسایی شده و تعداد مؤدیان 
مالیاتی رشــد داشته اســت، اما می توان 
با صراحت گفت که با اجــرای دقیق قانون 
پایانه های فروشگاهی و ســامانه مؤدیان، 
بیش از پیش شــاهد کاهش چشمگیر فرار 
و اجتناب مالیاتی خواهیم بود؛ گذشــته از 
این موضوع، لازم اســت مسئولان سازمان 
امور مالیاتی با مطالعه دقیق قوانین ســایر 
کشــورها، اقدامات اساســی در خصوص 
کاهش فــرار و اجتناب مالیاتــی را مدنظر 

قرار دهند.

وزیـر نفت اعلام کرد
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وزیر جهاد کشاورزی خبر داد

اجرای کشت قراردادی گنـدم 
در ۲ میلیون هکتار
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خانه  هنر   میرا

 تولید بالا رفت و صادرات لغو شد

بازار برنج به آرامش می رسد

سخنگوی دولت:

رییس جمهوری در مجمع عمومی 
سازمان ملل حاضر می شود

رئیس کل بانک مرکزی:
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ویکرد بومی به سرمایه اجتماعی   تبیین ر
در چارچوب اندیشه امام و رهبری

 محسن ردادی  در اندیشــه سیاســی امامین انقــلاب اسلامی نگاه 
ویژه ای به مردم و عدالت وجود دارد. از سویی موضوع سرمایه اجتماعی 
به عنوان یکی از چالش های حکمرانی، محل بحث های نظری گسترده 
در سطوح تحلیل متفاوت است که در سند الگو هم به آن پرداخته شده 

است.
از سوی دیگر، در جای جای سند الگو به عدالتی اشاره شده است که هم 
از شــئون و مقدمات وجود و هم محور زندگانی انسان است بصورتی که 
بدون آن، آدمیان معنای زندگی را در درک نمی کنند و جامعه نیز جز با 
قیام به قسط و گســترش آن قوام پیدا نمی کند به علاوه عدالت و قسط، 
عدالت خواهی و قسط طلبی شانی از شئون فطری انسان است که بدون 
آن انسانیت انسان معنا پیدا نمی کند و آدمی که دارای عقل سلیم است 
به سوی عدل و داد در حرکت است.عدل و داد نه تنها عامل رشد، توسعه، 
رفاه و امنیت در جامعه که عامل وحدت و یکپارچگی جامعه نیز هست. 
عدالت و داد در وجود انسان اســتقامت و اعتدال می آفریند و در جامعه 

بشری نیز اعتدال، استحقاق، فضیلت و استقلال را به بار می آورد.
در این راستا، با هدف بررسی مولفه های سرمایه اجتماعیِ عدالت محور 
در اندیشه امام خمینی )ره( و رهبر معظم انقلاب اسلامی و کاربست آن 
در الگوی اسلامی ایرانی پیشرفت پژوهشی به انجام رسیده است با طرح 
این سؤال که عناصر و مؤلفه های اجتماعی عدالت محور در اندیشه های 
امام خمینی )ره( و آیت الله خامنه ای چیست؟ و کاربست آن در الگوی 
اسلامی ایرانی پیشرفت دارای چه ملاحظاتی است؟ به دنبال کاربردی 
کردن این اندیشــه  اجتماعی، به این جمع بندی می رســد که سرمایه 
اجتماعــی دارای چهار مؤلفه و عنصر شــامل: شــبکه های ارتباطی، 

هنجارهای متقابل، مشارکت و اعتماد است.
بخش عمده ای از ایــن پژوهش به یافتن مضامیــن مرتبط با این چهار 

عنصر در اندیشه  امامین انقلاب اسلامی اختصاص داده شده است.
روش تحلیــل مضمونــی )Thematic Analysis( یک روش کیفی 
است که در این پژوهش به خدمت گرفته شده است. علاوه بر استخراج 
مضامین مرتبط با ســرمایه  اجتماعی به مضمون های مرتبط با عدالت 
نیز در اندیشــه ی رهبران انقلاب اسلامی توجه شده اســت. با تلفیق 
مضامین مربوط به ســرمایه  اجتماعی و مضامین مربوط به عدالت که 
همگی از اندیشه رهبری انقلاب اسلامی اســتخراج شده اند، برخی از 
راهبردها و ملاحظات به دســت آمده که در سند الگوی اسلامی ایرانی 
پیشرفت استفاده شده اســت و چارچوبی برای تولید سرمایه اجتماعی 
عدالت محور به شمار می رود.مهم ترین دســتاورد نظری این پژوهش، 
نگاه نقادانه به ســرمایه  اجتماعی اســت که تعارض به القوه  ســرمایه  
اجتماعی با عدالت را گوشــزد می کند. در حوزه  کاربردی این رســاله 
توانسته است ملاحظاتی را از نگاه رهبران انقلاب اسلامی استخراج کند 

که به عدالت محور شدن سرمایه  اجتماعی یاری می رساند.
چهار راهبرد اصلی استخراج شده عبارت اند از:

لزوم تقویت شــبکه های ارتباطی بزرگ تر )مانند امت و ملت( تضعیف 
خرده شــبکه های ارتباطــی انحصارگرایانه )مانند شــبکه  قومیت یا 

اشرافیت(
تقویت همیاری و احســاس تعــاون و تضعیف روحیــه خودمدارانه و 

احساس منفعت جویی شخصی
تقویت حضــور حاکمیتی و مؤثر مــردم در سیاســت و واگذاری همه 

عرصه های اقتصاد به مردم
مبارزه با فساد برای حفظ اعتماد مردم.

تمایز این پژوهش که به عنوان رســاله دکتری ارائه شده، از نوشته های 
پیشین در رویکرد بومی به ســرمایه  اجتماعی به همراه نقد آن، تحلیل 
اندیشــه های امام خمینی )ره( و رهبری انقلاب اسلامی و تلاش برای 
کاربردی کردن این اندیشه ها در اجرای الگوی اسلامی ایرانی پیشرفت 
آشــکار می گردد. یک نوآوری مهــم این پژوهش بــه کار بردن روش 
تحلیل مضمونی است که به خصوص در پژوهش های علوم سیاسی در 

ایران ناشناخته است.

وزیر امور خارجه در جمع خبرنگاران:
آمریکا نمی تواند در میز مذاکره امتیاز بگیرد

وزیر امــور خارجــه در رابطه بــا مذاکــرات و آغاز گازدهــی صدها 
سانتریفیوژ، توضیحاتی ارائه داد.

 حسین امیر عبداللهیان در حاشیه اعطای جایزه حقوق بشر اسلامی و 
در جمع خبرنگاران گفت: مایلم در جمع شما و در رابطه با آنچه بین ما 
و بوررل و طرف آمریکایی در موصــوع مذاکرات جهت لغو تحریم ها رخ 

داد اشاره کنم.
وی ادامه داد: به یاد دارید که در هفته های گذشــته در حالیکه ما برای 
مرحله جدیدی از مذاکرات آماده می شدیم به یکباره طرف امریکایی با 
هدف امتیاز گرفتن در میز مذاکره طرح قطعنامــه ای را در آژانس بین 
اللملی انرژی اتمی مطرح کرد و قطعنامه ای را روی میز گداشــت و ما 
متعجب شــدیم از اینکه در حالیکه در همان زمــان و به کرات از طرف 
بایدن دائماً پیام هایی با واسطه دریافت می کنیم که آمریکا حسن نیت 
دارد و جدی در بازگشــت به توافق است پاســخ قاطع خود را به طرف 

آمریکایی دادیم.
وی افزود: در هفته جــاری نیز اخیراً بوررل هماهنــگ کننده اتحادیه 
اروپا ابتکاری را ارائه داد و متنی را بــرای همه طرف ها، ایران و ۴+۱ یک 
و آمریکا ارســال کرد و ما در پایتخت ها در حال بررسی این متن و توافق 
برای جمع شــدن دور میز مذاکره هستیم، رو ز گذشــته شاهد صدور 
قطعنامه جدید از ســوی آمریکا بودیم این اقدامات غیر منطقی و این 
جنون تحریم های بی اثر که بایدن، بلینکن و راب مالی به آن اشاره کرده 
که تحریم های حداکثری ترامپ شکست خورده است حتی خود بورل 
در متن اخیر اشاره داشته به شکســت حداکثری ترامپ و بعد ایده های 
جمع بندی شــده خودش را مطرح می کند اما باز شاهد جنون اعمال 
تحریم هاکه البته فقط نمایش اســت و تأثیر ملموسی روی زمین ندارد 
هســتیم.امیر عبداللهیان ادامه داد: من مایلم اشاره کنم که در پاسخ به 
این اقدام آمریکا، نسبت به گازدهی صدها ســانتریفیوژ نسل جدید از 

شب گذشته بر اساس تصمیمی که گرفته شد اقدام کردیم.
وزیر خارجه خطاب به آمریکایی ها گفــت: آمریکایی ها تصور نکنند با 
این اقدامات در میز مذاکره می تواند امتیاز بگیــرد و باید زیاده خواهی 
را کنار بگــذارد.وی در خصوص تحولات عراق گفــت: رهبران عراق از 
شایستگی و درایت لازم برای حل مشــکلی که در داخل عراق به وجود 
آمده برخوردار هســتند و توجه به اینکه هر گونه درگیری داخل عراق 
خط قرمز عراق اســت و نقش مرجعیــت و درایت و انســجام رهبران 

سیاسی مهم ترین عوامل برون رفت از مشکلات داخلی عراق است.

یادداشت

تریبون

 اقدام سازمان انرژی اتمی اجرای قانون مصوبه مجلس 
شورای اسلامی است؛ بندی از مصوبه ای که اجرای آن 
ایران را به لحاظ مذاکراتــی در موضع قدرت قرار داد و 
طرف های غربی را وادار به بازگشت به میز مذاکره کرد، 
به همین دلیل اجرای بخش هایی از این مصوبه تکمیل 

پازلی با هدف نهایی رفع تحریم هاست.
 بهروز کمالوندی ســخنگوی ســازمان انــرژی اتمی 
از راه انــدازی و تزریق گاز به ســانتریفیوژهای جدید 
یا پیشــرفته خبر داد. هرچند او گفت که این اقدام در 
راســتای مصوبه مجلس در زمینه اقدامات راهبردی 
برای رفــع تحریم ها اســت امــا قرابت زمانــی آن به 

تحریم هایــی کــه آمریکا علیــه جمهوری 
اســلامی ایران اعمــال کرده اســت کمی 

معنادار به نظر می رسد.
بهروز کمالوندی در گفت وگویی تلویزیونی 
گفت: »دســتور راه اندازی صدها ماشــین 
جدید ســانتریفیوژ عصر امروز داده شد که 
متشــکل از انواع ماشین پیشــرفته IR۶ و 

IR۱ است.«ســخنگوی ســازمان انرژی اتمی افزود: 
»این اقدام را در راســتای اجرای قانون اقدام راهبردی 
برای لغو تحریم ها و صیانت از منافع ایران و رسیدن به 
حداقل میزان غنی سازی ۱۹۰ هزار سو انجام شده که 

کف نیاز کشور اســت. در این رابطه با آژانس 
بین المللی انرژی اتمی اطلاع رســانی شده 
است.« همچنین وزارت خزانه داری آمریکا 
اعلام کرد که اسامی شــرکت های جدیدی 
را به دلیل ارتباط با ایران در فهرست تحریم 
قرار داده اســت و معاون وزیــر خزانه داری 
آمریکا بعد از تحریم های یکجانبه این کشور 
علیه ایران، گفــت: آمریکا تا زمان بازگشــت ایران به 
برجام، به اعمال تحریم های بیشــتر علیه فروش نفت 

خام و محصولات پتروشیمی ایران ادامه می دهد.
در حالی کــه گمانه زنی هــا و اظهاراتــی در خصوص 

احتمال برگزاری دور جدید گفت وگوهای ایران با ۴+۱ 
در وین منتشر می شــود، به نظر می رسد آمریکایی ها با 
اعمال تحریم های جدید به دنبال اهرم سازی و افزایش 
توان چانی زنی خود هستند، اما واکنش و اقدام به موقع 
ســازمان انرژی اتمی ایران، این تلاش آمریکا را خنثی 
کــرده و آن را به بوم رنگــی تبدیل کرد که به ســمت 
خودشان برگردد.طرف غربی همواره ثابت کرده است 
که در قبــال هرگونه انفعال، زیاده خواهــی را در پیش 
می گیرد و به دنبال فرار از تعهدات خود است و به همین 
دلیل تنها راه بــرای وادار کردن آنها برای بازگشــت به 

تعهداتشان، مقابله به مثل و اعمال فشار است.

اتمی

زینب رجائــی  رئیس مجلس شــورای 
اسلامی گفت: به هیچ عنوان ارز دارو حذف 
نمی شــود و این طور نیســت که دارو آزاد 
شــود، قانونگذار و دولت چنین سیاســتی 

ندارند و نخواهند داشت.
 محمد باقر قالیباف رئیس مجلس شــورای 
اســلامی در جریان رســیدگی به گزارش 
کمیسیون بهداشت و درمان درباره بررسی 
عملکرد وزارت بهداشــت، درمان و آموزش 
پزشــکی در نحوه اجرای طرح دارویار پس 
از اســتماع توضیحات بهرام عیــن اللهی 
وزیر بهداشــت گفت: موضوع بحث مربوط 
به دارو در کشور بســیار مهم و اساسی است 
که متأســفانه به صورت مصطلــح و غلط 
از موضــوع یارانه ها به عنــوان »حذف ارز 
ترجیحی« یاد می کنند امــا این غلط ترین 

حرفی است که زده می شود.
رئیــس مجلس شــورای اســلامی تاکید 
کرد: مردم بدانند ما در حــوزه یارانه دارو و 
یارانه ها به هیچ عنــوان ظرفیت ارز را حذف 
نمی کنیم. در حقیقت یارانه ها مســتقیم به 
افراد داده می شوند. لذا در حال حاضر یارانه 

دارو از طریق شــرکت های بیمــه گذار در 
اختیار بیمار قرار می گیرد.

وی ادامــه داد: ارز دارو بــه هیــچ عنــوان 
حذف نمی شــود و این طور نیست که دارو 
آزاد شــود، نه قانونگذار و نــه دولت چنین 

سیاستی ندارند و نخواهند داشت.
قالیباف تصریح کرد: ضمانت اجرای درست 
طرح دارویار، هوشمندســازی اســت. اگر 
این موضوع محقق نشــود در اجــرای این 
طرح با خــلاء مواجه می شــویم و هم مردم 
اذیت خواهند و هم مفســدانی که در زمان 
ارز ترجیحی دارو منفعت می بردند مجدداً 
با افزایش قیمــت دارو، منافع خود را تأمین 
خواهند کرد.رئیس مجلس شورای اسلامی 
عنوان کرد: سال گذشته و امسال در تبصره 
۷ بحث جدی ما در نســخ الکترونیکی بود. 
پرونــده الکترونیک ســلامت ایرانیان باید 
کامل باشــد. ایــن موضوع به انــدازه طرح 
دارویار مهم است و ضمانت اجرای این طرح 
به شــمار می رود لذا در مجلس به طور جد 

این موضوع را پیگیری می کنیم.
وی گفــت: اگر کســی در کشــور ما تحت 

پوشــش بیمه قرار نگیرد یعنی نمی تواند از 
این امکان اســتفاده کند. لذا نباید هیچ فرد 
ایرانی باشــد که تحت پوشــش بیمه های 

کشور قرار نگرفته باشد.
رئیس مجلس شورای اســلامی بیان کرد: 
امســال در مجلس بــرای ۳ دهــک پایین 
جامعه پیش بینی بیمه کرده ایم و از دولت، 
وزارتخانه و دســتگاه های مربوطه تشــکر 
می کنم که از ۵ میلیــون و ۳۰۰ هزار نفری 
که تحت پوشــش بیمه قرار نداشتند حدود 
۵ میلیــون و ۹۲ هــزار نفر به صــورت غیر 

حضوری تا پایان خردادماه بیمه شــده اند. 
امید است حدود ۲۰۰ هزار نفر دیگر نیز که 
با اشــکالات هویتی مواجه هستند به زودی 

تحت پوشش بیمه قرار بگیرند.
وی گفت: پیــش بینی ما بر این اســت غیر 
از ارقام مذکــور، حدود ۵ تــا ۶ میلیون نفر 
دیگر هســتند که تحت پوشــش بیمه قرار 
ندارند. در هر صورت باید همه مردم کشــور 
بیمه شوند وگرنه با مشکلات زیادی مواجه 
خواهیم شد.قالیباف تصریح کرد: صندوق 
حمایــت از بیماری هــای صعــب العلاج و 
تکمیل کارت ســلامت نیز بــه این موضوع 

کمک می کند.
رئیس مجلس شورای اســلامی گفت: یک 
تابلوی تمام عیــار از تجربه اجــرای طرح 
تحول ســلامت جلوی خودمــان داریم لذا 
نباید نقاط ضعف در اجرای طرح قبلی را در 
طرح دارویار تکرار کنیم. اگر آن نقاط ضعف 
باز هم تکرار شوند هزینه های زیادی بر بیت 
المال تحمیل می شــود و این طرح منفعتی 

برای مردم نخواهد داشت.
وی افزود: با اطلاعاتی که داریم انتقال پول 

از بیمه ها بــه داروخانه ها در بــازه زمانی ۶ 
ماهه طول می کشــد و گاهی این بازه زمانی 
تا ۹ ماه افزایش می یابــد. خواهش من این 
است که سازمان برنامه و بودجه، وزارتخانه 
و سیستم پرونده سلامت الکترونیکی توجه 
کنند که نباید پــول مربوط بــه بیمه دارو 
صرف هزینه های دیگری شــود که حتی در 

قانون پیش بینی شده اند.
قالیباف تصریح کرد: به تعبیر دیگر باید پول 
مربوط به دارو پول رنگی باشــد و از سازمان 
برنامه و بودجه به صورت برخط به داروخانه 
برود تــا تاخیراتی که در حــال حاضر با آن 

مواجه هستیم اتفاق نیفتد.
رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: داروها 
و مواد اصلی که هنــوز برای آنها خرید ارزی 
داریم و به کشــور وارد می کنیم و در اختیار 
شــرکت های تولیــدی دارو می گذاریــم 
نیازمنــد نظارت هســتند. نظــارت دقیق 
بر این امر، میزان خریــد و توزیع به وقت از 
موضوعات مهمی اســت که دســتگاه های 
مربوطه و وزارت بهداشــت و درمان باید به 
آن توجه کنند تا مردم دچار مشکل نباشند.

چرایی راه اندازی سانتریفیوژهای جدید

خریــدار   ســخنگوی دولــت از آغــاز 
برنامه ریزی هــا برای حضور و ســخنرانی 
رییس جمهوری در مجمع عمومی سازمان 

ملل متحد خبر داد.
 علی بهادری جهرمی در نشست خبری خود 
در پاسخ به پرسش ایسنا، مبنی بر اینکه آیا 
رییس جمهوری در نشست عمومی سازمان 
ملل متحد حضور خواهد یافت یا خیر، اظهار 
کرد: برنامه ریزی هــای مقدماتی برای این 

امر صورت گرفته است.

وزیر نیرو برای پی گیری حقابه ایران 
به افغانستان می رود

وی در پاســخ به این پرســش که اقدامات 
دولــت بــرای پیگیــری حقابه ایــران از 
افغانستان به کجا رسیده است، اظهار کرد: 
طرف افغــان در مذاکرات انجام شــده حق 
ایران را مبتنی بــر موافقتنامه پذیرش و به 
آن اذعان دارد و اختلاف در مورد میزان آب 
ورودی اســت و نیز برخی مشــکلات فنی، 
که جمهوری اســلامی با جدیت این امر را 

پیگیری می کند.
ســخنگوی دولــت تاکید کرد: در جلســه 
دولت هم گزارشــی در این زمینه ارائه شد 
و وزیر نیرو نیز به زودی سفری به افغانستان 
خواهــد داشــت کــه یکــی از مهمترین 
بخش های آن پیگیری حقابه ایران و تحقق 

آن است.
بهادری جهرمی با اشــاره بــه تامین حقابه 
ایــران از رودخانــه ارس یادآور شــد: در 
موضوع حقابه رود ارس هم مشــابه همین 
گزارش در جلسه هیات دولت ارائه شد و در 
گفت وگوی روسای دو کشور ایران و ترکیه 
نیز این امر مطرح شــد و طــرف ترکیه ای 
موافقت خــود در زمینه برگزاری جلســه 
در ســطح وزرا در این امر را پذیرفته اســت 
و دولت هم بر پیگیری همین مســیر تاکید 

دارد.

آخرین تصمیمات دولت برای بهبود 
وضعیت معیشتی بازنشستگان

ســخنگوی دولــت همچنین با اشــاره به 
اقدامات صورت گرفته برای بهبود وضعیت 
معیشــتی بازنشســتگان اظهار کرد: پیرو 
دســتور رئیس جمهوری بــرای پیگیری 
بهبود وضعیت معیشــتی بازنشســتگان و 
پس از برگزاری نشســت های مکرر معاون 
اول بــا نماینــدگان بازنشســتگان، هیات 
دولت برای تعیین تکلیــف افزایش حقوق 
بازنشســتگان،اختیارات خود را به وزرای 
عضو  هیات امنای ســازمان بازنشســتگی 

تامین اجتماعی تفویض کرد.
وی با اشــاره بــه اقدامات دیگــر دولت در 
راســتای اجرای قانون جوانــی جمعیت، 

تاکید کرد: از ابتدای امســال تاکنون تعداد 
۲۱۷ هزار فقره وام فرزندآوری به مبلغ بیش 
از ۸۶ هزار میلیارد ریال و بیش از ۳۲۰ هزار 
فقره وام قرض الحسنه ازدواج به مبلغ ۴۴۰ 
هزار میلیارد ریال بــه متقاضیان پرداخت 
شده است.بهادری جهرمی ادامه داد: بیش 
از ۲۳۰ هــزار خــودرو در طرح های فروش 
خودروســازان بــه طرح جوانــی جمعیت 
تخصیص داده شده که نزدیک به ۱۰۰ هزار 
نفر تکمیل وجه داشــتند و ثبت نامشــان 

نهایی شده است.

این دولت هرگز تماشاگر مشکلات 
مردم نیست

ســخنگوی دولــت همچنین با اشــاره به 
حضور میدانی مســئولان در رســیدگی به 
سیل زدگان، گفت: دولت اعتقاد دارد حضور 
مســئولانه دولتمردان در صحنه مشکلات 
یک تکلیف و وظیفه بــرای مدیران اجرایی 
اســت و این دولت هرگز تماشاگر مشکلات 
مردم نیست و اعتقاد دارد برای حل مسائل 

باید در میدان عمل باشد.  

هشدارها در مورد وقوع سیل داده 
شده بود

وی در پاسخ به پرسشی درباره اینکه چرا با 
وجود هشــدارهای جدی درباره وقوع سیل 
اقدامات پیشگیرانه مورد توجه قرار نگرفته، 
تصریح کرد: تمام هشدارها داده شده بود و 
حتی اقدامات پیشگیرانه نیز صورت گرفته، 
اما حجم بارش هــا بالا بوده و ســیل به راه 
افتاده است؛ توجه به اقدامات پیشگیرانه در 

این گونه حوادث نیازمند مشارکت همگانی 
است.

مسوولان برای مدیریت سیل به موقع 
در صحنه حضور داشتند

وی بــا تاکید بر جدی تر گرفتن هشــدارها 
در زمینه ســیل و زلزله، اظهار کرد: حضور 
مســئولان در صحنه و تلاش برای مدیریت 
بحران و رسیدگی به ســیل زدگان به موقع 
بوده که وجه تمایز ایــن دولت با دولت های 
گذشته است و شــاید این اقدام دولت مورد 
پســند کســانی که نگاه متفاوت برای حل 
مشکلات دارند، نباشد اما دولت بر آن تأکید 
دارد.ســخنگوی دولت درباره برنامه ریزی 
برای تعیین تکلیف کالاهای انباشــته شده 
در گمرک و تسریع در ترخیص آنها، گفت: 
از ابتــدای فعالیــت دولــت کار جهادی و 
جهشــی در وزارت اقتصاد برای ساماندهی 
این موضوع صورت گرفت و در هفته جاری 
ســازوکارهای جدیدی در حــوزه املاک 

تملیکی اتخاذ می شود.
وی افــزود: در ۱۱ ماهــه نخســت دولت 
ســیزدهم حدود ۸۵۰۰ میلیارد تومان کالا 
در انبارها و بنادر تعیین تکلیف شــده است 
که رشد ۱۳۷ درصدی نسبت به دوره مشابه 

سال گذشته داشته است.

شیب تورم سیر نزولی دارد
ســخنگوی دولت درباره اقدامــات دولت 
برای نظارت و کنترل قیمت ها گفت: دولت 
مدیریت بازار و کنترل نرخ تورم را با جدیت 
دنبال می کند و شیب تورم هم در پی اصلاح 

نظام اقتصادی سیر نزولی یافته است.
بهادری جهرمی افــزود: دولت هیچ افزایش 
قیمتی را بدون دلایل روشــن و موجه نمی 
پذیرد؛ بلکه معتقدیم در برخی اقلام اصلی 
باید کاهش قیمت هم صورت بگیرد که این 
ابلاغ شــده و هیچ افزایــش قیمتی هم در 

دستور کار نیست.

سند همکاری ایران و چین وارد فاز 
عملیاتی شد

وی با اشــاره به آخرین اخبار مربوط به سند 
۲۵ ساله همکاری های ایران و چین، گفت: 
سند همکاری ایران و چین وارد فاز عملیاتی 
شده و یکی از محورهای اصلی گفت وگوی 
رئیس جمهور بــا همتای چینــی نیز ابراز 
خرســندی از مسیر پیشــرفت اجرای این 
سند بود.سخنگوی دولت افزود: در همین ۴ 
ماهه نخست ســال، ارزش صادرات به چین 
رشد ۲۷ درصدی نسبت به مدت مشابه در 
سال قبل داشته و در بحث تجارت خارجی 
با این کشــور هم شاهد رشــد ۴۳ درصدی 
هستیم. در سال ۱۴۰۰ صادرات ما به چین 
۵۸ درصد رشــد و در بخش کشاورزی هم 

جهش ۴۵ درصدی داشته است.

وزیر پیشنهادی کار در موعد قانونی 
معرفی می شود

بهادری جهرمی در پاسخ به پرسشی درباره 
زمان معرفی وزیر کار به مجلس و همچنین 
تعیین وزیر بازرگانی پس از ایجاد وزارتخانه 
با تفکیک حوزه بازرگانــی از وزارت صمت، 
گفت: وزیر پیشــنهادی کار در موعد قانونی 

خود معرفی خواهد شــد، امــا برای معرفی 
وزیر بازرگانی هنوز وزارتخانه ای تشــکیل 

نشده است.

رسانه ها اخبار دولتی را از مراجع 
رسمی دولتی جویا شوند

وی در پاسخ به پرسشی دیگر در این زمینه 
که آیا قرار است دولت وزیر پیشنهادی کار را 
به همراه وزرای صمت و بازرگانی البته بعد از 
تفکیک به مجلس معرفی کند، تصریح کرد: 
از رسانه ها خواهش می کنم اخبار دولتی را 
از مراجع رســمی دولتی جویا شوند. دولت 
در حوزه های مختلف سخنگو دارد و مقامات 
دولتی در دسترس هستند. اخبار دولتی که 
از ســوی افراد غیردولتی مطرح می شــود، 

طبیعتاً مورد تأیید دولت نیست.
ســخنگوی دولــت افــزود: در خصــوص 
وزارت کار، همانطــور کــه گفته شــد در 
ســقف زمانی قانونی، اقدام صورت خواهد 
گرفت. در زمینــه دو وزارتخانــه دیگر اما 
فعــلا وزارتخانه ای از ســوی مجلس ایجاد 
نشده است، اجازه دهید. اگر تصویب نهایی 
مجلس، مبنی بر تشــکیل وزارتخانه جدید 
باشــد، دولت وزیر مربوطه را معرفی خواهد 

کرد.

کمبود معلم از مسائل جدی آموزش 
و پرورش است

بهــادری جهرمی در پاســخ به پرسشــی 
درباره دســتورالعمل تأمین نیروی انسانی 
مورد نیاز آمــوزش و پــرورش، اظهار کرد: 
ســاماندهی کارمندان دولــت، ارتباطی به 
تأمین نیروی انســانی آمــوزش و پرورش 
ندارد. در زمینه کارمندان دولتی، ســازمان 
اداری اســتخدامی طرحی را در دست دارد 
که کارمندان بهترین  جایابــی را در ارکان  

مختلف داشته باشند.
وی افزود: کمبــود معلم از مســائل جدی 
آموزش و پرورش اســت و بایــد به گونه ای 
ســعی شــود که معلمــان از مســیرهای 
خردمندانــه، حرفــه ای و عادلانه گزینش 
و جذب شــوند تــا ارتقای نظام آموزشــی 

تضمین شود.
ســخنگوی دولت با تاکید بــر اینکه ما در 
تأمین نیرو بــرای نظام تعلیــم و تربیت بر 
اســاس نقشــه راه رهبری انقــلاب عمل 
می کنیم، تاکید کرد: انتظار اســت مجلس 
هم مســیر تعیین شده از ســوی رهبری را 
در پیش بگیــرد تا شــاهد ورود نیروهای با 
کیفیت بــه آموزش و پرورش باشــیم و اگر 
در میان  کارمندان دولت هم کســی شرایط 
معلمی را داشته باشــد، محروم از این  مسیر 
نخواهند بــود اما ایــن  کار نیازمند لایحه و 

انجام کارشناسی های لازم است.
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خاندوزی:
و به اتمام است دوره پول پاشی به بهانه اشتغال ر

وزیر اقتصاد از پایان پول پاشــی به بهانه اشتغال خبر داد و گفت: امسال 
برای توزیع منطقه ای و تحقق واقعی شــغل، از نهادهای انقلابی نیز در 

شهرها و روستاها استفاده می کنیم.
سید احســان خاندوزی وزیر امور اقتصادی و دارایی در صفحه خود در 
فضای مجازی نوشت: »سال قبل علاوه بر بودجه اشتغال )تبصره ۱۸(، 

منابع بانک های دولتی را نیز به کمک ایجاد شغل آوردیم.
امســال برای توزیع منطقه ای و تحقق واقعی شــغل، از بنیاد برکت و 
کمیته امداد نیز در شهرها و روستاها استفاده می کنیم، برای نظارت به 

تک تک پروژه های اشتغال.

یک کارشناس بازار مسکن:
املاکی ها با ترفند »معاملات مکرر« قیمت 

مسکن را افزایش می دهند
 یک کارشناس حوزه مسکن با بیان اینکه پدیده دو و سه قولنامه ای در 
اطراف شهر تهران که تقاضای خرید مسکن افزایش یافته، بیشتر است، 
گفت: مشاوران املاک با انجام معاملات مکرر و با هدف کسب سودهای 

غیرمتعارف، در افزایش قیمت مسکن تاثیر گذاری بسیاری دارند.
 پدیده دو قولنامه ای و ســه قولنامه ای که این روزها بــلای جان بازار 
مسکن شده، روشی اســت که در آن واحد مســکونی توسط مشاوران 
املاکی خریداری می شــود و با معاملات مکرر صــوری در بین اعضای 

همان دفتر، نهایتاً با قیمت های بالاتر به فروش قطعی می رسد.
در این روش که به عنوان ترفند مشــاوران املاک مطرح می شود، واحد 
مسکونی نهایتاً چند برابر ارزش آن به دســت خریدار واقعی می رسد. 
بنگاه های املاکی با معاملات مکرر در ابتدا قیمــت واحدها را افزایش 

می دهند و بعد به بازار عرضه می کنند.
»فرشید ایلاتی« کارشناس حوزه مسکن، درباره اثرات معاملات مکرر 
بر قیمت مسکن، گفت: مشکلی که مشــاوران املاکی برای باز مسکن 
ایجــاد می کننــد، در ظاهر بحث واســطه گری و دریافت کمســیون 
بیشتراســت، اما این فقط ظاهراً ماجرا است، بلکه بلای اصلی معاملات 

مکرر با هدف کسب سودهای غیرمتعارف است.
وی توضیح داد: مشــاوران املاکی در پشت صحنه ملک های به قیمت، 
خوش قیمت و زیر قیمت را خریداری می کنند، طی چند مرحله معامله 
صوری در دور آخر به مصرف کننده واقعی می فروشــند، اما تا زمانی که 
قیمت را چند برابر نکردند، اجازه فروش فایــل به مصرف کننده واقعی 

را نمی دهند.

این کارشناس مســکن افزود: این پدیده در منطقه یک تهران و پایین 
شــهر که قیمت ملک در شــرایط خاصی قرار دارد، هم بیشتر است. در 
منطقه یک به دلیل ســرمایه ای شدن مســکن این اتفاق زیاد می افتد. 
در عین حال این روزها پدیده دو قولنامه ای و ســه قولنامه ای در اطراف 

تهران هم که تقاضای خرید مسکن افزایش یافته است، بیشتر است.
ایلاتی بیان کرد: اکنون تعداد مشــاوران املاک روند افزایشی عجیبی 
دارند. به ازای هر ۱۸۰ واحد مسکونی یک مشاور املاک داریم به طوری 
که تعداد دفاتر رســمی املاک که به ۱۵۰ هزار دفتر املاکی رســیده 
است.به گفته این کارشناس بخش مســکن، در ۴۰ سال گذشته دفاتر 
مشاور املاکی ۴۰ برابر متناسب با رشــد قیمت مسکن رشد داشته اند. 
در ســال ۹۹ به ازای هر دفتر املاکی یک معامله هم ثبت نشــده است، 
البته این آمار منهای آمار معاملاتی اســت که کــد رهگیری برای آنها 
گرفته نمی شــود. این یک معما اســت. سوال این اســت که اگر تعداد 
معاملات از تعداد دفاتر املاکی کمتر اســت، چرا رشد دفاتر املاکی تا 

این حد زیاد است؟.

رئیس سازمان ملی استاندارد ایران:
استانداردها در تولیدات صنعتی موجب کاهش 

هزینه و افزایش بهره وری می شود 
 رئیس ســازمان ملی اســتاندارد ایران گفت: رعایت اســتانداردها در 
تولیدات صنعتی، ضایعات را کاهش داده و باعــث ارتقای کیفیت کالا 

و خدمات خواهد شد
به گزارش سازمان ملی اســتاندارد ایران، »مهدی اسلام پناه« در آیین 
افتتاح طرح دانش بنیان ملــی چمبر الکترومغناطیــس خودروهای 
ســواری و فوق ســنگین در مرکز تحقیقات صنایع انفورماتیک افزود: 
امروز نقش اســتانداردها به قدری گسترده شــده که بدون رعایت آنها 

زندگی و حرکت اجتماعی به سرعت متوقف خواهد شد.
وی، توسعه را روندی پیوسته و همیشــگی دانست و گفت: در این میان 
استانداردها در فضای پایدار همواره دســتخوش تغییراتی در راستای 
بهینه سازی خواهند بود که بی توجهی به آن در روند شتابان دگرگونی 
قرن برای صنایع از جمله صنعت خودروســازی به مثابه زنگ خطری 
اســت که به گوش می رسد.رییس ســازمان ملی اســتاندارد ایران با 
تاکید بر اینکه جهان مدرن نمی تواند بدون رعایت اســتانداردها شکل 
بگیرد، اظهارداشــت: اســتانداردها به نوعی در همه جنبه های زندگی 
مدرن وجود دارد که از اســتانداردهای فناوری اطلاعات و ارتباطات تا 

استانداردهای کیفیت محصولات و خدمات را شامل می شود.
وی با بیان اینکه ســود حاصل از رعایت استاندارد برای تولیدکنندگان 
بیش از مصرف کنندگان اســت، خاطرنشــان کرد: با اجرای قوانین و 
مقررات استاندارد، هزینه های انبارداری و ســاخت ابزارآلات کاهش 
می یابد، فراینــد تولید منظم می شــود و آرایش عملکــرد کارخانه ها 
به صورت متعادلی تنظیم می شــود.دبیر شــورای عالی اســتاندارد، 
اســتانداردها را  جزء جدایی ناپذیر زندگی و جامعه بشــری دانســت 
و گفت: اســتانداردها امروزه روش های علمی در تولیــد و خدمات را 
جایگزین شــیوه های ســنتی کرده است.اســلام پناه در این آیین با 
بیان اینکــه کیفیت خواســته و میلی زودگــذر و تبلیغاتی نیســت، 
خاطرنشــان کرد: امروز نقش اســتانداردها به قدری گسترده شده که 
بدون رعایت آنها زندگی و حرکت اجتماعی به ســرعت متوقف خواهد 
شد.وی اظهار داشــت: کیفیت زندگی با ارتقای ســطح کیفیت کالا و 
خدمات در کشــور افزایش می یابد، به طوریکه برای برخورداری از یک 

زندگی مناسب به کارگیری استانداردها اجتناب ناپذیر است.
رییس ســازمان ملی اســتاندارد ایران افزود: این ســازمان با توجه به 
قانون تقویت و توســعه نظام اســتاندارد، نقش حاکمیتی برای کنترل 

محصولات دارد و در انجام وظایف خود کوتاه نمی آید.
وی با تاکید بر اینکــه آزمایشــگاه های همکار اســتاندارد، باید امین 
سازمان ملی استاندارد و واحدهای تولیدی باشــند، گفت: آزمایشگاه 
همکار اســتاندارد باید در رعایــت معیارها و الزامات اســتانداردهای 
مربوط به فضاهای آزمایشــگاهی و روش های آزمون التزام حداکثری 

داشته باشد.

بازار

  معاون امور مقابله و هماهنگی حقوقی ســتاد مبارزه 
با قاچاق کالا و ارز با بیان اینکــه مبارزه با قاچاق کالا و 
ارز در دولت سیزدهم با نگاه کارشناسی و معطوف به 
اقدام انجام می شود، گفت: با اجرایی شدن تصمیمات 
دولت در آغاز امســال، قاچاق مایحتاج عمومی مانند 

آرد و روغن خوراکی به نصف کاهش پیدا کرده است.
»مصطفی پورکاظم شایســته« با بیان اینکه اضطرار 
جدی دولت در چهار ماه گذشــته قاچاق خروجی بود، 
اظهار کرد: با اجرای طرح مردمی کــردن یارانه ها که 
تصمیم درســتی بود و برای جامعه منفعــت به دنبال 
داشــت، مایحتاج مردم و کالاهای اساســی مورد نیاز 
که این روزها در عرصه بین المللی هم ســخت تر تامین 
می شوند،  مورد توجه قرار گرفت.وی با اشاره به اجرای 
طرح مردمی کــردن یارانه ها و حــذف ارز ترجیحی، 

افزود: بــه همین دلیل رســیدگی به قاچاق 
عمومی اولویت قرار گرفــت تا به نقطه ثباتی 
در این بخش برســیم و با اقدامات انجام شده 
توانستیم در همین آغاز کاهش ۵۰ درصدی 
را تجربه کنیم.شایسته با بیان اینکه مدیریت 
قاچاق سوخت می تواند اتفاق بزرگی را برای 
کشور رقم بزند، خاطرنشــان کرد: با کمک 

سیستم ها و سامانه ها می توانیم یک تا دو میلیارد دلار 
به دولت کمــک کنیم و قاچاق را به حداقل برســانیم.

معاون امور مقابله و هماهنگی حقوقی ســتاد مبارزه با 
قاچاق کالا و ارز بــا بیان اینکه طرح ایجــاد مانع برای 
قاچاق خروجــی همچنان ادامه دارد، گفــت: با تغییر 
قیمت ارز که موجب تفاوت فاحش نرخ کالاها در بازار 
داخل و خارج می شــود، قاچاق نیــز افزایش می یابد و 

امکان دارد اجــرای طرح هــا را بی اثر کند. 
با دســتیابی به تعادل اقتصــادی می توانیم 
قاچاق را کنترل و مدیریت کنیم، همان طور 
که تاکنون قاچاق مایحتاج عمومی را کاهش 
دادیــم و به عنوان مثال روغــن و آرد دیگر 

به صورت عمده از کشور خارج نمی شود.
شایسته با بیان اینکه مبارزه با قاچاق کالا و ارز 
در دولت سیزدهم با نگاه کارشناسی،  معطوف به اقدام و 
به نتیجه رساندن ماموریت ها پیگیری می شود، تصریح 
کرد: در این دوره جلسات ســتاد مبارزه با قاچاق کالا و 
ارز با حضور رییس جمهوری هر دو ماه یکبار و با اهتمام 
ویژه ایشان برگزار می شود که از اقدامات مثبت دولت 
سیزدهم اســت.این مقام مســوول ادامه داد: در حوزه 
مبارزه با قاچاق کالا و ارز اولویت با جرایم ســازمان یافته 

قرار گرفته است، زیرا ارزیابی اقدامات گذشته نیز نشان 
می دهد بایــد از پرونده هــای خرد و کوچک به ســراغ 
سرشاخه ها، مبادی اصلی و سازمان یافته ها برویم که در 
کالاها و صنعت های مختلف حضور دارند و قاچاق کالا را 

انجام می دهند.
وی تصریح کرد: در همین راســتا شیوه نامه هماهنگی 
و ارتقا توان اجرایی و عملیاتی دســتگاه های کاشــف 
در مقابله با قاچاق ســازمان یافته در جلســه با رییس 

جمهوری به تصویب رسیده و به زودی ابلاغ می شود.
شایســته گفت: رییس جمهــوری در مــورد اجرای 
ساختار جدید مبارزه با قاچاق از طریق شناسایی منابع 
پولشویی تاکید دارند، زیرا با اقدام در مورد منابع مالی و 
پولی قاچاق می توانیم در منشأ تغذیه این پدیده موانع 

را ایجاد کنیم.

کالا

روح اله صابرزاده  مدیرعامل ســازمان 
امــوال تملیکی گفــت: کالاهــای موجود 
تعــدادی از کانتینرهایی که ۱۳ ســال در 
انبارهــای ســازمان انبــار تملیکی خاک 
می خورد، به دور از چشــم ماموران روبوده 
شدند.عبدالمجید اجتهادی در یک برنامه 
صبحگاهی به سوالاتی در خصوص آخرین 
وضعیت ترخیص کالاهای اموال تملیکی در 

انبارها پاسخ داد.

 روال ترخیص کالا و رسیدن برخی از 
آنها به انبارهای سازمان اموال تملیکی 
چگونه است و هم اکنون روند ترخیص 

این کالاها آیا افزایش یافته است؟
روســای قوه مجریه و قضائیه بــه موضوع 
ســاماندهی و کالاهای متروکــه در دولت 
سیزدهم ورود کرده و در این مدت اقدامات 
گسترده در خصوص تعیین و تکلیف کالاها 
را انجــام داده ایم.هم اکنــون در خصوص 
امــوال تملیکی و کالای آنهــا ۲ قوه مجریه 
و قوه قضائیه و ســازمان تعزیرات حکومتی 
درگیر هستند و این تعامل بین هر دو رئیس 
قضائیــه و مجریه خــود توانســته در روند 
ترخیص کالا بســیار موثر باشــد به طوری 
که در فاصله کمتر از یک مــاه بعد از رئیس 
جمهور رئیس قوه قضائیــه حضور یافتند و 

هر دو پیگیری می کنند.

 چه میــزان از کالاهای داخل انبارها 
ساماندهی شده است؟

مصوبه جلوگیــری از رســوب و در انبارها 
موجود است و با پیگیری های صورت گرفته 
و ســاماندهی انبارها صــورت گرفته و هم 
اکنون بالای ۷۰ درصد به این ســمت رفته 

و در آینــده نزدیک این اتفاقــات در تمامی 
انبارها شکل می گیرد که بسیاری از کالای 
که در ســال های گذشــته تعیین و تکلیف 

نشده بودند ساماندهی خواهند شد.

 پیگیری هــای در خصــوص وزیر 
اقتصاد برای ساماندهی کالاها به چه 

میزان است؟
در گذشته تعامل بین دســتگاهی نبوده به 
طوری که سازمان بازرســی اموال تملیکی 
یک ســازمان متروکه بوده اســت و بهایی 
که دولت ها در گذشــته باید بــه این بخش 
می دادنــد چندان مــورد توجــه دولت ها 
نبوده اســت اما هم اکنون وزیــر اقتصاد به 

صورت هفتگی رصد می کند. در گذشــته 
هیچ وزیری از وزرای اقتصاد برای ســازمان 
اموال تملیکی حضور پیدا نمی کرد و تعاملی 
بین دســتگاه ها نبوده اما هم اکنون با ورود 
قوه قضائیه و ســازمان بازرســی بسیاری از 

مشکلات در این بخش برطرف شده است.

 برخی از کالاها چندین سال است که 
در انبارها مانده مانند خودروهای در 
بوشهر چه اقداماتی برای آنها صورت 

گرفته است؟
کالایی در انبارهای سازمان اموال تملیکی 
بیش از چندین ســال مانده بود که هزینه 
انهــدام آن ۴۰ میلیــارد تومان بــود و این 

کالاها از دهه ۸۰ در انبارها وجود داشت.
همچنین برخی از کالاهــا و پرونده ها بیش 
از ۱۵ سال پرونده داشته که شخصاً پیگیری 
شده و خودروهای که در بوشهر باقی مانده 
علت قضائی دارند و باید از طریق اســناد و 
مدارک که ارائه شــود کارهای آنها پیگیری 
شود. هم ســازمان بازرســی و هم ریاست 
جمهوری در دولت و هم قوه قضائیه پیگیری 

قضائی برای آنها در حال انجام است.

 مدت زمان تعیین و تکلیف کالاها به 
چه میزان کاهش یافته است؟

هم اکنون زمان تعیین و تکلیف کالا کالای 
سریع فساد و سریع اشــتعال بسیار کاهش 

یافته به طوری که هم اکنون باید ظرف ۲۴ 
ســاعت تعیین و تکلیف کنیم و مدت زمان 
رسیدگی به آن ها بســیار کوتاه شده است. 
از ســوی دیگر کالای بــا دوام ۴۵ روز طبق 
اعلام مراجع باید تعیین تکلیف شــده و در 
عمده کالاها این موضوع رعایت می شود. اما 
برای ترخیص کالاها نیاز به یک سری مجوز 
داریم و برخی از دستگاه ها با سازمان اموال 
تملیکی هم مانند تاجری که کالای قاچاق 
آورده برخورد می شــود، اما طبق قانون این 
کالاها به نفع دولت ضبط شــده و باید روند 

ترخیص این کالاها سرعت گیرد.

 ماجرای 30 کانتینری که 13 ســال 
مانده بود چه بوده است؟

ماموران اداره بندر بوشــهر در موضوعی که 
بررســی می کردند به کانتینرهایی دست 
پیدا کردند کــه برخی از آنهــا خالی بوده و 
کالاهــای موجود غیر قانونــی از آنها خارج 
شده و در اداره بندر به دور از چشم ماموران 

برخی از کالاها در کانتینرها خالی شدند.

 در برخی از تصاویر منتشــر شده 
شــاهد آن بودیم که یــک بنز پلاک 

داشت علت آنچه بود؟
خودروهایی که قابلیت ورود ندارند قاچاقی 
ظاهر قضیه را درست و پلاک جعلی بر روی 
آن نصب می کند که از این موارد بسیار زیاد 
است و این خود یک ســند برای نشان دادن 

قاچاق این کالاها است.
از ســوی دیگر امکان دارد خودروی منطقه 
آزاد بوده است برای تردد در سرزمین اصلی 
و پلیس می بیند خودروی مجاز اســت و از 

روی پلاک برداشته نمی شود.

کاهش ۵۰درصدی قاچاق کالاهای اساسی در ۴ماهه نخست امسال

 نقش بانک ها در نابسامانی بازار مسکن

 مجلس پیگیر تحقق قانون جهش تولید مسکن
خریدار   رکود شــکل گرفته در ســاخت 
مسکن و به دنبال آن فشار تقاضا و نابسامانی 
بازارِ مهمترین نیاز مردم، اثر مســتقیمی از 
کاهش تســهیلات پرداختی نظام بانکی به 
عنوان مهمترین موتور محرک تامین مالی 

ساخت پذیرفته است.
 ساخت مسکن در ۹ ســال گذشته شرایط 
مطلوبی نداشــت و مروری بر آمار ساخت و 

ساز، به وضوح این مسئله را هویدا می کند.
رکود شــکل گرفته در ساخت و ساز ذهن ها 
را به سوی دلیل این مســئله خواهد برد. در 
این راستا بررســی دقیق میزان تسهیلات 
پرداختــی بانک ها از مهم تریــن رکود بازار 
ســاخت مســکن در کشــور پرده برداری 
می کند. در شــرایطی که بر اســاس طرح 
جامع مســکن، ساخت ســالانه ۱ میلیون 
مسکن از سال ۱۳۹۵ تا ســال ۱۴۰۵ برای 
سامان بازار مســکن را به عنوان نیاز مطرح 
کــرده اما در طول ســال های گذشــته در 
بهترین حالت بیــن ۳۰۰ تا ۳۵۰ هزار واحد 

مسکونی به بازار عرضه شده است.
در این راســتا بررســی تفکیک تسهیلات 
پرداختی نظــام بانکی بیانگر آن اســت که 
ســهم بخش صنعت در ۱۰ ســال گذشته 
تقریبــا ثابــت بوده اســت و ســهم بخش 
کشــاورزی کاهــش اندکــی داشــته، اما 
متاسفانه سهم بخش مسکن و ساختمان از 
حــدود ۱۷ درصد به ۶ درصد رســیده و در 
مقابل ســهم بخش خدمــات و بازرگانی از 
حدود ۴۲ درصد به ۵۶ درصد افزایش پیدا 

کرده است.
به معنــای دیگر رکــود شــکل گرفته در 
ساخت مســکن و به دنبال آن فشار تقاضا 
و نابســامانی بازار مهمترین نیــاز مردم اثر 
مستقیمی از کاهش تســهیلات پرداختی 
نظــام بانکی به عنــوان مهمتریــن موتور 

محرک تامین مالی ساخت پذیرفته است.
در این ارتباط، پروانه اصلانی مدیرکل دفتر 

اقتصاد و مســکن وزارت راه و شهرســازی 
معتقد است: اگر آمار مرتبط با حوزه ساخت 
را به طور دقیق نــگاه کنیم، متوجه خواهیم 
شد که ساخت مسکن ارتباط مستقیمی با 
تسهیلاتی بانکی داشــته و هرگاه سهم این 
تسهیلات توســط بانک کاهش پیدا کرده 

شاهد کاهش تولید مسکن بوده ایم.

سهم نزولی مسکن از تسهیلات
 نظام بانکی

مسئله پرداخت نشدن تسهیلات مسکن در 
شرایطی اتفاق می افتد که انتهای سال ۹۸، 
شــورای پول و اعتبار به عنــوان عالی ترین 
بخش تصمیم گیری نظام بانکی با دســتور 
شخص رئیس جمهور به بانک ها ابلاغ کرده 
بود کــه ۲۰ درصد از تســهیلات پرداختی 
خود را به حوزه ســاخت مسکن اختصاص 

دهند.
در همین راستا، محمود محمودزاده معاون 
مسکن و شهرسازی وزارت راه و شهرسازی 
با انتقــاد از عملکرد نظــام بانکی می گوید، 
متاســفانه برخلاف تاکیــد رئیس جمهور، 
وزیر راه و شهرسازی و رئیس بانک مرکزی، 
نه تنها ارائه ۲۰ درصد تســهیلات پرداختی 
بانک به حوزه مسکن محقق نشد، بلکه این 
آمــار از ۱۳.۵ درصد در ســال ۹۷ به تنها ۷ 
درصد در ســال ۹۸ کاهش پیدا کرده و در 
۹ ماهه ابتدایی ســال ۹۹ نیز بــه کمترین 
میزان ۱۰ سال اخیر یعنی کمتر از ۵ درصد 
نزول پیدا کرده اســت.در چنین شرایطی 
که نظام بانکی کشور، علاقه ای  به پرداخت 
تسهیلات ســاخت مســکن از خود نشان 
نداده و ترجیح می دهد که منابع مالی خود 
را در قالب تســهیلات کوتاه مدت به بخش 
غیر مولد اقتصاد دهد، مشــخص نیست که 
آینده بازار مسکن بدون تامین مالی ساخت 
و به دنبال آن  کاهش عرضه به چه ســمت و 

سویی هدایت می شود.

نظام بانکی مکلف به پرداخت 
تسهیلات ساخت مسکن

شاید با مطالعه گزارش تا اینجای کار تصور 
کنید، این مسئله ناشی از خلا قانونی است. 
اگــر چنین تصــوری را دارید، بهتر اســت 
بدانید، نمایندگان مردم در مجلس شورای 
اســلامی با ارزیابی دقیــق از دلیل محقق 
نشدن وعده مسکنی دولت ها در قالب قانون 
جهش تولید مســکن مســئله تامین مالی 
ساخت واحد مســکونی را به عنوان تکلیف 

به بانک مرکزی ابلاغ کردند.
بر اســاس جزییات اجــرای قانون جهش 
تولید مسکن، افزایش ســقف تسهیلات 
طرح نهضت ملی مســکن از ۱۰۰ میلیون 
تومان به میــزان ۴۵۰ میلیون تومان برای 
شــهر تهران، ۴۰۰ میلیــون تومان برای 
سایر کلان شــهرها، ۳۵۰ میلیون تومان 
برای مراکز اســتان، ۳۰۰ میلیون تومان 
برای سایر مناطق شــهری و ۲۵۰ میلیون 
تومان برای مناطق روســتایی به ازای هر 
واحد و همچنین افزایش دوره بازپرداخت 
از ۱۲ ســال بــه ۲۰ ســال و در مجموع 
پرداخت ۲۰ درصد از تسیهلات پرداختی 
نظام بانکی جــزء تکالیف نظــام بانکی به 

حساب می آید.

مجلس پیگیر تحقق قانون جهش 
تولید مسکن

مســئله پرداخت تســهیلات به ســاخت 
مســکن به اندازه ای مهم است که مجلس 
شــورای اســلامی تاکنــون پیگیری های 
متعددی برای اجرای ایــن قانون انجام داد 

است.
در همین راستا مهرداد گودرزوند چگینی، 
عضو کمیسیون تلفیق مجلس معتقد است: 
افزایش ســهم مسکن از تســهیلات بانکی 
نقش مهمی در افزایش تولید مســکن و به 
دنبال آن کاهش قیمت این کالای مصرفی 

خانوارها دارد، بنابر ایــن در بودجه ۱۴۰۰ 
به این جمع بندی رســیدیم که ۲۰ درصد 
از کل تســهیلات بانکی به بخش مســکن 

اختصاص یابد.
از سوی دیگر مجتبی یوســفی، عضو دیگر 
کمیســیون تلفیق مجلس به مسئله ایجاد 
اشــتغال ناشــی از ســاخت ۱.۲ میلیون 
مسکن در سال اشــاره کرده و می گوید  : اگر 
به دنبــال کاهش قیمت مســکن و عبور از 
رکود اقتصادی حاکم بر کشور هستیم باید 
از ساخت مســکن حمایت شود زیرا مسکن 
پیشــران اقتصاد ایران اســت و اختصاص 
تســهیلات ۳۶۰ هزار میلیاردی می تواند 
زمینه ساز اشتغال ۳ میلیون نفری در کشور 

شود.
همچنین ســید شــمس الدین حسینی، 
عضو کمیســیون برنامه و بودجه مجلس، 
با اشــاره به تبصره ۱۸ قانون تلفیق بودجه 
۱۴۰۰ و هدایت ۳۶۰ هــزار میلیارد تومان 
تســهیلات بانکی به حوزه ساخت مسکن، 
معتقد است، به دلیل ارتباط بخش مسکن با 
سایر صنایع کوچک و متوسط، رونق در این 
بازار، رشد و رونق اقتصادی را به دنبال دارد، 
به همین دلیل معتقدیم از بخش مســکن 

باید حمایت شود.
لازم به ذکر است، مســئله پیگیری مجلس 
همچنان ادامه دارد و ۱۱ مردادماه ســاعت 
۱۱ صبح کمیسیون عمران مجلس میزبان، 
رستم قاســمی، علی صالح آبادی و مسعود 
میرکاظمی اســت تا اجــرای قانون جهش 

تولید و تامین مسکن را مطالبه کند.

 پرداخت تسیهلات معادل 11 درصد 
تکلیف قانونی بانک ها

با وجود پیگیری های نماینــدگان مردم تا 
این لحظه قرارداد کمتــر از ۱۱۰ هزار واحد 
مســکونی برای پرداخت تسهیلات توسط 
بانک مسکن منعقد شده و آمار سایر بانک ها 

در پرداخت تسهیلات مشخص نیست.
به معنای دیگر با وجود گذشت ۵ ماه از سال 
درحالی که تامین مالی ساخت یک میلیون 
مســکن تکلیف قانونی نظام بانکی اســت، 
کمتر از ۱۱۰ هزار واحد مســکونی موفق به 

اخذ قرار داد تامین مالی شده اند.
بر این مبنا باید دید در جلســه کمیسیون 
عمران آیــا دولت با اجرای دقیــق قانون به 
ریل ساخت مسکن باز می گردد یا همچنان 

شاهد تداوم وضعیت موجود هستیم.



وزیر جهاد کشاورزی خبر داد

اجرای کشت قراردادی گنـدم در ۲ میلیون هکتار

 تولید بالا رفت و صادرات لغو شد

بازار برنج به آرامش می رسد

صنعت
روزنامه اقتصادی صبح ایران

صفحه 4
www . K H A R I D A A R O N L I N E . i rچهار شنبه      12 مرداد 1401    شماره 1111

معاون وزیر صمت اعلام کرد
بسته تشویقی برای بانک ها بر اساس تأمین 

مالی زنجیره ای
معاون وزیر صمت گفت: در تلاش هستیم بسته تشویقی برای بانک ها 
بر اساس تأمین مالی زنجیره ای به شــورای اقتصاد ارائه شود و به طور 

پایلوت تا الان ۷ هزار فاکتور با تلاش سیستم بانکی استعلام شده است.
ســید مهدی نیازی در آغاز آئین رونمایــی از نقشــه راه تأمین مالی 
زنجیره ای در بخش کشــاورزی که در بانک مرکزی برگزار شد، با بیان 
اینکه تأمین مالی زنجیره ای در دســتور کار قرار گرفت گفت: این اقدام 

در حالی انجام شد که اوراق گام در گذشته وجود داشت.
معاون وزیر صمت با اشاره به اینکه با ۷ بانک تحت سامانه جامع تجارت 
تفاهم نامه ای منعقد شــد گفت: ایــن تفاهم نامــه در جهت پرداخت 
تسهیلات بر اساس استعلام فاکتور به کشاورزان است که شبکه بانکی 

ملزم شده سیستم پرداخت تسهیلات را اجرایی کنند.
این مقام مســئول ادامه داد: در تلاش هســتیم بسته تشــویقی برای 
بانک ها بر اســاس تأمین مالی زنجیره ای به شــورای اقتصاد ارائه شود 
و به طور پایلوت تا الان ۷ هزار فاکتور بــه ارزش ۱۱ هزار میلیارد تومان 
با تلاش سیستم بانکی استعلام شــده و ۱۵ هزار میلیارد تومان تاکنون 
تأمین مالی سازماندهی شــده و مطمئن هســتیم که در تأمین مالی 
زنجیره ای عملیاتی شــده است.نیازی خاطرنشــان کرد: با توجه به دو 
تکلیف مهم امسال برای بخش کشاورزی ،۷۰ درصد سرمایه در گردش 

هم باید از طریق استعلام فاکتور پرداخت شود.
وی اظهار کرد: از ۵/۱ ســال اخیر ســازماندهی تأمین مالی قراردادی 
کشــاورزی را انجام داده ایم و از طریــق تأمین مالــی انتهای زنجیره 
کشاورزی، آماده ایم حمایت کنیم یعنی یک شرکت غذایی در انتهای 
زنجیره بتواند بر اساس اعتبارات حمایت شود و بانک ها نیز سایر اجزای 

زنجیره را حمایت مالی کنند.

مرکز ملی فضای مجازی:
رفع فیلتر تلگرام، کذب است

 مرکز ملی فضای مجازی اعلام کرد: رفع فیلتر پیام رســان تلگرام کذب 
اســت. مرکز ملی فضای مجازی با انتشار اطلاعیه ای اعلام کرد: با توجه 
به انتشــار خبری با عنوان »تلگرام رفع فیلتر می شــود« در رسانه های 
کشور، صراحتا به اطلاع می رســاند؛ این خبر صحت نداشته و تکذیب 

می شود.
براساس گزارش روابط عمومی مرکز ملی فضای مجازی، در صورتی که 
تصمیم جدیدی درخصوص فعالیت پیام رسان ها در کشور اتخاذ شود، 
از طریق سایت رســمی مرکز ملی فضای مجازی در اختیار شهروندان 

قرار خواهد گرفت.

و  سایپا به جمع عرضه کنندگان خودر
 در بورس پیوست

 

پس از انتشار اطلاعیه عرضه ۲ محصول گروه بهمن برای عرضه در روز 
۲۶ مردادماه در بورس کالای ایران، گروه خودروســازی سایپا نیز برای 

عرضه خودروی شاهین خود در بورس کالا اعلام آمادگی کرد.
به گزارش بورس کالا، پس از تصویب طرح عرضه خودرو در بورس کالا 
در شــورای عالی بورس و اعلام آمادگی شرکت گروه بهمن برای عرضه 
۶۰۰ دســتگاه خودرو فیدلیتی و دیگنیتی در تاریخ ۲۶ مرداد ماه، در 
تازه ترین خبر گروه خودروسازی ســایپا نیز برای عرضه در همان هفته 

)هفته چهارم مردادماه( اعلام آمادگی کرده است.
شاهین، محصولی اســت که در تاریخ ۲۴ اسفند ماه گذشته در یکصد و 
چهلمین جلسه هیات پذیرش کالا و اوراق بهادار مبتنی بر کالا در بازار 
اصلی بورس کالای ایران پذیرش شــد و دو هفته آینده نخستین عرضه 
این محصول در بورس انجام می شــود. اطلاعات تکمیلی در خصوص 

میزان و شرایط عرضه به زودی اعلام می شود.

با ابلاغ مصوبات ستاد تنظیم بازار
وغن خام و دانه های  سود بازرگانی برای واردات ر

وغنی صفر شد ر
مدیر کل صنایع غــذا و دارو وزارت صنعت، معدن و تجــارت از از ابلاغ 
مصوبات ســتاد تنظیم بازار در خصوص صفر شدن سود بازرگانی برای 
واردات روغن خــام و دانه روغنی و عزم  جــدی وزارت صمت برای رفع 

موانع تولید و حمایت عملی از حقوق مصرف کنندگان خبر داد.
به گزارش وزارت صمت، علیرضا شــه پرســت از ابلاغ مصوبات ستاد 
تنظیم بازار در خصوص صفر شدن ســود بازرگانی برای واردات روغن 
خام و دانه روغنی و نیز معافیت از محدودیت ســقف و سابقه در واردات 

روغن خام و کاهش قیمت روغن خوراکی در سراسر کشور خبر داد.
وی با بیان اینکه عزم  جدی وزارت صنعت معــدن و تجارت معطوف به 
رفع موانع تولید و حمایت عملــی از حقوق مصرف کنندگان قرار گرفته 
اســت گفت: در همین راســتا هماهنگی های لازم برای کاهش قیمت 
برای انواع روغن های خوراکی با تولیدکنندگان این حوزه انجام شــده 
اســت.مدیر کل صنایع غــذا و دارو وزارت صنعت، معــدن و تجارت 
خاطرنشــان کرد: حمایت از تولیدکنندگان و حقوق مصرف کنندگان 

به طور متوازن در دستور کار وزارت صمت قرار دارد.
به گفته شــه پرســت؛ ابلاغ مصوبه تنظیم بازار در خصوص صفر شدن 
ســود بازرگانی روغن و دانه های روغنی اقدامی موثر در رفع مشکلات 
واحدهــای تولیدی روغــن خواهد بــود.وی افزود: در همین راســتا 
هماهنگی های لازم برای کاهش قیمت برای انواع روغن های خوراکی 
با تولیدکنندگان این حوزه انجام شــده اســت.مدیر کل صنایع غذا و 
دارو وزارت صمت  با بیــان اینکه حمایت از تولیدکننــدگان و حقوق 
مصرف کنندگان به طور متوازن در دســتور کار وزارت صمت قرار دارد، 
گفت: با هر واحدی که حقــوق مصرف کنندگان را رعایــت نکرده و از 

دستورالعمل ها و ضوابط قانونی پیروی نکند، برخورد خواهد شد.

تولید

معاون وزیر صمت با بیان اینکه لوازم خانگی گران نمی 
شــود، گفت: قیمت ها باید به گونه ای باشد که کالاها 
قابلیت صادرات پیدا کنند؛ در صــورت گرانی نه تنها 

بازار داخل بلکه بازار خارج هم از دست می رود.
محمدمهــدی برادران در مــورد تغییــر قیمت لوازم 
خانگی، با بیان اینکه در حــال حاضر بازار لوازم خانگی 
رقابتی اســت، اظهار کرد: بر خلاف اینکه گاهی اوقات 
قیمت مواد اولیه افزایش می یابد امــا تولیدکنندگان 
کمتریــن افزایش قیمت را نســبت به ســایر صنایع 
اعمال کرده اند. بازار رقابتی اســت و فعالان این حوزه 

در همین بازار در حال کار هســتند و مشکل 
خاصی هــم وجــود ندارد.معــاون صنایع 
عمومی وزیــر صمت افزود: تولیــد و عرضه 
اجناس با کمترین مشــکل در حــال انجام 
اســت و حتی اخیراً برخی از تولیدکنندگان 
بزرگ برای فروش کالاهای خود تخفیفاتی 
نیز در نظر گرفته اند؛ به عنــوان نمونه یکی 

از تولیدکنندگان بــزرگ یخچال های ســاید خود را 
با تخفیــف و در حجم انبوه به بازار عرضه کرده اســت. 
تولیدکنندگان دیگر هم طرح های خــاص برای ارائه 

کالا با تخفیف دارند تا سهم بازار را بگیرند.
وی در مــورد اینکه آیا ســتاد تنظیــم بازار 
مصوبه ای برای افزایش قیمت لوازم خانگی 
دارد یا خیر، گفت: ستاد تنظیم بازار به دنبال 
افزایش قیمت لوازم خانگی نیست و مصوبه 

ای در این زمینه نداشته ایم.
برادران تصریح کرد: حتی در برخی موارد که 
ما اجازه افزایش قیمت دادیم، بــه دلیل رقابتی بودن 
بازار خــود تولیدکنندگان تمایلی به افزاشــی قیمت 
نداشــتند زیرا تا یک حدی می توان قیمــت را بالا برد 

و مردم نمی توانند هزینه کنند.معاون صنایع عمومی 
وزیر صمت افزود: از سویی دیگر قیمت ها باید به گونه 
ای باشد که بتوان بازار هدف صادراتی تعریف و کالاها 
را به کشــورهای دیگر نیز صادر کــرد. در حال حاضر 
تلاش ما بر این اســت که قیمت ها به گونه ای باشد که 
کالا قابلیت صادرات پیدا کنند و در کشورهای منطقه 
حضور فعالی داشته باشــیم. اگر قیمت ها غیرمنطقی 
افزایش یابد بازار داخلی را هم از دســت می دهیم چه 
برســد به بازارهای خارجی.روال عادی است و افزایش 

قیمت لوازم خانگی به صلاح نیست.

سازمان تنظیم مقررات اعلام کرد: پس از بروز اختلال 
در اینترنت، ضمن بازدید میدانی و گردآوری اطلاعات 
مربوطه، اقدامات ضروری برای آسیب شناسی موضوع 
و اعمــال مقررات در دســتور کار قرار گرفته اســت و 
تلاش برای پیشــگیری از بروز مشکلات مشــابه را از 

اپراتورهای ارتباطی پیگیری خواهد کرد.
 روز دوشنبه از حدود ساعت ۱۳، اختلال در اینترنت و 
تماس تلفنی آغاز شد. پس از دقایقی، شرکت مخابرات 

اعلام کرد بــروز این اختلال به دلیل آتش ســوزی در 
حوضچه مخابــرات منطقه ۸ تهران اســت. پس از آن 

اقدامات لازم برای رفع اختلالات آغاز شد.
ســازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی به عنوان 
رگولاتور و ناظر اپراتورهــا، در اطلاعیه ای اعلام کرد از 
بعدازظهر دوشــنبه ۱۰مردادماه و در پی آتش سوزی 
در یکــی از حوضچه های فیبرنوری مخابرات اســتان 
تهران در اثر اتصال کابل های بــرق عبوری از کنار این 

حوضچه، ارتباطات بخش ثابت شرکت مخابرات ایران 
در برخی از نقاط کشــور و همچنین ارتباطات شرکت 
ایرانسل در بخش هایی از اســتان تهران دچار اختلال 

شد.
بر اســاس اعلام شــرکت مخابرات ایــران علت دقیق 
آتش ســوزی از ســوی این شــرکت در حال بررسی 
است و از ســاعات اولیه بروز مشــکل و جهت کاهش 
آثار اختلال در ارتباطــات، تا حد امکان مســیرهای 

ارتباطــی جایگزین برقرار شــده  و بــا تعویض تمامی 
کابل های آســیب دیده به تدریج مابقی این اختلالات 
برطرف خواهد شد.سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات 
رادیویی ضمن عذرخواهی از مشترکین بابت مشکلات 
پیش آمــده، به اطلاع می رســاند از زمــان ایجاد این 
مشــکل، ضمن بازدید میدانی و گردآوری اطلاعات، 
اقدامات ضروری جهت آسیب شناسی موضوع و اعمال 

مقررات مربوطه در دستورکار قرار گرفته است.

لوازم خانگی

ارتباطات

زهرا مهدوی   براســاس اعــلام وزارت 
جهاد کشــاورزی تولید برنج در سالجاری با 
افزایش ۲۰ درصدی مواجه اســت و با توجه 
به لغو ممنوعیت فصلــی انتظار می رود که 
قیمت برنج در مــاه های آینــده با کاهش 

مواجه باشد.
براساس اعلام وزارت جهاد کشاورزی تولید 
برنج در ســالجاری با افزایش ۲۰ درصدی 
مواجه اســت و با توجه به لغــو ممنوعیت 
فصلی انتظار مــی رود که قیمــت برنج در 
ماه های آینده با کاهش مواجه باشد. این در 
حالی است که سال گذشته به دلیل کاهش 
تولیــد، اعمال ممنوعیت فصلــی واردات و 
دخالت دولت در بازار برنج تنش های جدی 
در این حوزه ایجاد شــد و قیمت برنج ایرانی 

به بالای ۱۰۰ هزار تومان رسید.
این افزایش قیمت تا جایــی پیش رفت که 
بسیاری از کارشناسان از حذف برنج ایرانی 
از سفره خانوار خبر دادند و از سیاست های 
دولت در این زمینه به شــدت انتقاد کردند، 
با اینحال در سالجاری علاوه بر اینکه دولت 
تدبیر مناسبی درباره لغو ممنوعیت فصلی 
داشته با افزایش تولید نیز مواجه هستیم که 
می تواند تأثیر خوبی در بازار مصرف داشته 

باشد.
براین اساس اخیراً مجری طرح برنج وزارت 
جهاد کشــاورزی گفته: پیش بینی می شود 
تولید برنج امسال در شالیزارهای کشور ۲۰ 
درصد افزایش یابــد و از دو میلیون و ۴۰۰ 
هزار تن در کشــت اول، دوم و پرورش رتون 

فراتر رود.
شــایگان ادیبی اضافــه کرده اســت: در 
ســال های معمولی وضعیت کشــت و کار 
برنج در کشــور به گونه ای اســت که حدود 
دو میلیون تن برنج ســفید تولید می شــود 
که امســال به علت کاهش قیمت کودهای 
شــیمیایی بویژه کودهای فسفاته و پتاسه، 
مصرف متــوازن ایــن کودهــا در زراعت 
برنج، اســتقبال شــالیکاران از طرح کشت 
قراردادی و کشــت ارقام پرمحصول شاهد 
افزایش کشــت و برداشــت مکانیــزه این 

محصول هستیم.
در همیــن راســتا، مجید حســنی مقدم 

معاون دفتر بازرگانــی داخلی وزارت جهاد 
کشــاورزی با حضور در برنامه میز اقتصاد 
با اشاره به نیاز کشــور به برنج گفت: به طور 
متوســط ماهیانه به حــدود ۲۵۰ هزار تن 
برنج نیــاز داریم که نزدیک به دوســوم آن 
از طریق تولید داخل )حــدود ۱۶۰ تا ۱۶۵ 
هزار تن( و یک ســوم )حدود ۹۰ هزار تن( از 

طریق واردات تأمین می شود.

از دو هفته قبل که وارد فصل برداشت 
شدیم قیمت ها نزولی است

وی با بیــان اینکه برنج تولید داخل ســال 
گذشته با نرخ مناســبی قیمت گذاری شده 
بود، افزود: هــر چه از فصل برداشــت برنج 
فاصله می گیریــم، حجم موجــودی برنج 
کاهــش می یابــد و طبیعتاً بــه دلیل آنکه 
عرضه کاهــش می یابــد، قیمت ها افزایش 

پیدا می کند.
حســنی مقدم با بیان اینکــه برنج مرغوب 
داخلی جایگزین نــدارد، تصریح کرد: برنج 
داخلی و برنــج خارجی دو بــازار متفاوت و 

مکمل هم هستند.
معاون دفتر بازرگانــی داخلی وزارت جهاد 

کشــاورزی گفت: از دو هفتــه قبل که وارد 
فصل برداشــت شــدیم قیمت هــا نزولی 
اســت و امیدواریم این روند ادامه دار باشد 
و قیمت ها به نرخ های مناســب و متعادلی 

برسد.
علاوه بر این، لغــو ممنوعیت فصلی واردات 
برنج، تصمیم بــه موقعی بــوده که وزارت 
جهاد کشــاورزی اتخاذ کرده و بــه اعتقاد 
کارشناسان تأثیر بســزایی در تنظیم بازار 
داخل و متعادل شــدن قیمت هــا خواهد 

داشت.
در همین راستا امیر طالبی، معاون بازرگانی 
خارجی شرکت بازرگانی دولتی گفته است: 
با توجه به تصمیم ســتاد تنظیم بازار مبنی 
بر لغو ممنوعیت چهار ماهــه واردات برنج، 
پیش بینی می شــود زمینه بــرای کاهش 

قیمت این محصول پرمصرف فراهم شود.

لغو ممنوعیت فصلی اقدام خوب 
و به موقع دولت

همچنین مســیح کشــاورز، دبیر انجمن 
واردکننــدگان برنج در گفتگــو با خبرنگار 
مهر با اشاره به لغو ممنوعیت فصلی واردات 

برنج گفت: این اتفاق خوبی است که از تکرار 
تجربه تلخ سال گذشته جلوگیری می کند 
چرا که اگر مجدداً ممنوعیت فصلی واردات 
وضع می شــد، دیگر قیمت برنج ایرانی قابل 

کنترل نبود و سربه فلک می کشید.
وی همچنین با اشاره به سیل زاهدان، افزود: 
تمام دســتگاه های مربوطه بــا ما همکاری 
لازم را داشــتند تا این برنج ها ســریع تر به 
انبارهای دیگری منتقل و آسیب کمتری به 

محموله های برنج وارد شود.
کشاورز با اشــاره به اینکه در حوزه واردات 
کالاهای اساســی باید کالا وارد و بعد ثبت 
سفارش آن انجام شود، گفت: این شیوه ای 
اســت که دولت در ســالهای اخیــر دنبال 
می کند تا مطمئن شــود ارز بــه کالاهایی 
داده می شود که وارد کشور شده اند. در این 
راســتا محموله های برنجی که وارد کشور 
شــده برخی نیاز به اصــلاح و ویرایش ثبت 
ســفارش دارند و برای برخی نیز باید ثبت 

سفارش جدید ایجاد شود.
وی توضیــح داد: متأســفانه در شــرایطی 
که واردکننــدگان می خواســتند اقدام به 
ویرایش و یــا ایجاد ثبت ســفارش ها کنند 

متوجه شدند که در ســامانه جامع تجارت 
از سوی وزارت صمت برای آنان محدودیتی 
ایجاد شده بدین صورت که میانگین سقف 
عملکــرد دو ســاله واردکننــدگان ملاک 
ارزیابی قرار گرفته و براین اســاس بسیاری 
از واردکننــدگان قــادر به ثبت ســفارش 
و ترخیص برنج هــای مانــده در گمرکات 

نیستند.

قیمت برنج خارجی 1۵ تا 20 درصد 
ارزان می شود

کشاورز با بیان اینکه وزارت جهاد کشاورزی 
به واردکننــدگان اعلام کرده کــه موافق 
ایــن محدودیــت نبــوده و وزارت صمت 
چنیــن کاری را انجام داده اســت، گفت: با 
اینحال وزیر جهاد کشــاورزی در جلســه 
ســتاد تنظیم بازار با معافیت روغن و شکر 
از این محدودیت موافقت کــرده اما درباره 
برنج اقدامی انجام نداده که این با ســخنان 

مسئولان وزارت جهاد تناقض دارد.
وی با بیان اینکه قبل از این واردات براساس 
رتبه و اعتبار ســنجی واردکنندگان انجام 
می گرفت، افزود: این سیاســت های دوگانه 
عملًا منجر به توقف واردات شــده و تجار را 

بلاتکلیف نگه داشته است.
کشــاورز با بیان اینکه در حــال حاضر در 
فصل برداشــت برنــج خارجی هســتیم، 
گفت: واردات برنج منجر بــه کاهش ۱۵ تا 
۲۰ درصــدی قیمــت برنج هــای خارجی 
خواهد شــد و این به نفع مصرف کنندگانی 
اســت که به دلیل گرانی بیــش از حد این 
کالا، توان تأمین آن را نداشــتند بنابراین از 
دولت انتظار می رود محدودیت های ایجاد 
شده برای تجار را ســریع تر رفع کند تا آنها 
بتوانند برنج های وارداتی را ترخیص و وارد 

بازار کنند.
با توجه بــه این مســائل، از دولــت انتظار 
می رود با رفع محدودیت های ایجاد شــده 
برای تجــار، روند واردات برنج به کشــور را 
تســهیل کند تا آرامش پیش بینی شده هر 
چه ســریع تر به بازار این کالا برسد و مردم 
بار دیگــر بتوانند عطــر برنج ایرانــی را در 

سفره های خود حس کنند.

خریدار   وزیر جهاد کشــاورزی با بیان 
اینکــه همه کشــورهای دنیــا در امنیت 
غذایی دچار چالش شــدند، اما در کشــور 
ما کالا به انــدازه وجود دارد، گفت: ســال 
گذشــته در ۲۵۰ هــزار هکتــار گندمزار 
کشــاورزی قراردادی اجرا شد و امسال در 
نظر داریم این طــرح را در ۲ میلیون هکتار 

اجرا کنیم.
 ســید جواد ســاداتی نــژاد در مراســم 
رونمایی از تامیــن مالــی زنجیره ای در 
بخش کشــاورزی بــا تاکید بــر اجرای 
کشــاورزی قراردادی، اظهار داشــت: در 
بحث اجرای طرح مردمی سازی یارانه ها، 
اگر حمایت بانک مرکزی نبود مشــکلات 

بسیاری را شاهد بودیم.
وی بــا تاکید بر رشــد بخش کشــاورزی 
گفت: برای رســیدن به این منظور نیازمند 
حکمرانی خوب هستیم و یکی از اصول این 

حکمرانی الگوی کشت مناسب است.

باید الگوی کشت متناسب با وضعیت 
آبی داشته باشیم

ســاداتی نژاد افزود: با توجه به خشکسالی 
حاکم در کشــور و ضرورت محافظت از آب 
به عنوان مایه حیــات و با توجــه به اینکه 
بیشــترین مصرف آب در بخش کشاورزی 
اســت، باید الگوی کشت متناســب با آب 
باشــد. وی تصریح کرد: در اجــرای الگوی 
کشت مناســب باید ســاز و کار لازم برای 
حرکت در این مســیر ایجاد و قیمت گذاری 
مناسب انجام شود، از سوی دیگر از کشاورز 
نیز حمایــت کنیم. وزیر کشــاورزی تاکید 
کرد: یکــی از راه های حمایت از کشــاورز؛ 
کشاورزی قراردادی است که رشد و الگوی 
کشــاورزی و حکمرانی خوب در این بخش 

را به دنبال دارد. 
وی بیان کرد: کشــاورزی قراردادی اقدام 
ملی در جهت حمایت از خودکفایی کشــور 
و امنیت غذایی و اســتقلال کشور است و از 

بانک ها درخواست داریم ما را در این مسیر 
حمایت کنند. 

اجرای کشاورزی قراردادی گندم
 در 2 میلیون هکتار

ســاداتی نژاد با اشــاره به ســرعت تغییر 
کاربری زمین در کشــور، گفت: در شرایطی 
که کشــاورزی اقتصــادی نباشــد، زمین 

تغییر کاربری می دهد و بر این اســاس برای 
کشــاورزی اقتصادی و تجاری باید به سمت 
کشــاورزی قــراردادی حرکــت کنیم که 
بانک مرکزی قدم اصلــی در این خصوص را 
برداشته اســت. وزیر جهاد کشاورزی ادامه 
داد: در بحــث خودکفایــی گنــدم در ابتدا 
قیمت گندم اصــلاح و در گام بعدی قیمت 
کود اصلاح شــد. در کشــاورزی قراردادی 
در نظر داریم بذر اصلاح شــده، کود و ســم 
به کشاورز بدهیم و کشــاورز و زمین را بیمه 
کنیم؛ همچنین آموزش های لازم به کشاورز 
ارایه دهیم و هنگام برداشــت محصول با او 
تسویه کنیم. وی اظهار داشت: سال گذشته 
در ۲۵۰ هــزار هکتار گندمزار کشــاورزی 
قراردادی اجرا شــد و امســال در نظر داریم 
در ۲ میلیون هکتار اجــرا کنیم که نیازمند 
۴۰ هزار میلیارد تومان اعتبار هســتیم تا در 
اختیار کشاورز قرار دهیم. با اجرای این طرح 
دیگر محصول بر زمین نمی ماند، زیرا شــعار 

طرح این اســت که بذری کاسته نمی شود 
مگر مشتری آن معلوم باشد. 

خرید تضمینی گندم به ۹ میلیون تن 
می رسد

ساداتی نژاد تاکید کرد: با اجرای کشاورزی 
قراردادی سلامت محصول تامین می شود 
و معیشــت کشــاورز نیز بهبــود می یابد و 

محصولات فروخته می شود.
وزیر جهاد کشــاورزی با اشــاره به اهمیت 
امنیت غذایی پایدار گفت: در سال گذشته 
همه کشورها در دنیا در بحث امنیت غذایی 
دچار چالش شــدند، اما در کشور ما فراوانی 

کالا به اندازه کفایت وجود داشت.
وی بیان کرد: ســال گذشــته ۴.۵ میلیون 
تن گندم از کشــاورز خریداری شد و امسال 
پیش بینــی می کنیم به هفــت میلیون تن 
برسد و امیدواریم با اجرای طرح کشاورزی 

قراردادی این رقم به ۹ میلیون تن برسد

معاون وزیر صمت: لوازم خانگی گران نمی شود

وز اختلال در اینترنت انجام خواهد شد اقدامات لازم برای جلوگیری از بر
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حمایت از شرکت های دانش بنیان در حوزه 
بومی سازی صنعت آب و برق

مدیرعامل ساتکاب گفت: از شرکت های دانش بنیان تولید کننده کالا 
یا ارائه کننده خدمات حوزه صنعت آب و برق که در حوزه بومی ســازی 

صاحب ایده یا نوآوری هستند حمایت می کنیم.
مجتبی اکبری مدیرعامل شــرکت مادر تخصصی مدیریت ســاخت و 
تهیه کالای آب و برق )ساتکاب( با اشاره به توسعه ای شدن این شرکت 
گفت: در نظر داریم تا با حمایت از شرکت های دانش بنیان تولید کننده 
کالا یا ارائه کننده خدمات حوزه صنعت آب و برق هســتند و در حوزه 
بومی سازی نیز صاحب ایده یا نوآوری هســتند، به سمت نوآوری های 

بیشتر حرکت کنیم.
اکبری در ادامه افــزود: در آینده نزدیک و در فــاز اول این حرکت مهم 
قصد داریــم از شــرکت هایی که با روش هــای دانش بنیــان به تولید 
اول خود رســیده اند و حداقل یک محصول یا خدمــت جدید را تولید 
یا ارائه نموده انــد دعوت به عمل آوریم تا ضمن ارائــه کالای تولیدی یا 
خدمت خود، در فرایند جذب ســرمایه برای توسعه کار و خدمت خود 
تحت حمایت ســاتکاب قــرار گیرند.مدیرعامل ســاتکاب اظهار کرد: 
شــرکت های دانش بنیان و فن آور که در ســه حوزه هوشمندسازی، 
الگوی مصرف و IOT فعال هســتند و شــرایط لازم را کــه در آینده از 
طریق اعلام فراخوان در رسانه های رســمی اعلام خواهد شد دارند، در 

اولویت سرمایه گذاری تولید و توسعه قرار خواهند گرفت.
لازم به ذکر اســت زمان و نحوه حضور شــرکت های دانــش بنیان در 
فراخوان، در روزهای آتی از طریق سایت شرکت ساتکاب اعلام خواهد 

شد.

وکار بورس انرژی بنزین  ج از ساز وزارت نفت خار
صادر نکرده است

دغدغه اصلی وزارت نفت تأمیــن بنزین مورد نیاز کشــور بوده و تنها 
محموله صادراتی از ســوی وزارت نفت به قیمت ۷۰ ســنت مربوط به 

فروردین ماه امسال و در رینگ صادراتی بورس انرژی بوده است.
 به نقل از وزارت نفت، متولی صادرات بنزین امور بین الملل شرکت ملی 
نفت ایران اســت و وزارت نفت خارج از رینگ صادراتی شرکت بورس 
انرژی هیچ محموله ای صادر نمی کند. امسال تنها یک محموله در ۲۴ 
فروردین ماه و به مقدار ۲۹۵ هزار بشــکه با اکتان ۸۷ درصد صادر شده 
است که پس از رقابت در رینگ صادراتی بورس انرژی ایران به بالاترین 

قیمت یعنی ۷۰ سنت فروخته شد.
اخبار منتشــر شــده درباره صادرات ارزان بنزین که در برخی رسانه ها 
منتشر شده اســت قاعدتاً مربوط به بنزین غیراســتانداردی است که 
در پالایشــگاه های کوچک مقیــاس )Mini Refineries( خصوصی 
تولید شده اند. این پالایشــگاه ها میعانات گازی را به قیمت ۹۵ درصد 
فوب منطقه خریداری و ســوخت تولید می کننــد و به دلیل اینکه این 
پالایشگاه های کوچک مقیاس تأسیســات لازم برای تولید با کیفیت را 
در اختیار ندارند، عموماً ســوخت تولیدی آنها غیراستاندارد و غیرقابل 
استفاده در داخل کشور اســت، بنابراین خریدار این نوع سوخت عموماً 
کشورهایی هســتند که موضوع استاندارد ســوخت برایشان اهمیتی 
ندارد، یا برای بلندینگ و صادرات دوباره از آن استفاده می کنند، بالطبع 
این سوخت کم کیفیت به قیمت ارزان تر از فوب منطقه صادر می شود.

این نوع سوخت به دلیل آنکه غیراستاندارد است به وزارت نفت تحویل 
داده نمی شود و در داخل نیز توزیع نمی شــود، این سوخت در مبادی 
رسمی نیز غیرقابل توزیع اســت.در عین حال باید به این نکته نیز دقت 
Global Pet�  کرد که قیمت هایی که در بعضی از ســایت ها همچون
rol Prices درج شــده، قیمت های عمده فروشــی نبوده، بلکه قیمت 
خرده فروشی است، به همین دلیل نمی تواند منبع مناسب و صحیحی 

برای قیمت گذاری بنزین صادراتی باشد.
باید تأکید کرد که مجموعــه دولت و وزارت نفت، امســال بنزین ۲۷ 
ســنتی صادر نکرده و از آنجا که مصرف بنزین در کشور افزایش داشته 
است در شرایط کنونی تنها دغدغه تأمین ســوخت مورد نیاز کشور را 

دارد و تمرکزی بر صادرات بنزین ندارد.
بر این اساس تنها یک محموله آن هم در فروردین ماه امسال و با قیمت 
۷۰ ســنت صادر شــده و پس از آن نیز صادرات بنزین تاکنون از طریق 

وزارت نفت متوقف شده است.

کارشناسان پیش بینی کردند
 کاهش قیمت نفت به دلیل ادامه رکود

 اقتصاد جهانی

داده های ضعیــف اقتصادی چین موجب شــد تا نگرانی هــا مبنی بر 
کاهش قیمت نفت افزایش یابد.

داده های ضعیــف اقتصادی چین موجب شــد تا نگرانی هــا مبنی بر 
کاهش قیمت نفت افزایــش یابد. به طوریکه قیمــت نفت خام آمریکا 
پس از کاهش نزدیک به ۷ درصدی در ماه ژوئیه در اولین کاهش ماهانه 
متوالی از اواخر ســال ۲۰۲۰، امروز نیز بیش از ۴ دلار کاهش یافت و به 

۹۳.۷۲ دلار در هر بشکه رسید.
نفت در ماه های اخیر شــاهد معامــلات پرتلاطمی بوده اســت، زیرا 
نگرانی ها در مورد کاهش رشد به تقاضا برای کالاها آسیب می زند، حتی 
با وجود نشانه های اساسی که به شرایط فیزیکی همچنان سخت اشاره 
می کند. داده های هفته گذشته نشان داد که اقتصاد ایالات متحده برای 
سه ماهه دوم منقبض شده اســت، در حالی که فدرال رزرو نرخ بهره را 
۷۵ واحد پایه افزایش داده است.انس الحاجی، مشاور تحریریه پلتفرم 
تخصصی انرژی گفت: کاهش تولید صنعتی در چندین کشور از جمله 
چین، تقاضای انرژی را به طور کلی کاهش می دهد، اما لزوماً تقاضا برای 
نفت را به دلیل ســاخت ذخایر اســتراتژیک نفت کاهش نمی دهد. در 
چین.الحاجی گفت: ساخت ذخایر اســتراتژیک نفت برای دولت چین 

مهم است تا نفت ارزان روسیه را به دست آورد.
الحاجی معتقد است که ائتلاف اوپک پلاس تولید را افزایش نخواهد داد 
و همان برنامه ها را حفظ خواهد کرد، بنابراین یک نشست سریع خواهد 
بود.همچنین مدیر تحقیقات معدن و کالاهای انرژی در بانک مشترک 
المنافع اســترالیا، به بلومبرگ گفت:کاهش PMI تولید چین احتمالاً 
دلیل اصلی کاهش قیمت نفت اســت.وی افزود کــه وضعیت در چین 
نگرانی در مورد تداوم ضعف مصرف جهانــی کالاها را دوباره برافروخته 
خواهد کرد.در همین حــال، به گفته وزیر نفت لیبــی، یکی از اعضای 
سازمان کشورهای صادرکننده نفت )اوپک(، تولید نفت خام لیبی پس 
از یک ســری اختلالاتی که عرضه را بیش از نصف کاهــش داد، بهبود 
یافته اســت. محمد عون در یک مصاحبه تلفنی گفت تولید در سراسر 
کشور به ۱.۲ میلیون بشکه در روز بازگشــته است، سطحی که آخرین 

بار در اوایل آوریل مشاهده شده بود.

و نیر

روح اله صابــرزاده   وزیر نفت بــا بیان 
اینکه ۸۰ میلیارد دلار تفاهم نامه و قرارداد 
ســرمایه گذاری در صنعت نفــت تاکنون 
امضا شــده اســت، گفت: برای طرح های 
توسعه ای وزارت نفت به ۱۶۰ میلیارد دلار 
در هشت ســال نیاز داریم. به نقل از روابط 
عمومی وزارت نفت، جــواد اوجی وزیر نفت 
با حضور در برنامه »صف اول« ضمن تشریح 
فعالیت های وزارت نفت در دولت سیزدهم، 
درباره امضای دو مشارکت نامه تأمین مالی 
و تأســیس پتروپالایشگاه »ســردار شهید 
قاسم ســلیمانی« و پالایشــگاه »مروارید 
مکران« توضیح داد که در ادامه مشروح آن 

را می خوانید.

  امروز شــاهد ســرمایه گذاری 1۹ 
میلیارد دلاری در صنعت پتروپالایش 
بودیم جزئیــات ایــن 2 تفاهم نامه 

چیست؟
ظرفیت پالایشی کشــور اکنون ۲ میلیون و 
۲۰۰ هزار بشکه در روز است. ظرفیت تولید 
نفت و میعانات کشور نیز حدود ۴ میلیون و 

۵۰۰ هزار بشکه در روز است.
با توجه به روند مصرف بنزیــن و نفت و گاز 
در کشــور پیش بینــی می کنیــم اگر این 
ســرمایه گذاری ها اتفاق نیفتد در سال های 

آینده مشکل تأمین داشته باشیم.
احداث پتروپالایشــگاه ها از ابتدای دولت 
سیزدهم مورد تأکید رئیس جمهوری بوده 
زیرا این بخش برای تأمین ســوخت، تأمین 
امنیت انرژی، همچنیــن برای جلوگیری از 
خام فروشی مؤثر است. از طرفی محصولات 
پتروشــیمی و فرآورده های ما تحریم پذیر 

نیستند.
وزارت نفت مصمم شــد طرح پالایشگاهی 
۳۰۰ هزار بشکه ای را شروع کند. طرح آن از 
نظر مکان یابی و دانش فنی در دولت مصوب 
و در بودجه ۱۴۰۱ بــه وزارت نفت تکلیف 
شــد. در کنار آن ســاخت پالایشگاهی در 

مکران مطرح شد.
احــداث  بــرای  چالــش  بزرگ تریــن 
پتروپالایشــگاه ها تأمین منابع مالی است. 
در بحث توانمندی سازندگان و متخصصان 

مشکلی نداریم.
برای تأمین مالــی دولت کمک کــرد تا از 
ســرمایه ها و منابع مالی و نقدی بانک ها و 
هلدینگ های بــزرگ اقتصادی اســتفاده 
کنیــم و این بانک هــا و شــرکت ها در این 
پروژه ها سهامدار شدند. برای تأمین سرمایه 
از بازار بورس انرژی نیز کمک می گیریم تا از 

توان و مشــارکت مردمی نیز استفاده شود؛ 
پروژه های نفت و گاز ســودآور هســتند و 

برگشت سرمایه خوبی دارند.
با راه انــدازی این دو طرح یکی پالایشــگاه 
و یکــی پتروپالایشــگاه، خــوراک صنایع 
پایین دست تأمین می شود. از طرفی امنیت 
انرژی تأمین می شــود، همچنین صادرات 
فرآورده هــای نفتی صــورت می گیرد که 
تحریم پذیر نیســتند.همچنین این طرح ها 
اشــتغال زایی بالایــی دارنــد و از ظرفیت 
خالی کارخانه ها استفاده می شود. از طرفی 

نقدینگی سرگردان به تولید می رود.
در این دو پالایشگاه و پتروپالایشگاه بالغ بر 
۶۰۰ هزار بشکه نفت خام به فرآورده تبدیل 
می شــود. ظرفیت پالایشــگاه آبادان ۴۵۰ 
هزار بشکه است و جمع ظرفیت این دو، یک 

و نیم برابر پالایشگاه آبادان است.
این طرح ها در پنج سال آینده بهره برداری 
خواهند شــد و مــردم از منافــع آن بهره 
می برند. چهار بانک و چهار هلدینگ بزرگ 

کشور در این پروژه ها مشارکت می کنند.
در تأمین ادوات و تجهیزات مشکلی نداریم 
و عمده چالــش تأمین منابع مالی اســت. 
طی بررســی که انجــام دادیم مشــخص 
شــد ۱۶۰ میلیارد دلار طی هشــت سال 
در بخــش بالادســت صنعت نفــت نیاز به 
سرمایه گذاری داریم که با استفاده از منابع 
مالی هلدینگ ها و مشــارکت دادن مردم، 
عمده پروژه های اولویت دار به بهره برداری 

می رسند.

 با این وضع تحریمی آیا امکان عقد 
قرارداد و تفاهم نامه با سرمایه گذاران 

داخلی و خارجی وجود دارد؟
از ابتدای دولت ســیزدهم ۸۰ میلیارد دلار 
تفاهم نامه و قرارداد در حــوزه میدان های 
نفتــی و گازی و پتروپالایشــگاه ها امضــا 
کردیم. ۴۰ میلیــارد دلار تفاهم نامه نیز با 
گازپروم روسیه در بخش های مختلف امضا 

شده است و مانعی برای آن وجود ندارد.

 در مــورد وضع میدان مشــترک 
آزادگان توضیح دهید.

امــروز ۱۹۰ هزار بشــکه نفــت از میدان 
نفتی آزادگان که با عراق مشــترک اســت 
برداشت می کنیم. توســعه میدان از منابع 
داخلی وزارت نفت ســال های زیادی طول 
می کشــید، بنابراین بــرای توســعه این 
میدان ۶ بانک و هلدینــگ بزرگ اقتصادی 
را مشــارکت دادیم و امیدواریــم در آینده 
نزدیک تفاهم نامه ها به قرارداد منجر شود. 
بر این اســاس ۷ میلیــارد دلار طی هفت 
سال ســرمایه گذاری خواهد شــد و تولید 
از ایــن میدان نفتــی به ۵۷۰ هزار بشــکه 
خواهد رسید.امروز توســعه همه میدان ها 
به وسیله کارشناسان داخلی انجام می شود 
و هیچ کارشــناس خارجی در بالادســت و 

پایین دست مشاهده نمی کنید.
در بحث دانش بنیان بســته دیگری داریم. 
نزدیک ۵ هزار حلقــه چاه تولیدی داریم که 
۷۰۰ حلقه چاه کم بازده هستند. با استفاده 

از توان شــرکت های دانش بنیــان این ها را 
شناسایی کردیم تا شرکت های دانش بنیان 
با دانــش روز ظرفیت تولید ایــن چاه ها را 

افزایش دهند و در تولید شریک باشند.
از ظرفیــت پالایشــی فراســرزمینی نیز 
اســتفاده کردیم و نفت را در چند کشــور 
فــرآوری و بــه ارزش افــزوده بیشــتر در 

بازارهای هدف تبدیل می کنیم.

 وضعیت دانش اکتشاف و استخراج 
در حوزه نفت چطور است؟

در بحث اکتشــاف و توســعه و بهره برداری 
در میدان هــای نفتی و گازی در خشــکی 
و دریا، همــه توانمندی هــا را داریم و برای 
حفاری چاه ها در دریا همــه ظرفیت ها در 
کشور موجود است.یک میلیارد مترمکعب 
ظرفیت تولیــد گاز و ۳ میلیون و ۸۱۳ هزار 
ظرفیت تولید نفت اســت و در هیچ بخشی 

مستشار خارجی نداریم.
۹۵ میلیــون تــن ظرفیــت محصــولات 
پتروشــیمی داریم که توانمنــدی خوبی 
به شــمار می رود. بیشترین مشــکل منابع 
مالی بود که با روندی کــه در پیش گرفتیم 
از منابع مالی بانکی و هلدینگ ها برای حل 

مسئله استفاده می کنیم.
در دولت سیزدهم ۲۸ قرارداد با ارزش بالغ 
بر یک میلیــارد دلار در بحــث جمع آوری 
گازهــای مشــعل داشــتیم کــه عمــده 
شــرکت های طــرف قــرارداد خصوصی 
بوده اند و خود به این گاز نیــاز دارند. وعده 

دادیم تا آخر ایــن دولت تکلیف میدان های 
مشــترک و جمــع آوری گازهای مشــعل 

مشخص شود.

 وضع صادرات نفت و بازگشــت پول 
حاصل از آن چطور است؟

پارسال تکالیف وزارت نفت در بحث بودجه 
به طور کامل تحقق یافته اســت، تحریم ها 
را دور زدیــم یا بی اثــر کردیم، پارســال از 
صادرات محصــولات پتروشــیمی ۱۲.۵ 

میلیارد دلار به سامانه نیما واریز کردیم.

 با گازپروم روســیه تفاهم نامه 40 
میلیارد دلاری بســته شده، جزئیات 

آن چیست؟
از زمــان ســفر رئیس جمهور به روســیه 
مذاکرات جدی با طرف روســی را شــروع 
کردیم. روس ها نیز به این موضوع علاقه مند 
بودند. ایران و روسیه دو غول گازی هستند و 

منابع هیدروکربنی عظیمی دارند.
روســیه ۱۰۰ میلیارد بشــکه نفــت قابل 
برداشت دارد و اکنون روزانه ۷ تا ۸ میلیون 
بشــکه تولید می کند، ایران ۱۵۳ میلیارد 
بشکه نفت قابل برداشــت دارد و تولیدش 
روزانه ۳.۸ تا ۴ میلیون بشکه است، ما توان 
افزایش تولید نفت را داریــم از این رو برای 

تحقق آن برنامه ریزی انجام شده است.
مذاکــرات بــا طــرف روس را در توســعه 
میدان های نفــت و گاز، ســاخت کارخانه 
ال ان جی، ســوآپ و تجارت فرآورده و گاز 
آغاز کردیم که بخشــی از آن به تفاهم نامه 
تبدیل شــد. البته جــدای از آن، ۴ میلیارد 
دلار قرارداد در توســعه میدان ها نفت و گاز 

مشترک با روس ها در حال اجرا داشتیم.
در توسعه میدان ها در دریا و سوآپ فرآورده 
قراردادهایی با روســیه امضا شــده است و 
امضــای قراردادهای تجــارت گاز را نیز در 
برنامــه داریم.به غیــر از گازپروم روســیه 
شــرکت های دیگر روس نیز خواهند آمد، با 
مشارکت و ســرمایه گذاری خارجی بخشی 
از نیاز ۱۶۰ میلیارد دلاری ســرمایه گذاری 

در کشور تأمین می شود.
اولویت ما برداشــت از میدان های مشترک 
گاز و نفت اســت. در بخش پایین دست در 
احداث خطوط لوله انتقــال و صادرات گاز 
به کشــورهایی همچون عمان و پاکستان 
با شــرکت گازپروم بــه توافق رســیدیم، 
ارزش ایــن مجموعــه تفاهم نامه ها حدود 
۴۰ میلیارد دلار اســت و به زودی به قرارداد 

تبدیل می شوند.

 اگهی موضوع ماده ۳ قانون ماده ۱۳ ایین نامه قانون تعیین تکلیف
 وضعیشتی نبشی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 

برابر رای شــماره 140160324001001596 مــورخ 1401/4/12 هیات موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملک بندر گنــاوه تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی  خانم کوکب احمدی  فرزند 
رمضان  به شــماره شناســنامه  533 کد ملی 3539439234  صادره از گناوه را نسبت به 
ششدانگ یک باب خانه  به مساحت 210/90 مترمربع درقسمتی از پلاک 917   اصلی واقع 
درامامزاده  گناوه خریداری مع الواســطه از آقای غلامحســین شفیعی و شرکاء محرز گردیده 
اســت لذا به منظور اطلاع عمــوم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود در 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقائی اعتراضی داشته باشند می توانند 
از تاریخ انتشــار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره تســلیم و پس از اخذ 
رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 
نمایند. بدیهی اســت در صورت انقضای مــدت مذکور و عدم وصول اعتراضی طبق مقررات 
ســند مالکیت صادر خواهد شد صدور سند مالکیت مانع مراجعه متضرر به مراجعه ذیصلاح 

قضایی نمی باشد. م الف 240
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محمد چهابدار رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان گناوه

 اگهی موضوع ماده ۳ قانون ماده ۱۳ ایین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیتی ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 

برابر رای شــماره 140160324001001621 مــورخ 1401/4/14 هیات موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه 
ثبت ملک بندر گناوه تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی اقای رضا سلمان پور   فرزند احمد 
به شماره شناســنامه 531 کد ملی 3539739343 صادره از گناوه را نسبت به ششدانگ 
چهار باب  مغازه به مساحت 88/23متر مربع درقسمتی از پلاک 1200اصلی  واقع در گناوه 
خریداری مع الواسطه از اقای علی عبدامامی   محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم 
مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور 
سند مالکیت متقاضی اعتراضی  داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین اگهی به مدت 
دو ماه اعتراض خود را به اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای 
مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكیت صادر خواهد شد صدور سند 

مالكیت مانع مراجعه مقرر به مراجع ذیصلاح قضایی نمی باشد. م الف 245
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/04/28   تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/05/12

محمد چهابدار رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان گناوه

 اگهی موضوع ماده ۳ قانون ماده ۱۳ ایین نامه قانون تعیین تکلیف
 وضعیتی ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

 برابر رای شــماره 140160324001001206 مورخ 1401/3/26 هیات موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
حــوزه ثبت ملک بندر گناوه تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضــی اقای بهرام صفوی  فرزند 
بهروز  به شــماره شناسنامه 10381  کد ملی 3539292845 صادره از گناوه را نسبت به 
ششــدانگ یک باب  مغازه به مســاحت 113/87  مترمربع درقسمتی از پلاک 915/1192 
اصلی واقع در عبد امام  گناوه خریداری مع الواسطه از آقایان حاصل و امرالله وحسین صفوی  
محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می 
شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی  داشته باشند 
می توانند از تاریخ انتشــار اولین اگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره تســلیم و 
پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند. بدیهی اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 
طبق مقررات سند مالكیت صادر خواهد شد صدور سند مالكیت مانع مراجعه مقرر به مراجع 

ذیصلاح قضایی نمی باشد. م الف 242
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/04/28             تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/05/12

محمد چهابدار رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان گناوه

آگهی مفقودی
بـرگ سـبز سـواری پرایـد چی تی ایکـس رنگ سـفید روغنی مـدل 1383به 
شـماره موتور00702427وشاسـی S1412283233451وشـهربانی ایران 
54_589س71بـه تـام چـواد مهـدی پـور دره مفقـود گردیـده واز درجـه 
اعتبـار سـاقط میباشـد.                                                                   یـزد

شــهرداری ســنندج در نظــر دارد مناقصــه عمومــی احــداث تقاطــع غیرهمســطح میــدان محمــدی را از طریــق 
ســامانه تــدارکات الکترونیکــی دولــت برگــزار نمایــد. کلیــه مراحــل برگــزاری مناقصــه از دریافــت اســناد 
ــدارکات  ــامانه ت ــق درگاه س ــا از طری ــت ه ــایی پاک ــران و بازگش ــه گ ــنهاد مناقص ــه پیش ــا ارائ ــه ت مناقص
ــرکت  ــان ش ــد. متقاضی ــد ش ــام خواه ــه آدرس www.setadiran.ir  انج ــتاد( ب ــت )س ــک دول الکترونی
ــای  ــی امض ــت گواه ــام و دریاف ــت ن ــه ثب ــبت ب ــامانه، نس ــت در س ــدم عضوی ــورت ع ــوان در ص در فراخ
الکترونیکــی )بــه صــورت برخــط( بــرای کلیــه صاحبــان امضــای مجــاز و مهــر ســازمانی اقــدام لازم را بــه 

عمــل آورنــد. تاریــخ انتشــار مناقصــه در ســامانه تاریــخ 1401/5/12 ســاعت 12 ظهــر مــی باشــد.

پیمانکاران 
واجد شرایط

مبلغ برآورد اولیه )ریال(
مبلغ تضمین شرکت در 

مناقصه )ریال(
مهلت دریافت 
اسناد از سایت

مهلت ارائه 
پیشنهاد

زمان 
بازگشایی 
پاکات الف 

و ب

رتبه 4  یا بالاتر 
رشته راه و 

ترابری

644899771145
)ششصد و چهل و چهار میلیارد 
و هشتصد و نود و نه میلیون و 
هفتصد و هفتاد و یک هزار و 

یکصد و چهل و پنج ریال(

32244988557
)سی و دو میلیارد و 

دویست و چهل و چهار 
میلیون و نهصد و هشتاد 
و هشت هزار و پانصد و 

پنجاه و هفت ریال(

تا ساعت 19 روز 
پنجشنبه مورخ 
1401/5/20

تا ساعت 14 
روز چهارشنبه 

مورخ 
1401/6/2

ساعت 9 
صبح روز 
پنجشنبه 

مورخ 
1401/6/3

اطلاعــات تمــاس دســتگاه مناقصــه گــزار:  جهــت دریافــت اطلاعــات بیشــتر در خصــوص اســناد مناقصــه 
ــه  ــهرداری طبق ــماره 2 ش ــاختمان ش ــرک س ــروی اداره گم ــی – روب ــام خمین ــان ام ــنندج – خیاب آدرس: س
ســوم واحــد پیمــان و رســیدگی و تلفــن : 33158700-087  و جهــت ارائــه مــدارک پاکــت الــف آدرس : 
ســنندج خیابــان امــام خمینــی روبــروی مســجد جامــع واحــد حراســت شــهرداری مرکــزی مــی باشد.)شــایان 

ذکــر اســت کلیــه پــاکات  و مــدارک و مســتندات بایســتی در ســامانه  بارگــذاری گــردد(
اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز تماس: 021-41934 

دفتر ثبت نام: 88969737 و 85193768

فراخوان مناقصه عمومی دو مرحله ایی 
شماره 200۱005547000022

ارتباطات وامور بین الملل شهرداری سنندج

 اگهی موضوع ماده ۳ قانون ماده ۱۳ ایین نامه قانون تعیین تکلیف
 وضعیشتی نبشی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 

برابر رای شــماره 140160324001001596 مــورخ 1401/4/12 هیات موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملک بندر گنــاوه تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی  خانم کوکب احمدی  فرزند 
رمضان  به شــماره شناســنامه  533 کد ملی 3539439234  صادره از گناوه را نسبت به 
ششدانگ یک باب خانه  به مساحت 210/90 مترمربع درقسمتی از پلاک 917   اصلی واقع 
درامامزاده  گناوه خریداری مع الواســطه از آقای غلامحســین شفیعی و شرکاء محرز گردیده 
اســت لذا به منظور اطلاع عمــوم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود در 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقائی اعتراضی داشته باشند می توانند 
از تاریخ انتشــار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره تســلیم و پس از اخذ 
رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 
نمایند. بدیهی اســت در صورت انقضای مــدت مذکور و عدم وصول اعتراضی طبق مقررات 
ســند مالکیت صادر خواهد شد صدور سند مالکیت مانع مراجعه متضرر به مراجعه ذیصلاح 

قضایی نمی باشد. م الف 240
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/04/28   تاریخ انتشار نوبت دوم:1401/05/12

محمد چهابدار رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان گناوه

 اگهی موضوع ماده ۳ قانون ماده ۱۳ ایین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیتی ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 

برابر رای شــماره 140160324001001621 مــورخ 1401/4/14 هیات موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه 
ثبت ملک بندر گناوه تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی اقای رضا سلمان پور   فرزند احمد 
به شماره شناســنامه 531 کد ملی 3539739343 صادره از گناوه را نسبت به ششدانگ 
چهار باب  مغازه به مساحت 88/23متر مربع درقسمتی از پلاک 1200اصلی  واقع در گناوه 
خریداری مع الواسطه از اقای علی عبدامامی   محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم 
مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور 
سند مالکیت متقاضی اعتراضی  داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین اگهی به مدت 
دو ماه اعتراض خود را به اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای 
مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكیت صادر خواهد شد صدور سند 

مالكیت مانع مراجعه مقرر به مراجع ذیصلاح قضایی نمی باشد. م الف 245
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/04/28   تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/05/12

محمد چهابدار رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان گناوه

 اگهی موضوع ماده ۳ قانون ماده ۱۳ ایین نامه قانون تعیین تکلیف
 وضعیتی ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

 برابر رای شــماره 140160324001001206 مورخ 1401/3/26 هیات موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
حــوزه ثبت ملک بندر گناوه تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضــی اقای بهرام صفوی  فرزند 
بهروز  به شــماره شناسنامه 10381  کد ملی 3539292845 صادره از گناوه را نسبت به 
ششــدانگ یک باب  مغازه به مســاحت 113/87  مترمربع درقسمتی از پلاک 915/1192 
اصلی واقع در عبد امام  گناوه خریداری مع الواسطه از آقایان حاصل و امرالله وحسین صفوی  
محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می 
شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی  داشته باشند 
می توانند از تاریخ انتشــار اولین اگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره تســلیم و 
پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند. بدیهی اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 
طبق مقررات سند مالكیت صادر خواهد شد صدور سند مالكیت مانع مراجعه مقرر به مراجع 

ذیصلاح قضایی نمی باشد. م الف 242
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/04/28             تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/05/12

محمد چهابدار رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان گناوه

آگهی مفقودی
بـرگ سـبز سـواری پرایـد چی تی ایکـس رنگ سـفید روغنی مـدل 1383به 
شـماره موتور00702427وشاسـی S1412283233451وشـهربانی ایران 
54_589س71بـه تـام چـواد مهـدی پـور دره مفقـود گردیـده واز درجـه 
اعتبـار سـاقط میباشـد.                                                                   یـزد

شــهرداری ســنندج در نظــر دارد مناقصــه عمومــی احــداث تقاطــع غیرهمســطح میــدان محمــدی را از طریــق 
ســامانه تــدارکات الکترونیکــی دولــت برگــزار نمایــد. کلیــه مراحــل برگــزاری مناقصــه از دریافــت اســناد 
ــدارکات  ــامانه ت ــق درگاه س ــا از طری ــت ه ــایی پاک ــران و بازگش ــه گ ــنهاد مناقص ــه پیش ــا ارائ ــه ت مناقص
ــرکت  ــان ش ــد. متقاضی ــد ش ــام خواه ــه آدرس www.setadiran.ir  انج ــتاد( ب ــت )س ــک دول الکترونی
ــای  ــی امض ــت گواه ــام و دریاف ــت ن ــه ثب ــبت ب ــامانه، نس ــت در س ــدم عضوی ــورت ع ــوان در ص در فراخ
الکترونیکــی )بــه صــورت برخــط( بــرای کلیــه صاحبــان امضــای مجــاز و مهــر ســازمانی اقــدام لازم را بــه 

عمــل آورنــد. تاریــخ انتشــار مناقصــه در ســامانه تاریــخ 1401/5/12 ســاعت 12 ظهــر مــی باشــد.

پیمانکاران 
واجد شرایط

مبلغ برآورد اولیه )ریال(
مبلغ تضمین شرکت در 

مناقصه )ریال(
مهلت دریافت 
اسناد از سایت

مهلت ارائه 
پیشنهاد

زمان 
بازگشایی 
پاکات الف 

و ب

رتبه 4  یا بالاتر 
رشته راه و 

ترابری

644899771145
)ششصد و چهل و چهار میلیارد 
و هشتصد و نود و نه میلیون و 
هفتصد و هفتاد و یک هزار و 

یکصد و چهل و پنج ریال(

32244988557
)سی و دو میلیارد و 

دویست و چهل و چهار 
میلیون و نهصد و هشتاد 
و هشت هزار و پانصد و 

پنجاه و هفت ریال(

تا ساعت 19 روز 
پنجشنبه مورخ 
1401/5/20

تا ساعت 14 
روز چهارشنبه 

مورخ 
1401/6/2

ساعت 9 
صبح روز 
پنجشنبه 

مورخ 
1401/6/3

اطلاعــات تمــاس دســتگاه مناقصــه گــزار:  جهــت دریافــت اطلاعــات بیشــتر در خصــوص اســناد مناقصــه 
ــه  ــهرداری طبق ــماره 2 ش ــاختمان ش ــرک س ــروی اداره گم ــی – روب ــام خمین ــان ام ــنندج – خیاب آدرس: س
ســوم واحــد پیمــان و رســیدگی و تلفــن : 33158700-087  و جهــت ارائــه مــدارک پاکــت الــف آدرس : 
ســنندج خیابــان امــام خمینــی روبــروی مســجد جامــع واحــد حراســت شــهرداری مرکــزی مــی باشد.)شــایان 

ذکــر اســت کلیــه پــاکات  و مــدارک و مســتندات بایســتی در ســامانه  بارگــذاری گــردد(
اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز تماس: 021-41934 

دفتر ثبت نام: 88969737 و 85193768

فراخوان مناقصه عمومی دو مرحله ایی 
شماره 200۱005547000022

ارتباطات وامور بین الملل شهرداری سنندج

 اگهی موضوع ماده ۳ قانون ماده ۱۳ ایین نامه قانون تعیین تکلیف
 وضعیشتی نبشی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 

برابر رای شــماره 140160324001001596 مــورخ 1401/4/12 هیات موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملک بندر گنــاوه تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی  خانم کوکب احمدی  فرزند 
رمضان  به شــماره شناســنامه  533 کد ملی 3539439234  صادره از گناوه را نسبت به 
ششدانگ یک باب خانه  به مساحت 210/90 مترمربع درقسمتی از پلاک 917   اصلی واقع 
درامامزاده  گناوه خریداری مع الواســطه از آقای غلامحســین شفیعی و شرکاء محرز گردیده 
اســت لذا به منظور اطلاع عمــوم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود در 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقائی اعتراضی داشته باشند می توانند 
از تاریخ انتشــار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره تســلیم و پس از اخذ 
رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 
نمایند. بدیهی اســت در صورت انقضای مــدت مذکور و عدم وصول اعتراضی طبق مقررات 
ســند مالکیت صادر خواهد شد صدور سند مالکیت مانع مراجعه متضرر به مراجعه ذیصلاح 

قضایی نمی باشد. م الف 240
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/04/28   تاریخ انتشار نوبت دوم:1401/05/12

محمد چهابدار رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان گناوه

 اگهی موضوع ماده ۳ قانون ماده ۱۳ ایین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیتی ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 

برابر رای شــماره 140160324001001621 مــورخ 1401/4/14 هیات موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه 
ثبت ملک بندر گناوه تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی اقای رضا سلمان پور   فرزند احمد 
به شماره شناســنامه 531 کد ملی 3539739343 صادره از گناوه را نسبت به ششدانگ 
چهار باب  مغازه به مساحت 88/23متر مربع درقسمتی از پلاک 1200اصلی  واقع در گناوه 
خریداری مع الواسطه از اقای علی عبدامامی   محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم 
مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور 
سند مالکیت متقاضی اعتراضی  داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین اگهی به مدت 
دو ماه اعتراض خود را به اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای 
مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكیت صادر خواهد شد صدور سند 

مالكیت مانع مراجعه مقرر به مراجع ذیصلاح قضایی نمی باشد. م الف 245
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/04/28   تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/05/12

محمد چهابدار رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان گناوه

 اگهی موضوع ماده ۳ قانون ماده ۱۳ ایین نامه قانون تعیین تکلیف
 وضعیتی ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

 برابر رای شــماره 140160324001001206 مورخ 1401/3/26 هیات موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
حــوزه ثبت ملک بندر گناوه تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضــی اقای بهرام صفوی  فرزند 
بهروز  به شــماره شناسنامه 10381  کد ملی 3539292845 صادره از گناوه را نسبت به 
ششــدانگ یک باب  مغازه به مســاحت 113/87  مترمربع درقسمتی از پلاک 915/1192 
اصلی واقع در عبد امام  گناوه خریداری مع الواسطه از آقایان حاصل و امرالله وحسین صفوی  
محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می 
شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی  داشته باشند 
می توانند از تاریخ انتشــار اولین اگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره تســلیم و 
پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند. بدیهی اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 
طبق مقررات سند مالكیت صادر خواهد شد صدور سند مالكیت مانع مراجعه مقرر به مراجع 

ذیصلاح قضایی نمی باشد. م الف 242
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/04/28             تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/05/12

محمد چهابدار رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان گناوه

آگهی مفقودی
بـرگ سـبز سـواری پرایـد چی تی ایکـس رنگ سـفید روغنی مـدل 1383به 
شـماره موتور00702427وشاسـی S1412283233451وشـهربانی ایران 
54_589س71بـه تـام چـواد مهـدی پـور دره مفقـود گردیـده واز درجـه 
اعتبـار سـاقط میباشـد.                                                                   یـزد

شــهرداری ســنندج در نظــر دارد مناقصــه عمومــی احــداث تقاطــع غیرهمســطح میــدان محمــدی را از طریــق 
ســامانه تــدارکات الکترونیکــی دولــت برگــزار نمایــد. کلیــه مراحــل برگــزاری مناقصــه از دریافــت اســناد 
ــدارکات  ــامانه ت ــق درگاه س ــا از طری ــت ه ــایی پاک ــران و بازگش ــه گ ــنهاد مناقص ــه پیش ــا ارائ ــه ت مناقص
ــرکت  ــان ش ــد. متقاضی ــد ش ــام خواه ــه آدرس www.setadiran.ir  انج ــتاد( ب ــت )س ــک دول الکترونی
ــای  ــی امض ــت گواه ــام و دریاف ــت ن ــه ثب ــبت ب ــامانه، نس ــت در س ــدم عضوی ــورت ع ــوان در ص در فراخ
الکترونیکــی )بــه صــورت برخــط( بــرای کلیــه صاحبــان امضــای مجــاز و مهــر ســازمانی اقــدام لازم را بــه 

عمــل آورنــد. تاریــخ انتشــار مناقصــه در ســامانه تاریــخ 1401/5/12 ســاعت 12 ظهــر مــی باشــد.

پیمانکاران 
واجد شرایط

مبلغ برآورد اولیه )ریال(
مبلغ تضمین شرکت در 

مناقصه )ریال(
مهلت دریافت 
اسناد از سایت

مهلت ارائه 
پیشنهاد

زمان 
بازگشایی 
پاکات الف 

و ب

رتبه 4  یا بالاتر 
رشته راه و 

ترابری

644899771145
)ششصد و چهل و چهار میلیارد 
و هشتصد و نود و نه میلیون و 
هفتصد و هفتاد و یک هزار و 

یکصد و چهل و پنج ریال(

32244988557
)سی و دو میلیارد و 

دویست و چهل و چهار 
میلیون و نهصد و هشتاد 
و هشت هزار و پانصد و 

پنجاه و هفت ریال(

تا ساعت 19 روز 
پنجشنبه مورخ 
1401/5/20

تا ساعت 14 
روز چهارشنبه 

مورخ 
1401/6/2

ساعت 9 
صبح روز 
پنجشنبه 

مورخ 
1401/6/3

اطلاعــات تمــاس دســتگاه مناقصــه گــزار:  جهــت دریافــت اطلاعــات بیشــتر در خصــوص اســناد مناقصــه 
ــه  ــهرداری طبق ــماره 2 ش ــاختمان ش ــرک س ــروی اداره گم ــی – روب ــام خمین ــان ام ــنندج – خیاب آدرس: س
ســوم واحــد پیمــان و رســیدگی و تلفــن : 33158700-087  و جهــت ارائــه مــدارک پاکــت الــف آدرس : 
ســنندج خیابــان امــام خمینــی روبــروی مســجد جامــع واحــد حراســت شــهرداری مرکــزی مــی باشد.)شــایان 

ذکــر اســت کلیــه پــاکات  و مــدارک و مســتندات بایســتی در ســامانه  بارگــذاری گــردد(
اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز تماس: 021-41934 

دفتر ثبت نام: 88969737 و 85193768

فراخوان مناقصه عمومی دو مرحله ایی 
شماره 200۱005547000022

ارتباطات وامور بین الملل شهرداری سنندج



وزیر بهداشت مطرح کرد

و عامل قاچاق اختصاص ارز ترجیحی به دار

جامعه
روزنامه اقتصادی صبح ایران

صفحه 6
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از سوی معاون امور آزمون های سازمان سنجش

تاریخ دقیق دو نوبت کنکور ۱۴۰۲ اعلام شد
معاون امور آزمون های ســازمان سنجش گفت: دو نوبت کنکور ۱۴۰۲ 
در دی ۱۴۰۱ و تیــر ۱۴۰۲ و کنکورهای ارشــد و دکتری همزمان در 

اسفند ۱۴۰۱ برگزار می شوند.
دکتر حسن مروتی در نشست خبری ســازمان سنجش گفت: ثبت نام 

برای نوبت اول کنکور ۱۴۰۲ از ۸ تا ۱۴ آبان ۱۴۰۱ انجام می شود.
وی افزود: آزمون در روزهای ۲۹ و ۳۰ دی ۱۴۰۱ برگزار می شود.

مروتی گفت: نوبــت دوم کنکــور ۱۴۰۲ در ۱۴ و ۱۵ تیر ۱۴۰۲ برگزار 
می شود و ثبت نام در روزهای ۱۵ تا ۲۱ فروردین ۱۴۰۲ انجام می شود.

وی درباره زمان برگزاری کنکورهای ارشــد و دکتــری گفت: کنکور 
دکتری در صبح روز ۱۱ اســفند ۱۴۰۱ و آزمون کارشناســی ارشــد 
در عصر روز ۱۱ اســفند و صبــح و عصر روز ۱۲ اســفند ۱۴۰۱ برگزار 

می شوند.

رئیس پلیس تهران بزرگ اعلام کرد
دستگیری۱۴ بدهکار بانکی و ۱۱ دلال ارزی

رئیس پلیس تهران بزرگ از دســتگیری ۱۴ بدهکار بانکی و ۱۱ دلال 
ارزی خبر داد و گفــت: ۳۷ فراری مالیاتی با رقــم ۹۰۰ میلیارد تومان 

شناسایی و دستگیر شدند.
 سردار حسین رحیمی فرمانده انتظامی تهرانی بزرگ در حاشیه طرح 
پلیس امنیت اقتصادی در جمــع خبرنگاران افــزود: در این مرحله از 
طرح ۱۴۸ پرنده تشکیل شــده و ۱۷۱ متهم در ارتباط با جرایم توزیع و 

حمل و نقل کالای قاچاق شناسایی و دستگیر شدند.
وی گفت: در این مرحله از طــرح ۲ میلیون و ۲۲۵ هــزار اقلام کالای 

قاچاق کشف و ۶ هزار و ۶۴۸ هزار لیتر فرآورده قاچاقی توقیف شدند.
رئیس پلیس تهران بزرگ از شناســایی و توقیف ۴۱ خودروی شــوتی 
خبر داد و افزود: ۳۷ نفر در رابطه با فرار مالیاتی شناســایی و دســتگیر 

شدند که رقم فرار مالیاتی این ۳۷ نفر ۹۰۰ میلیارد تومان بوده است.
وی گفــت: همچنین ۱۱ نفر از دلالان ارزی را شناســایی و دســتگیر 

کردیم و از آنها یک میلیارد تومان ارز خارجی کشف شده است.
سردار رحیمی بیان کرد: در ارتباط با سوءاستفاده کنندگان از ارزهای 
مســافرتی ۷ نفر شناسایی و دســتگیر شــده اند. همچنین ۱۴ نفر از 

بدهکاران بانکی هم دستگیر شده اند.

مدیرعامل سازمان آتش نشانی مطرح کرد
ساخت ۳ هزار واحد مسکونی برای آتش نشانان

مدیرعامل ســازمان آتش نشــانی گفت: برنامه ســاخت ۳ هزار واحد 
مسکونی برای نیروهای آتش نشانی آغاز شده است. 

 

قدرت الله محمدی مدیرعامل سازمان آتش نشانی شهرداری تهران در 
هشتاد و سومین جلسه شورای اسلامی شهر تهران با اشاره به عملکرد 
مالی سه ماهه سازمان آتش نشــانی شهرداری تهران گفت: حسابرسی 
از ســازمان آتش نشــانی انجام شــده اســت و بحث اســناد مالکیت 

ایستگاه ها در دستور کار است.
وی ادامه داد: مشکلی در حوزه مالیات وجود ندارد و بودجه را در ساخت 
ایستگاه ها و تجهیزات را به کار می بریم سازمان آتش نشانی شهرداری 
تهران دیگر متعلــق به پایتخت نیســت و آن را کشــوری می بینیم و 
برهمیــن در طی هفته هــای آینده تجهیــزات بــه روزی را رونمایی 

می کنیم.
محمدی با بیان اینکه انبارگردانی هســتیم گفــت: در حوزه نیروهای 
انسانی نیز مشکلاتی وجود دارد اما نیروهای آتش نشانی علاوه بر تمام 

این مشکلات اقدامات امدادرسانی را انجام می دهند.
مدیر عامل سازمان آتش نشــانی شــهرداری تهران با بیان اینکه ۸۰ 
درصد نیروهای آتش نشانی خارج از تهران مستأجر هستند بیان کرد: 
برنامه ساخت ۳ هزار واحد مســکونی برای نیروهای آتش نشانی آغاز 

شده است.

رئیس شورای شهر تهران مطرح کرد
وان آبها راه مقابله با سیل استفاده درست از ر

رئیس شورای شهر تهران گفت: باید برای مقابله با سیل از روان آب ها به 
بهترین شکل استفاده کرد. 

 مهدی چمران رئیس شورای شهر تهران در هشــتاد و سومین جلسه 
شورای اسلامی شــهر تهران با بیان اینکه هنوز ســیل تهران را تهدید 
می کند گفت: شــهرداری لایحه ای در رابطه با روان آب ها داشــت اما 
برای انجام اصلاحات، این لایحه را پس گرفت و ســیلاب ها نیز باید به 

این لایحه اضافه شود.
وی ادامه داد: برخی مســیل ها به بزرگراه و خیابان تبدیل شده است اما 
در برخی از اتوبان ها نیز اتفاقات خوبی رخ داده اســت در بزرگراه شهید 
باکری میزان زیادی سیلاب جاری شــد اما از آنجایی که برای عبور آن 

فضایی پیش بینی شده بود حادثه ای رخ نداد.
چمران گفت: اتفاقات کن، امامزاده داوود و دارآباد هشداری جدی برای 
ما بود تا در این زمینه آماده باشــیم باید مطالعات گذشته را مجدداً در 

دستور کار قرار داده و درباره آنها بررسی و پیگیری صورت گیرد.
رئیس شورای شهر تهران با تاکید بر اینکه پیشــگیری تنها گزارشات 
هواشناسی نیســت اظهار کرد: بر همین اساس باید در این رابطه کاری 

شود تا از روان آب ها به بهترین شکل استفاده شود.

بختیاری عنوان کرد
تخریب ۱۵۰۰ واحد مسکونی مددجویان امداد 

در سیلاب های اخیر
رئیس کمیته امداد امام خمینی )ره( گفت: در ســیلاب های اخیر یک 

هزار و ۵۰۰ واحد مسکونی مددجویان تخریب شده است.
ســید مرتضی بختیاری رئیس کمیته امداد امام خمینی )ره( در جمع 
خبرنگاران با اشــاره به وقوع ســیل در برخی از نقاط کشور اظهار کرد: 
بر اساس آمارهایی که تخمین زده شــده بیش از یک هزار و ۵۰۰ خانه 

مددجویان کمیته امداد تخریب شده است.
وی ادامه داد: متأســفانه حدود ۱۰ نفر از مددجویــان کمیته امداد 
جان باختــه اند.رئیس کمیته امــداد درباره برنامه ریــزی این نهاد 
برای مددجویان آســیب دیــده از ســیل گفت: در ایــن خصوص 
قدم های اولیه برداشــته شده است و مســتمری ویژه ای به حساب 
مددجویانی کــه تحت تأثیر ســیل قــرار گرفته اند واریــز خواهد 
شــد.بختیاری درباره لوازم زندگی از بین رفته مددجویان افزود: در 

حال جمع بندی در این زمینه هستیم.

شهر

رییس مرکز مدیریت آمار و فنــاوری اطلاعات وزارت 
بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی با بیان اینکه بیش 
از ۹۵ درصد از طرح نسخه نویســی آنلایــن و پرونده 
الکترونیک ســلامت اجرا شده اســت، گفت: با اجرای 
این طرح اولین گام در هوشمندسازی حوزه بهداشت و 

درمان در کشور برداشته شد.
 امین بیگلرخانی در جلســه با معــاون برنامه ریزی و 
نظارت راهبــردی وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات 
با تأکید بر به کارگیری فنــاوری روز دنیا در حوزه های 
مختلف بهداشت و درمان افزود: باید بتوانیم از فناوری 
روز دنیا و هوشــمند ســازی مرکز بهداشتی و درمانی 
برای آرامش و تســهیل خدمت رســانی به مردم بهره 
ببریم تا سطح ســلامتی مردم افزایش یابد.وی با اشاره 
به رشد و گســترش فناوری در دهه اخیر در حوزه های 

مختلــف ســلامت در دنیا، اظهار داشــت: 
فناوری در دهه گذشــته رشد بی سابقه ای را 
تجربه کرده اســت و در برخی از کشورهای 
توســعه یافته بســیاری از مراکز بهداشتی و 
درمانی هوشمند شــده اند.بیگلرخانی ادامه 
داد: اســتفاده از بســتر فناوری و هوشمند 
ســازی مراکز درمانی باعث ایجــاد آرامش 

و تســهیل در روند خدمت رســانی به مردم می شود و 
باید در این مســیر گام های محکمــی برداریم و حوزه 
ســلامت را به سمت هوشــمند سازی و اســتفاده از 
فناوری حرکت دهیم.وی با اشــاره بــه اجرای پرونده 
الکترونیک ســلامت و نسخه نویسی آنلاین در گام اول 
هوشمند سازی حوزه سلامت بیان کرد: مرکز مدیریت 
آمار و فناوری اطلاعات وزارت بهداشــت در نظر دارد 

به سمت یکپارچه سازی سامانه های مختلف 
بیمارســتانی و مانیتورینگ بیماران در همه 
مراکز بهداشتی و درمانی کشور حرکت کند.

رییس مرکز آمار و فنــاوری اطلاعات وزارت 
بهداشــت با اشــاره به گســترش فناوری 
اطلاعات در دنیا در حــوزه متاورس و هوش 
مصنوعی اظهار کرد: در برخی از کشورهای 
توسعه یافته در حوزه مشاوره های بهداشتی و درمانی 
دنیای متاورس و هوش مصنوعی وارد شــده اســت و 
خدمات بسیار خوبی در حال ارائه اســت که در آینده 

چندان دور باید در این مسیر حرکت کنیم.
وی تاکیــد کــرد: الگوریتم هــای هــوش مصنوعی 
برای کنترل علائم حیاتی، افزایش ســرعت ارســال و 
دریافت اطلاعات، انجام فرایندهای تشــخیصی نظیر 

رادیولوژی و سونوگرافی و جواب آزمایش ها و مواردی 
از این قبیل بسیار کمک کننده خواهند بود.

در این جلســه نمونه هایی از تحقیقات و تجارب مشابه 
در سایر کشورها به بحث گذاشــته شده و یک نمونه از 
بومی سازی سازوکار بیمارستان هوشمند با همکاری 
دانشگاه صنعتی شیراز و دانشگاه علوم پزشکی شیراز 
ارائه شــد.علی اصغر انصــاری، معــاون برنامه ریزی و 
نظارت راهبــردی وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات 
ضمن اعلام این موضوع که کشــور در اجرای هوشمند 
ســازی فرایندها و ســازمان ها در ابتــدای کار نبوده 
و تجارب ارزنده ای در ســایر دســتگاه ها در دســت 
بهره برداری قــرار دارد، آمادگــی وزارت ارتباطات و 
فناوری اطلاعــات جهت همکاری گســترده با وزارت 

بهداشت را اعلام کرد.

پزشکی

خریدار   وزیر بهداشــت و درمــان با بیان 
اینکه در دولت های گذشــته سیاست های 
اختصاص ارز ترجیحی به دسترســی مردم 
به دارو در حوزه سلامت آســیب وارد کرد، 
گفت: با گذشــت زمان و افزایش فاصله نرخ 
ارز ترجیحی با نرخ بازار به تدریج بی نظمی 

در نظام سلامت ایجاد شد.
 بهرام عین اللهی ، وزیر بهداشــت، درمان و 
آموزش پزشکی در نشســت علنی مجلس 
شورای اســلامی در جریان بررسی عملکرد 
وزارت بهداشــت در نحوه اجــرای »طرح 
دارویار« گفــت: دارو، تجهیزات، ملزومات 
پزشکی و شــیر خشــک از جمله کالاهای 
عمومی هســتند که حق دسترسی مناسب 
به آنها جزو حقوق حقه مردم اســت و امری 
ضروری و حیاتی و وظیفه دولت ها است که 

در این رابطه فعالیت کنند.
وزیر بهداشــت، درمان و آموزش پزشــکی 
دولت ســیزدهم ادامــه داد: در دولت های 
گذشــته سیاســت ها اختصاص ارز با نرخ 
ترجیحی در یک شرایط زمانی مانع آسیب 
به دسترســی مردم به حوزه سلامت شده 
بود، اما با گذشت زمان و افزایش فاصله نرخ 
ارز ترجیحی با نرخ بازار آزاد، سوءاستفاده ها 
و بی نظمی ها در نظام ســلامت ایجاد شد و 
شاهد کمبودهای دارویی، قاچاق معکوس، 
شکست تولید داخل و رونق بازارهای سیاه 

شدیم.
وی افــزود: چالش های زیادی کــه قبل از 
طرح دارویار وجود داشــت، شامل افت ۷۵ 
درصدی صادرات رسمی دارو، کمبودهای 
دارویی، کاهــش ذخایر راهبــردی دارو، 
آسیب به تولید داخلی و از بین رفتن قدرت 
رقابت دارویی می شــد، با وجود داشــتن 
دانشمندان بســیار خوب در داخل کشور و 
شــرکت های دارویی و امکانات و تجهیزات 
بایســتی در زمینــه تولیــد دارو و حتــی 
صادرات آن بتوانیم اقدامــات مهمی انجام 
دهیــم، امــا متاســفانه کار بزرگی صورت 

نگرفته است.

400 میلیون نفر جمعیت کشورهای 
همسایه نیز از ارز ترجیحی دارویی ما 

برخوردار بوده اند
عین اللهی تصریح کرد: پیش اظهاری ۲۳۵ 
میلیون یورویی در واردات مواد دارویی ۳۱ 
قلم دارو بر حسب گزارش دیوان محاسبات 

ارائه شده است.
این عضو کابینه دولت ســیزدهم گفت: در 
سال ۱۳۹۸ طبق سند گزارش شده ۵ هزار 
میلیارد تومان قاچاق معکوس دارو داشــته 
ایم و با وضعیــت فعلی، تنهــا ۸۰ میلیون 
جمعیت را پوشــش نداده ایــم بلکه ۴۰۰ 
میلیون نفر جمعیت کشورهای همسایه نیز 
از ارز ترجیحی دارویی ما برخوردار بوده اند. 
با شــروع دولت مردمی حذف رانت و فساد 
ناشی از ارز ترجیحی مورد نظر قرار گرفت و 
مقرر شد اقدام عاجلی در این زمینه صورت 
گیرد و بــا اقدام انقلابی مجلــس در تعیین 
سیاست ارز ترجیحی در بودجه سال ۱۴۰۱ 
و اظهارنظر کارشناســان صاحب نظر طرح 

دارویار تدوین شد.
وی ادامه داد: هدف طــرح دارویار این بود 
که یارانــه دارو به انتهــای زنجیره مصرف 
منتقل شده و به دســت مطرح کننده برسد 
و بیماران در زمان نیاز با هر سطح نیازمندی 
بتوانند از بیمه ها برخوردار شــوند. سیاست 
اســتفاده از بیمه در این رابطــه یک تجربه 
موفق جهانی اســت و در سیاست های کلی 
نظام ســلامت ابلاغی توســط مقام معظم 
رهبری به آن اشــاره شــده و مبنای اصلی 

طرح دارویار قرار گرفته است.
وزیر بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی 
کشــورمان افزود: اقدامــات موثری قبل، 

حین و بعد از اجرای طرح دارویار در وزارت 
بهداشــت طراحی شــد و قبل از اجرای 
طرح ســتاد تدابیر ویژه دارویی با حضور 
تمامی معاونان، ســازمان برنامه و بودجه، 
بیمه های پایه، وزارت رفاه، بانک مرکزی 
و دســتگاه های نظارتی و امنیتی تشکیل 
شــد. کمیته علمی نیز با حضور نخبگان 
جوان دانشــگاهی و با تلاش شبانه روزی 
۶ ماه قبل از اجرای طرح شــکل گرفت و 
حــدود ۲۰۵ جلســه این عزیــزان اقدام 

کردند.
عیــن اللهــی گفــت: محاســبات پایه و 
محاســبات عملیاتــی، ۱۰ مــاه فعالیت 
هســته مرکزی گروه ۱۴ نفــره، برگزاری 
میزگردهای جمع بندی با حضور خبرگان 
صنعت، دانشــگاه ها، ســازمان غذا و دارو و 
بیمه از جمله اقدامات انجام شــده پیش از 

طرح دارویار است.
وی تصریح کرد: یکی از مهمترین مســائلی 
که این موفقیت ها می توانست برای وزارت 
بهداشــت رقم بزند، وجود بستر و سیستم 
کاملا مکانیزه و هوشــمند نظــارت بر دارو 
از مرحلــه تولید، توزیــع و مدیریت کنترل 
موثر اســت. ۸ کارگروه تخصصی شــامل 
اعتبارات، قیمت گذاری، فناوری اطلاعات، 
کنترل مصرف، اطلاع رسانی، نظارت، اجرا و 

هماهنگی و بیمه تشکیل شده بود.

۶ میلیون نفر از 3 دهک پایین جامعه 
تحت پوشش بیمه قرار گرفتند

این عضو کابینه دولت ســیزدهم ادامه داد: 
پیش از اجــرای طرح دارویــار، تفاهم نامه 
هایی با ســازمان های مرتبط انجام گرفت و 
زیرساخت های پوشش بیمه همگانی شکل 
یافت، با لطف مجلس شــورای اســلامی و 
تخصیص اعتبار، ۶ میلیــون نفر از ۳ دهک 
پایین جامعه تحت پوشش بیمه قرار گرفت 
و بــرای مابقی به جمعیت آنهــا حدود یک 
میلیون نفر به مدت ۳ مــاه فرصت دادیم تا 
بیمه رایگان دریافت کننــد و در این مدت 

زمان آزمون وسع آنها انجام شود.
عین اللهی گفــت: در شــروع اجرای طرح 
دارویار تمامی مردم کشــور تحت پوشش 
بیمه قرار گرفتنــد و از ســوی دیگر اقلام 
تولید داخلی مشــتمل بر ۹ هزار و ۶۳۳ کالا 
قیمت گذاری شد که با حمایت نمایندگان 
ســازمان حمایــت از مصرف کننــدگان و 

وزارت صمت انجام شد.
وزیر بهداشــت، درمان و آموزش پزشــکی 
دولت ســیزدهم ادامه داد: در گذشته سهم 
بیمار و سهم بیمه را داشــتیم و سهم یارانه 
ســلامت را اضافه کردیم، این موضوع باعث 
شــد پرداختی بیماران تغییــری نکند و یا 
حتی در مواردی نســبت به گذشته کاهش 
یابد. در حین اجرای طرح قرارگاه فرماندهی 

با حضور تمامی مســئولان مربوطه تشکیل 
شد و با دســتور رئیس جمهور و معاون اول 
ایشان در تاریخ ۲۳ تیرماه بدون اطلاع قبلی 
به منظور جلوگیری از احتکار مشــغول به 
کار شد.وزیر بهداشت عنوان کرد: براساس 
گزارش های دریافتی یکــی از نتایج اجرای 
طرح دارویار کاهش قــدر مطلق پرداختی 
از جیب بیماران در راســتای هزینه داروها 
بوده اســت، این طرح باعث شــد تــا بیمه 

همگانی نیز در کشور محقق شود.

در آینده کمبود داروها رفع و به سمت 
صادرات دارو حرکت می کنیم

وی  اضافه کرد: پس از اجرای دارویار نسخه 
الکترونیک رشــد پیدا کرد و دریافت دارو 
با نســخه ۴۰ درصد افزایش داشــته است 
همچنین با اصلاح سیاست ها مانع از توقف 
تولید واحدهای داخلی شــدیم، این طرح 
باعث شــد صنایع دارویی پیشرفت کند و با 
حمایت های انجام شــده در آینده کمبود 
داروها رفع و به سمت صادرات دارو حرکت 

می کنیم.
عین اللهی  تصریح کرد: در راســتای طرح 
دارویار تولیدات شــرکت های دانش بنیان 
که عمدتا ضعیف هستند از آن ها خریداری 
می شود تا تقویت شوند و در آینده کشور را 
از واردات برخی اقلام بی نیــاز نمایند زیرا 

کشور ما در بسیاری از موارد تحریم است.
وزیر بهداشت با بیان اینکه در دیدار با رئیس 
سازمان بهداشــت جهانی اعلام کردم که با 
تحریم بانک هــا خریــد داروی از ایران نیز 
تحریم شده است، اظهار داشت: امیدواریم 
به نقطه ای دســت پیدا کنیم کــه علاوه بر 
تامین نیاز داخل، نیاز کشورهای دیگر را نیز 

تامین کنیم.
عین اللهی افــزود: مهم ترین زیرســاخت 
این طرح بیمه همگانی بــود که اعتبار آن را 
مجلس فراهم کرد، ۵ هزار میلیارد تومان در 
لایحه بودجه در اختیار بیماری های خاص 
قرار گرفــت و در هیات دولــت نیز صندوق 
بیماری های خاص تصویب شــد، بیماران 
خاص برای درمان مجبــور به فروش اموال 
خود شــده بودند اما بــا حمایــت و اعتبار 
اختصاص یافته از سوی مجلس و همچنین 
ایجاد صندوق بیماری های خاص به دنبال 
آن هستیم پوشــش بیماران خاص را بهبود 

ببخشیم.

ونیک سلامت ونده الکتر ح نسخه نویسی آنلاین و پر اجرای بیش از ۹۵ درصد از طر

رئیس قوه قضائیه:

مدعیان حقوق بشر تعریف درستی از بشر ندارند
مهدیه محمــدی  رئیس قــوه قضائیه با 
انتقاد از عملکرد مدعیان حقوق بشر گفت: 
مدعیان دروغگــوی حقوق بشــری غرب 

حتی تعریف درستی از بشر ندارند.
حجت الاسلام غلامحسین محسنی اژه ای، 
در مراســم اجلاس ســالیانه اعطای جایزه 
حقوق بشر اســلامی با بیان اینکه خداوند 
توفیق داده تا در رابطه با کرامت انســانی و 
حقوق بشر نشستی داشــته باشیم، گفت: 
امید است در این نشســت ها قدم هایی در 
راستای توسعه حقوق بشر و کرامت انسانی 

برداریم.
رئیس قوه قضائیه خطاب بــا تاکید بر اینکه 
انســان بین آفریده هــای جهــان ممتاز 
محســوب می شــود گفت: عقــل و خرد از 
امتیازهای انســان اســت و اگر از قوه عاقله 
اش اســتفاده کند از خود می پرسد که من 
کیســتم و به چه جهتی آفریده شــده ام؟ 
مقصد غایی من چیســت و برای رسیدن به 

آن مقصد چه مسیری را باید طی کنم؟
اژه ای افزود:، حقوق بشر از نگاه اسلام عزیز 
و از منظر همه ادیان توحیــدی از جایگاه و 
ارزش والایــی برخوردار اســت. انســان با 
همین فطرت خدادادی و بــا قوه عاقله اش 
می تواند به اعلا علیین صعود کند و زندگی 
را توأم با کرامت و عــزت و صلح برای خود و 

دیگران بسازد. اگر انســان از مسیری که بر 
مبنای فطرت خود فاصله بگیرد می تواند به 

یک درنده تبدیل شود
رئیس قوه قضائیه با طرح این ســوال که آیا 
می توان بدون شناخت حق از حقوق و حق 
بشر سخن بگوییم؟ ادامه داد: معیار و مبنای 
حقوق بشر چیست و با کدام معیار می توان 
گفت این کار ارزشــمند است یا خیر؟ معیار 
امروز در جهان برای حقوق بشــر چیست؟ 
خداوند متعــال که همه جهــان را آفریده 
نســبت به انســان تعابیر خاصی دارد که از 
جمله آنها می توان به فتبارک الله احســن 

الخالقین اشاره کرد.
اژه ای ادامه دا: اگر با این معیارها انســان و 
حقوق انسان و کرامت انســان را بخواهیم 
تعریف کنیم، یک نوع حقوق بشری مطرح 
می شــود که بایداز آن دفاع کرد. اگر حقوق 
بشــر با نگاه غربی ها که در رابطــه با هدف 
آفرینش انســان صحبت دیگــری دارند و 
کرامت انســان را در چیز دیگری می بیند را 
ببینم با حقوق بشــر ما قطعاً تفاوت خواهد 

داشت.
رئیس قوه قضائیه تصریح کرد: امام حسین 
به لحاظ کرامــت ذاتی انســان و به لحاظ 
کرامت جایگاهی که داشــت و همچنین به 
واسطه جایگاهی که آن غاصب گرفته بود به 

او می فرمایند مثل منــی با مثل تویی بیعت 
بکنم؟

وی در ادامه و با انتقاد از عدم تعریف درست 
بشر از سوی مدعیان حقوق بشر گفت: اینها 
تعریف درستی ندارند و می خواهند بر همه 
دنیا، تعریف نادرست خود را بر همه تحمیل 
کنند و اسم آن را آزادی می گذارند و این در 
حالی است که اســلام برای آزاد اندیشی و 

تدبر و تفکر ارزش قائل است.
رئیس قوه قضائیه گفت: مدعیان دروغگوی 
حقوق بشر امروز با جان و مال و ثروت مردم 
چه می کنند؟ امام حسین برای ارزش های 
انسانی حاضر شــد خون قلب خود و فرزند 
شش ماه خود را تقدیم کند تا حق را آشکار 
کند و از مظلوم در مقابل ظالــم دفاع کند. 
امروز برخی از مســئولیت غربی با تبختر و 
اســتکباری که دارند می گویند جریان ها و 
کشــورها یا با ما هســتند یا بر ما. حتی یک 
کشــور و جریان مســتقل را بر نمی تابند و 
می گویند یا با ما هســتید یا بر مــا، اگر با ما 
نبودید باید تحت ســخت ترین فشارها قرار 

بگیرید.
وی افــزود: اتفاقات تلخــی در ابوغریب رخ 
داد و حیوانی که ذاتش درندگی است و اگر 
احساس کند شــکارش ناتوان است به آن 
رحم می کند اما مدعیان حقوق بشــری به 

چه کســی رحم کردند؟ داعش را چه کسی 
ایجاد کرد؟ در فلســطین چه کردند و کجا 
هستند مدعیان حقوق بشر که از فلسطین 

دفاع کنند؟
محســنی اژه ای ادامــه داد: غاصبــان 
زمین های فلســطینیان را گرفتند و آنها را 
اســیر کرده و به اردوگاه بردند. چند ســال 
اســت متجاوزین به مردم مظلوم یمن را نه 
تنها کمک می کنند بلکــه با کمک غربی ها 

آنها را محاصره می کنند.
وی با تقدیر از جمهوری اسلامی در راستای 
ثبت روز حقوق بشــر اســلامی گفت: باید 

از این فرصت اســتفاده کنیــم و به یک روز 
اکتفا نکنیم. امــروز یکی از بدترین منکرات 
این است که زشــت ترین کارها را می کنند 
اما نســبت به این منکر بزرگ، وظیفه امر به 

معروف خود را آنطور که باید انجام ندادیم.
رئیس قوه قضائیه با اشــاره به اینکه اسلام 
برای صلح و سازش بسیار ارزش قائل است 
گفت: امروز اسلام و مسلمین را با اقداماتی 
به جز این موارد معرفی می کنند، تروریست 
را به وجــود می آورند و بدتریــن ترورها را 
انجــام می دهند اما مســلمانان را خشــن 

معرفی می کنند.



 رشد  ۵ برابری سود شرکت پالایش نفت اصفهان در بهار امسال 

استان

اصفهــان - مريم مومنــی   مديرمالي شــركت پالايش 
نفت اصفهان گفت: با تصمیمات هوشــمندانه مديريت اين  
شركت، كاركنان پالايشگاه اصفهان موفق گرديدند تنها در 
دوره ســه ماهه نخست ســال جاري بیش از 13 همت سود 

خالص را عايد شركت نمايند.
 صاحب ارجمند با اشاره به اينكه  سود دوره سه ماهه نخست 
سال جاري نسبت به دوره مشابه سال گذشته كه میزان ۲.۵ 
همت بوده،  بیش از ۵ برابر گزارش شــده است، تصريح كرد:  
افزايش كرك اســپرد )رابطه قیمت نفت خام و محصولات 
نفتي (يكي از دلايل اين اتفاق ارزشــمند بوده است كه البته 
اين مهم منتج به  رشــد خالص آماري شــركت هاي ديگر  
پالايشي شده است. اما  می توان با قاطعیت  برنامه ريزي بهینه 
تولید، سیستم مديريت خردمندانه و تلاش مضاعف كاركنان  
شركت پالايش نفت اصفهان را از دلايل  افزايش  قابل توجه 
سود آن  به نســبت ديگر شــركت هاي پالايش خصوصي 
برشمرد و ادامه داد: در اين مســیر  اهدافي همچون افزايش 
فرآورده هاي باارزش افزوده بالا و دســتیابي به ركوردهاي 
جديد در اهداف مالي و راهبردي شركت به ثمر نشسته است . 

همچنین زمینه حركت رو به رشد و تأمین متوازن ذي نفعان  
را  فراهم كرده است.  

 مدير كنترل و نظارت  بر مبادلات مواد نفتي نیز اظهار داشت: 
در سال 1401 و در پي بازنگري ســاختار سازماني و دستور 
مديرعامل شــركت، مبني بر ايجاد  اداره كنترل بر مبادلات 

مواد نفتي، دقــت اندازه گیري فرآورده هــاي نفتي  و پايش 
سامانه هاي اندازه گیري بسیار  افزايش يافت.

 حمید كمالي  تأكید كرد:  به طور حتم  اين حركت ارزشمند  
موجب افزايش مقدار فروش  ناشــي از دقــت اندازه گیري 
خواهد شــد و در نهايت مقاديــر فروش در  ســه ماهه هاي 

آتي سال جاري  نســبت به مدت زمان هاي  متناظر  1400   
افزايش خواهد داشت.

 رئیس بازاريابي و فروش شــركت پالايش نفت اصفهان طي 
ســخناني با بیان اينكه  پالايشــگاه بزرگترين تولید كننده 
وكیوم باتوم)ته مانده برج خلأ( در كشــور اســت، گفت: تا 
ســال 1400 به دلیل محدوديت در تحويل تانكري  تنها به 
میزان 100تحويل تانكري داشت.اما خوشبختانه با حمايت 
مديريت و همت كاركنان  اين میــزان   به ۲00 تانكر افزايش 
يافت.   ابراهیم كاوياني پور در ادامه برنامه ريزي  جديد براي 
فروش و تغییــر  قیمت گــذاري را دلیل افزايش ســود اين 

شركت  دانست.
 احســان رحیمي رئیس برنامه ريزي تولیــد و اختلاط مواد 
نفتي  نیز اذعان داشــت:   يكي از كارهاي ارزنده انجام شــده 
در سطح شــركت ارائه مدل بهینه تولید فرايند و محصولات 
توسط متخصصان پالايشگاه اســت، در سه ماه نخست سال 
جاري به استناد اين مدل شــاهد افزايش سود اوري  ناشي از 
كاهش محصولات بارزش كمتر و افزايش محصولات كیفي 

بوده ايم.
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عبدالكريم اخترشناس  بوشــهر - رضا حیدری
مديــركل راهــداری و حمل و نقــل جاده ای اســتان 
بوشهرگفت : برآورد اولیه خسارت بارندگی ها و سیلاب 
ناشی از ســامانه بارشــی مونســون  به راهها و پل های 
محورهای مواصلاتی تحت پوشــش اين اداره كل بیش 

از۲3 میلیارد ۶۵0 میلیون تومان تخمین زده شده است.
به گزارش پايگاه خبری وزارت راه و شهرسازی )بوشهر(، 
عبدالكريم اخترشــناس مديركل راهــداری و حمل و 
نقل جاده ای استان بوشــهر گفت: برآورد اولیه خسارت 
بارندگی ها و سیلاب ناشــی از سامانه بارشی مونسون  به 
راهها و پل های محورهای مواصلاتی تحت پوشــش اين 
اداره كل بیش از۲3 میلیارد ۶۵0 میلیون تومان تخمین 

زده شده است.
عبدالكريم اخترشــناس اظهار كرد: در بــرآورد اولیه، 
شهرستان دشتستان با 11میلیارد ۶۵0 میلیون تومان، 
شهرستان تنگســتان با ۷ میلیارد ۵00 میلیون تومان 
و دشــتی با 4 میلیارد تومان بیشــترين خســارت را در 
حوزه راهها، ابنیه فنی و پلها ديده انــد. وی افزود : در بین 
محورهای ارتباطی اســتان نیز محور فرعی برازجان به 
كلمه در شهرستان دشتستان با حدود ۷ میلیارد تومان 
بیشترين خسارت را از سامانه بارشی مونسون و سیلاب 

پنجشنبه ۶ مرداد ماه ديده اســت. مديركل راهداری و 
حمل و نقل جاده ای استان با توجه ريزش مجدد كوه در 
محور اهرم به فراشبند اظهار كرد : اين برآورد خسارت به 
راهها و ابنیه فنی اولیه بوده و با توجه به ادامه ناپايداری های 
جوی در استان و امكان تشديد بارندگی ها در روزهای آتی 
ممكن است خســارات افزايش يابد. اخترشناس از آماده 
باش صد در صد و حضور نیروها و لجستیک راهداری در 
كنار راهدارخانه ها محورهای ارتباطی خبر داد و افزود : از 
چهارشنبه و بدنبال هشدار سازمان هواشناسی و مديريت 
بحران استان، بیش از ۲00 نفر نیرو 1۲0دستگاه ماشین 
آلات و لجستیک راهداری در 1۶ راهدارخانه و همچنین 
نقاط آسیب پذير راهها مستقر هستند و به ارائه خدمت می 

پردازند.

کرمانشاه - حســنا فخارزاده مديركل دفتر 
حمل و نقل مسافر اظهار داشت: ابتدای سال جاری در 
راستای تسهیل سفر زائرين به عتبات عالیات در ايام 
اربعین برنامه ريزی های گســترده ای صورت گرفته 

است
داريــوش باقرجوان در ســفر 1 روزه خود به اســتان 
كرمانشاه از پايانه مرزی خسروی و پرويزخان بازديد 
كرد و اظهار داشت: از ابتدای ســال جاری در راستای 
تسهیل ســفر زائرين به عتبات عالیات در ايام اربعین 
برنامه ريزی های گســترده ای در سازمان راهداری و 
حمل و نقل جاده ای بنا به وظايف ذاتی اين سازمان در 

كمیته حمل و نقل و سوخت انجام شده است.
وی افزود: در حوزه زيرساختهای محورهای مواصلاتی 
و ايمن سازی آنها و نیز آمادگی مجتمع های خدمات 
رفاهی در بین مســیرهای تردد و تجهیــز پايانه های 
مرزی كارهای خوبی انجام شــده يا در دســت انجام 

است.
باقر جوان از آماده سازی مسیرهای تردد زوار اربعین 
خبرداد و گفت: اقدامات نرم افزاری گسترده ای برای 
گســیل ناوگان حمل و نقل عمومی در كنار زائرينی 

كه با وسايل شخصی خود تردد می كنند، انجام شده 
است.

مديركل دفتر حمل  و نقل مســافر سازمان راهداری و 
حمل و نقل جاده ای تصريح كرد: كرمانشــاه از جمله 
استان هايی است كه مرز آن برای تردد زائرين معرفی 
شده اســت و بر اين اســاس در حال آماده سازی مرز 
خسروی هستیم و ســفر ما به كرمانشاه نیز در همین 

راستا است.
باقر جوان خاطرنشان كرد: از روزهای گذشته نقايص 
و مشكلات مرز خسروی بررسی شده است كه با توجه 
به شــرايط و اعتبارات تخصیص داده شده اين نواقص 
برطرف و نقاط قوت هم تقويت می شــود تا در اربعین 

1401 اين مرز در كنار ساير مرزها پويا و فعال باشد.

کرمانشاهبوشهر
مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان اعلام کرد؛

خسارت ۲۳ میلیارد و ۶۵۰ میلیون تومانی سامانه مونسون  به راه های بوشهر
مدیرکل دفتر حمل  و نقل مسافر سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای :

وی برای تردد زائران اربعین آماده  است    مرز خسر

 پرداخت 24 میلیارد تومان تسهیلات
 به نیازمندان کردستانی 

 

ســنندج-فاطمه ملایی  مدير كل كمیته امداد استان كردستان 
از پرداخت ۲4 میلیارد تومان تســهیلات قرض الحسنه به نیازمندان از 

طريق صندوق قرض الحسنه امداد ولايت خبر داد.
  رضا طوسی با بیان اينكه صندوق قرض الحسنه امداد ولايت در راستای 
ترويج فرهنگ قرض الحسنه و بانكداری اسلامی تاسیس شده ، عنوان 
كرد: تســهیلات پرداختی اين صندوق در زمینه اشــتغال، حمايت و 

سلامت، مسكن و خدمات دانشجويی و فرهنگی است.
 وی افزود: از طريــق اين صندوق در 4 ماهه نخســت امســال  هزار و 
۷۵0  فقره تســهیلات قرض الحســنه و در حدود ۲4 میلیارد تومان به 

نیازمندان كردستانی پرداخت شده است.
 طوسی گفت: تســهیلات پرداختی در زمینه اشــتغال ۲3۵ مورد، در 
زمینه خدمات حمايتی ، وديعه مســكن و درمان 1۲۵0 مورد ، بخش 

مسكن 8۵ مورد و بخش فرهنگی و دانشجويی 30 مورد بوده است.
 وی تصريح كرد: همچنین از محل سپرده خیران 1۵0 فقره تسهیلات 

به نیازمندان پرداخت شده است.
 مدير كل كمیته امداد استان كردســتان ادامه داد: خیران می توانند با 
سپرده گذاری در اين صندوق و با حفظ اصل سرمايه خود با معرفی افراد 
نیازمند در زمینه پرداخت تســهیلات به نیازمندان مشاركت و كمک 

كنند.
 وی افزود:  تسهیلات پرداختی اين صندوق تا سقف 10 میلیون تومان 

به صورت كاملا قرض الحسنه و بدون سود و كارمزد می باشد.

 شهردار کمالشهر :

 آسمان هلجرد ، قطب ورزشهای هوایی
 خواهد شد

البرز-مظفری دكتر بهمنــی گفت : بزودی آســمان هلجرد ، قطب 
ورزشهای هوايی خواهد شد   

شهردار كمالشهر در جلسه ای كه باحضور مديران شركت پروازهای هوايی 
استان و رياست و اعضای شورای اسلامی برگزار شد ، ضمن اعلام اين خبر 
گفت: باعنايت به پیشنهاد اين شركت خصوصی شاخص و ممتاز جهت راه 
اندازی سايت ورزشهای هوايی در منطقه توريستی هلجرد ، بزودی پیشانی 
سبز كمالشهر شــاهد راه اندازی ســايتهای مختلف ورزش های پروازی 

،دارای حداكثرمعیارها و استاندارهای قابل قبول خواهد شد .
دكتر بهمنی در ادامــه افزود: به جهت شــرايط بســیار مطلوب منطقه 
جنگلكاری هلجرد جهت ايجاد سايتهای پروازی ، در نظر است در خصوص 
آموزش پروازهواپیماهای مدل نیز اقدامــات لازم صورت گرفته و زمینی 

بدين منظور مسطح و آماده گردد.
  شهرداركمالشهر در ادامه خاطرنشــان كرد: منطقه بكر و زيبای هلجرد ، 
يكی از پتانسیل های ارزشمند و بالقوه اســت كه می تواند با اجرا ی طرح 
های تفريحــی و رفاهی به عنوان يكی از بزرگترين قطب های توريســتی 
استان مطرح گردد كه تحقق اين امر در كنار تلاش  مديريت شهری ، قطعا 
مستلزم حضور پررنگ و كارساز سرمايه گذاران گرامی می باشد. شهردار 
كمالشهر ضمن اشاره به موقعیت خاص و بسیارمطلوب اين منطقه گفت: 
در نظر است بزودی يک جايگاه مجهز به منظور اســتقرار بالن برای پرواز 
درآسمان كمالشهر و نیز جايگاهی برای تراپ تیراندازی در اين منطقه راه 

اندازی گردد.
دكتر بهمنی در خاتمه افزود: مديريت شهری باهدف تسريع در راه اندازی 
طرح های مذكور از هیچ گونه همكاری ومساعدتی با سرمايه گذاران گرامی 

و مسئولین ذيربط فروگذار نخواهد كرد.

  نصب 4 دستگاه دیتالاگر فشار و فلومتر
 در تاسیسات آبرسانی شهرستان رشت

 رشت  مدير امور آب و فاضلاب رشــت از نصــب 4 دستگاه ديتالاگر 
فشار و فلومتر در تاسیسات آبرسانی اين شهرستان خبر داد.

 محمود امیری گفت: ۲ دستگاه ديتالاگر فشــار در تاسیسات آبرسانی 
شهر رشت و ۲ دستگاه فلومتر در ايستگاه پمپاژ آب شهر كوچصفهان و 

روستای فلكده نصب و راه اندازی شد.
وی، هزينه اجرای اين طرح را 400 میلیون ريال عنوان كرد.

مدير امور آبفای شهرستان رشــت همچنین با اشاره به تعمیر و تعويض 
پمپ های شناور ۲1 حلقه چاه طی سه ماهه نخست سال جاری گفت: با 

انجام اين كار، آبدهی اين چاه ها به 90 لیتر بر ثانیه ارتقاء يافت.
امیری، اعتبار هزينه شــده برای تعمیــر و تعويض اين پمــپ ها را 3 

میلیارد و ۵00 میلیون ريال ذكر كرد.

 مدیرعامل شرکت آب وفاضلاب استان خبر داد:

وم لرستان وستای محر  آبرسانی به ۷ ر
ومیت زدایی ح محر  در قالب طر

خــرم آباد-طولابی مديرعامل شــركت آب و فاضلاب لرســتان 
گفت: هفت روســتا از پروژه ملی محرومیت زدايی از روستاهای استان 

آبرسانی شد.
حمیدرضا كرم وند بیان كرد: با همكاری قرارگاه امام حسن مجتبی)ع( 
و بسیج ســازندگی حضرت ابوالفضل )ع( لرســتان، هفت روستا با 10 
هزار خانوار و جمعیتی بالغ بر 3۶ هزار نفر از آب شرب و پايدار برخوردار 

شدند.
وی عنوان كرد: عملیات آبرســانی به اين روستاها با تجهیز شش حلقه 

چاه، اجرای خط انتقال و نیرو رسانی انجام گرفت.
مديرعامل شركت آب و فاضلاب لرســتان تصريح كرد: در سالجاری با 
هدف محرومیت زدايی از روســتاها قرارداد همكاری بین شركت آب و 
فاضلاب لرستان با بسیج سازندگی حضرت ابوالفضل )ع( به نمايندگی 
از قرارگاه امام حســن مجتبی)ع( به مبلغ 4۲۵ میلیارد تومان بســته 

شده است.

شــیراز-چراغی اولین دوره مسابقات 
تیراندازی اهــداف پروازی اســتان فارس در 

شیراز  برگزار شد.
 اولین دوره مسابقات تیراندازی اهداف پروازی 
استان فارس به مناسبت عید سعید غدير خم در 
میدان تیر اهداف پروازی نیروی دريايی سپاه 

پاسداران )باشگاه نصر ندسا( برگزار شد.
 اين دوره از مسابقات كه با حضور بیش از نود نفر 
تیرانداز و در قالب هفده تیم از شهرستان های 
مختلف استان فارس و اســتان های همجوار 
برگزار شد. تیراندازان طی دو روز به صورت يک 
پنجم فرم به رقابت پرداختند و در پايان نفرات 
برگزيده به فینال راه يافته و در يک فینال مهیج 

با هم به رقابت پرداختند.

نفرات راه يافته به فینال آقايان :محســن زيد 
آبادی نژاد)سیرجان(، مصیب قاسمی)لامرد(، 
نعمــت میراحمدی)مرودشــت(، عبدالعلی 
ســتوده خو)ماه شــهر(، داوود نوروزی)قیر و 
كارزين(، احسان عواطفی)مرودشت(، محمد 
يادسار)كازرون( و مســعود آبادی)ماه شهر(

بودند.
در پايان محمد يادســار از كازرون مقام اول و 
نعمت میراحمدی از مرودشت  دوم و محسن 
زيد آبادی نژاد از ســیرجان در رتبه ســوم اين 

دوره از مسابقات رسیدند.
در گروه بانوان نیز ملوك اسلامی از اقلید مقام 
اول، زهرا نوشــادی از شــیراز مقام دوم و زهرا 
طهماســبی از فیروزآباد به مقام ســوم دست 

يافتند.
در رده بندی تیمی نیز تیــم كازرون مقام اول، 
تیم كوهپايه مرودشــت مقام دوم و تیم قیرو 

كارزين ب مقام سوم را به دست آوردند.

در مراسم اختتامیه كه با حضور مسعود مهدی 
زاده سرپرست هیئت تیراندازی استان فارس و 
مسئولین مركز تخصصی نصر ندسا برگزار شد 

جوايز نفرات برگزيده اهدا شد .

مهدی زاده سرپرست هیئت تیراندازی استان 
فارس در گفت وگو با خبرنگار مــا خبر از آغاز 
ثبت نام جهت لیگ اهداف پروازی اســتان در 
يک ماه آينده و برگزاری منظــم لیگ اهداف 
پروازی داد و از انسجام و همدلی اعضای هیئت 
تیراندازی فارس و كمیته برگزاری و مسئولین 
نیروی دريايی ســپاه جهت برگــزاری منظم 
مســابقات با وجود بارندگی و شــرايط جوی 

خاص تشكر نمود.
همچنین ناوسالار يكم  پاسدار علی قلعه نويی 
طی ســخنانی از همكاری هیات تیراندازی و 
مركز تخصصی ندسا جهت توسعه و پیشرفت 
ورزش تیراندازی و بخصوص اهداف پروازی در 

آينده گفت.

وازی در فارس   شلیک های تماشایی به اهداف پر

 البرز-مظفری  تفاهم نامه ســه جانبــه بین اداره 
كل تعاون، كار و رفاه اجتماعی اســتان البرز، اداره كل 
آموزش فنی و حرفه ای اســتان البرز و انجمن صنفی 
كارفرمايی مراكز مشاوره و خدمات كار آفرينی استان 
البرز در راستای توسعه و ترويج كارآفرينی در كشور و 
استان با هدف توسعه همكاری های مشترك و حركت 
در جهت نهادينه كردن فرهنــگ كارآفرينی وفعالیت 

های مرتبط با كارآفرينی منعقد شد.
 مديركل تعــاون، كار و رفــاه اجتماعی البــرز در اين 
نشســت كه با حضور مديركل فنی و حرفه ای استان 
و مســئولین انجمن صنفی كارفرمايی مراكز مشاوره 
كارآفرينی روز يكشــنبه 9 مــرداد در ايــن اداره كل 
برگزار شــد، گفت: اين تفاهم نامه در راستای استفاده 
از ظرفیت ها و امكانات موجود طرفیــن تفاهم نامه به 
منظور ايجاد هم افزايی، همكاری، جلوگیری از موازی 
كاری، تعامل و ارائه خدمات مراكز مشــاوره و خدمات 
كارآفرينی عضــو انجمن به مراكــز تخصصی آموزش 
های كارآفرينی و مهارتهای كسب و كار سازمان فنی و 

حرفه ای منعقد شد.
 وی افزود: ايــن تفاهم نامه می توانــد  در جهت ايجاد 

زنجیره ارزش به منظور پرورش منابع و ســرمايه های 
انسانی توانمند و دارای تجارب فنی، مهارتی و حرفه ای 
آموزش های مهارتی هدايت، مشــاوره، تجاری سازی 
ايده ها و توانمندی كســب و كار و ترويج فعالیت های 
كارآفرينی، تشكیل شركت های تعاونی و شركت های 
دانش بنیان و ياری رســاندن به راه اندازی كســب و 

كارهای نوپا و بازار پذير در استان البرز مثمر ثمر باشد.
 مديركل تعاون، كار و رفاه اجتماعــی البرز مهمترين 
اهداف اين تفاهم نامه ســه جانبه را نــام برده و گفت: 
شبكه سازی در اجزای اكوسیســتم كارآفرينی، بهره 
گیری از ظرفیت ها و پتانســیل های موجود در مراكز 
مشــاوره و خدمــات كارآفرينی" در جهت مشــاوره، 
هدايت ايده ها، پشتیبانی از اســتارت آپ ها و تعاونی 
ها و راه اندازی كســب و كارهای ارزش آفرين و نوآور، 
تدويــن و بازنگری اســتانداردهای آموزشــی حوزه 
كارآفرينی و كســب و كار ، ترغیب جوانان به يادگیری 
مهارت و اســتفاده از ظرفیــت، تجهیــزات و فضای 
فیزيكی "مركز تخصصی آموزش هــای كارآفرينی و 
مهارتهای كســب و كار"برای برگــذاری رويدادهای 
كارافرينی از اهداف اين تفاهم نامه اســت كه اجرايی 

خواهد شد.
 وی خاطر نشــان كرد: به منظور اجرايی شــدن كامل 
مفاد ايــن تفاهم نامه ، كارگروهی اجرايی متشــكل از 
نمايندگان طرفین تفاهم نامه ايجاد می شــود كه می 
بايست بصورت كتبی از ســوی امضاء كنندگان تفاهم 
نامه معرفــی و تعیین گرديده و پــس از تهیه و تنظیم 
شــیوه نامه اجرايی تفاهم نامه و ابلاغ آن به واحدهای 

تحت پوشــش در زمینه های ذيل تشــكیل جلســه 
مشترك نمايند.

 در پايان اين نشست تفاهم نامه ســه جانبه فی مابین 
مديران كل تعاون، كار و رفــاه اجتماعی، فنی و حرفه 
ای و رئیس انجمن مراكز مشاوره و خدمات كارآفرينی 
اســتان البرز  منعقد، امضا و طرفین بر اجرای مفاد آن 

متعهد شدند.

البرز

ویکرد آموزش فنی حرفه ای در استان البرز  تفاهم نامه همکاری توسعه فرهنگ کار آفرینی با ر

ارومیه-رحیم جباردخــت ارومیــه  - مديرعامل 
شركت آب منطقه ای آذربايجان غربی گفت: 1۲8 كیلومتر 
از رودخانه های اســتان لايروبی شــده كه از اين میزان 4۵ 
كیلومتر در ســال آبی جاری )اول مهر 1400 تاكنون( بوده 

است.
مجید دستگاهی  افزود: هدايت صحیح روان آب ها، كاهش 
خطرات سیلاب های احتمالی در فصل بارش و كاهش زمان 

رسیدن حقابه درياچه ارومیه و كشــاورزی استان از اهداف 
اجرای اين طرح گسترده بوده است.

وی اضافــه كرد: همچنیــن ۶8 هكتــار از بســتر و حريم 
رودخانه های آذربايجان غربی آزاد سازی شده تا مجاری آبی 
استان در هدايت روان آب ها به پیكره درياچه ارومیه عملكرد 

بهتری داشته باشند.
مديرعامل شركت آب منطقه ای آذربايجان غربی ادامه داد: 

مطالعات لايروبی 180 كیلومتر از زرينه رود در جنوب استان 
به اتمام رسیده و در آينده نزديک اجرايی خواهد شد.

 آذربايجان غربــی صدها كیلومتــر رودخانــه دارد كه در 
حوضه های آبی ارس، زاب و درياچه ارومیه پراكنده هستند.

بیشــترين رودخانه ها، در حوضه درياچــه ارومیه بوده كه 
لايروبی آنها می تواند در هدايت روان آب ها به درياچه بسیار 

مثمر ثمر باشد.

ودخانه های آذربایجان غربی  وبی 128 کیلومتر از ر لایر



و  حضور بانک آینده در صنعت استراتژیک خودر
پررنگ تر می شود

بانک آینده و شــرکت  امــداد خــودرو ایران 
بر توســعه همکاری های مشــترک در حوزه 

کسب وکار و بانکداری نوین، تأکید کردند.
ارائه انواع خدمات در زمینه های مختلف بانکی، 
مالی، بیمه ای، تجاری، گردشــگری، تفریحی، 
عملیات بانکداری الکترونیکــی و صدور انواع 
ضمانت نامــه بانکــی از ســوی بانــک آینده 
به شــرکت امداد خودرو ایران و شــرکت های پیمان کاری آن از جمله 

خدمات قابل ارائه در این تفاهم نامه  است. 
هم چنین اعطای انواع تســهیلات در قالب طرح هــای »آینده داران«، 
»طــراوت«، »کارا« و »کارگشــا«، اعطای وام  قرض الحســنه ازدواج 
و فرزندآوری، صــدور کارت اعتباری بــرای کارکنان این شــرکت و 

شرکت های هم گروه از دیگر موضوعات مطرح در این تفاهم نامه بود.
تمرکز بخشی از عملیات بانکی شرکت امداد خودرو ایران و شرکت های 
طرف قــرارداد و پیمــان کاران آن، از طریق افتتاح حســاب و تمرکز 
حســاب ها نزد بانک، اخــذ ضمانت نامه ها، تمرکز حســاب های واریز 
حقوق کارکنان این شرکت و شرکت های پیمان کار نزد بانک آینده، از 

جمله دیگر مفاد این تفاهم نامه است.

حمایت ۹۱ هزار میلیارد ریالی بانک صادرات 
ایران از ۹۰ شرکت »دانش بنیان«

بانک صادرات ایران با پرداخت ۹۱ هزار و ۳۰۰ میلیارد ریال تسهیلات 
و تعهدات از شرکت های دانش بنیان حمایت کرد.

به گزارش روابط عمومی بانک صادرات ایران، این بانک در سال گذشته 
به منظور حمایت و پشتیبانی از توسعه فعالیت های حدود ۹۰  شرکت  
شــامل شــرکت های دانش بنیان بزرگ و شــرکت  های دانش بنیان 
عضو صندوق نوآوری و شــکوفایی جمعا ۹۱ هزار و ۳۰۰ میلیارد ریال 

تسهیلات و تعهدات پرداخت کرد.
این بانک در کمک به شــرکت های بزرگ دانش بنیان در ســال ۱۴۰۰ 
بیش از ۸۵ هزار میلیارد ریال به صورت تســهیلات و تعهدات پرداخت 

کرد.
همچنین حمایت این بانک از  شــرکت های دانش بنیان عضو صندوق 
نوآوری و شــکوفایی در سال گذشــته با پرداخت شــش هزار و ۳۰۰ 

میلیارد ریال تداوم داشته است.
بانک صادرات ایران در سال گذشته علاوه بر پرداخت تسهیلات ریالی، 
حمایت از این شــرکت ها را به صورت ارایه انــواع ضمانت نامه و اعتبار 
اسنادی تداوم بخشیده به نحوی که ۲۳ شرکت دانش بنیان بزرگ و ۶۷ 
شــرکت دانش بنیان عضو صندوق نوآوری و شکوفایی از این حمایت ها 

برخوردار بوده اند.

پرداخت بیش از 7 هزار میلیارد ریال تسهیلات 
به بنگاه های کوچک و متوسط از سوی بانک سینا

بانک ســینا به منظور هدایت بهینه منابع مالی 
موجود و حمایت از واحد های تولیدی کوچک 
و متوسط، از ابتدای ســال جاری بیش از هفت 
هــزار و ۴۳۳ میلیارد ریــال به ایــن بنگاه ها 

پرداخت کرده است.
به گزارش روابط عمومی بانک سینا، این بانک 
در راســتای شعار ســال مبنی بر تولید، دانش 
بنیان و اشتغال آفرین، حمایت از بنگاه های تولیدی کوچک و متوسط 
را به منظور کمک به بهبود وضعیت اشــتغال و رشــد اقتصادی کشور، 
بیشتر از گذشــته و با جدیت ســرلوحه فعالیت های اعتباری خود قرار 

داده است.
در همین راســتا و با تأکید بر تداوم تأمین مالــی بنگاه های کوچک و 
متوســط و همچنین هدایت بهینه منابع مالی، از ابتدای ســال جاری 
تا پایان تیرماه بالغ بــر ۷۴۰ بنگاه تولیدی کوچک و متوســط بیش از 
هفت هزار و ۴۳۳ میلیارد ریال تسهیلات از بانک سینا دریافت کرده اند. 
پرداخت تســهیلات به بنگاه های کوچک و متوسط از اولویت های مهم 

اعطای تسهیلات بانک سینا در سال جاری قرار دارد.

 رئیس اداره کل صادرات خدمات فنی و مهندسی و طرح های 
سرمایه گذاری اعلام کرد

ایجاد بیش از 2 هزار شغل با مشارکت بانک 
توسعه صادرات ایران

رئیــس اداره کل صــادرات خدمــات فنی و 
مهندســی و طرح های ســرمایه گذاری بانک 
توســعه صادرات ایران گفت: بیــش از دو هزار 
شغل مستقیم در نتیجه مشارکت بانک توسعه 
صادرات ایران در طرح هــای صنعتی طی دو 

سال اخیر ایجاد شده است.
به گزارش روابط عمومی بانک توسعه صادرات 
ایران، مجید تفته اظهار داشت: طرح های یادشده عمدتا در حوزه های 
صنعت و معدن و پتروشیمی بوده و از محل منابع صندوق توسعه ملی، 

منابع بانک وهمچنین فاینانس تامین مالی شده اند.
وی بیان داشت: شــرکت هایی چون فولاد کاوه جنوب کیش، مجتمع 
فولاد اردکان، ســولیکو کاله، دســتکش گیلان، زرین چوب آرتاویل، 
پتروشیمی بوشــهر و کیمیا پارس خاورمیانه از تسهیلات بانک توسعه 

صادرات ایران بهره مند شده اند.
وی، میزان پیشــرفت فیزیکی احداث کارخانه تولید اتیلن پتروشیمی 
گچســاران را تا پایان فروردین ۱۴۰۱ معــادل ۹۱ درصد؛ ایجاد واحد 
تولید آهن اســفنجی فولاد اردکان را صد درصد؛ تولید اســلب عریض 
فولادی در فولاد جهــان آرا را ۹۷ درصد؛ احداث واحد تولید شــمش 
فولاد آلیاژی ایــران را ۷۷ درصد؛ ســه خــط بســته بندی و پرکنی 
محصولات ســولیکو کاله را ۱۰۰ درصد و طرح توسعه تولیدات بلوکات 

گازی صنایع خاک چینی را هم ۹۴ درصد اعلام کرد.
این مقام مســئول در پایان با اشــاره بــه اینکه حجم صــادرات طرح 
های یادشــده از سهم صادرات کشــور قابل توجه اســت، گفت: تولید 
محصولاتی چون، شمش فولاد، آهن اســفنجی، متانول، MDF خام، 
دستکش و توسعه واحدهای صنعتی، علاوه بر اشــتغالزایی، ارزآوری 

مطلوبی برای کشور در پی دارند.

وع زندگی مشترک ۳۲۱ نفر با تسهیلات  شر
 قرض الحسنه ازدواج موسسه اعتباری ملل

 موسســه اعتباری ملــل در راســتای ترویج ســنت پیامبــر گرامی 
اســلام)ص( درتیرماه ۳۲۱ فقره تســهیلات قرض الحســنه ازدواج 
پرداخت کرد. به گزارش روابط عمومی موسســه اعتبــاری ملل: این 
موسســه از ابتدای ســال تا پایان تیرماه به ۵۹ ۱۰ نفر ودر تیرماه سال 
جاری به ۳۲۱ نفر از زوجین  تســهیلات قرض الحسنه ازدواج پرداخت 
نموده اســت  این گــزارش می افزاید: هم اکنون در موسســه اعتباری 
ملل تعداد ۷۳۰ نفراز متقاضیان  در نوبت دریافت تســهیلات قرض 

الحسنه ازدواج می باشند.

 رئیس کل بیمه مرکزی به دنبال پیام تسلیت مقام معظم رهبری
 به آسیب دیدگان سیل اخیر:

تعهدات صنعت بیمه در قبال خسارت دیدگان 
سیل در دو سطح انجام خواهد شد

شــرکت های بیمه موظفند خارج از تشــریفات رایج اداری به تمامی 
تعهدات خود در قبال بیمه گذاران خســارت دیده ســیل اخیر اقدام 

کنند.
رئیس کل بیمه مرکزی به دنبال فرمان مقام معظم رهبری در خصوص 
ترمیم خسارات سیل اخیر و حمایت از آسیب دیدگان، افزود: خسارات 
واحدهای تحت پوشــش بیمه حوادث با جدیت و به ســرعت ارزیابی و 

فرایند پرداخت آن آغاز خواهد شد.
رئیس کل بیمه مرکزی با تفکیک ایــن بیمه نامه ها از تعهدات صندوق 
حوادث طبیعی تصریح کرد: بخش اندکی از منابع صندوق یادشــده از 
محل پرداخت های مردم در قبوض برق و بخش عمده ای از آن توســط 

سازمان برنامه و بودجه تامین خواهد شد.
وی خاطرنشــان کرد: فقدان منابع مالی و اعتبارات کافی، مانع ارزیابی 
خسارات نیست و همکاران ما با دقت میزان خسارت های سیل زدگان 

را برآورد خواهند کرد.
رئیس شــورای عالی بیمه با تاکید بر عزم جدی دولــت و صنعت بیمه 
برای رفع دغدغه های زیان دیدگان حوادث طبیعی ابراز امیدواری کرد 
با تامین اعتبارات پیش بینی شــده در قانون، روند پرداخت خســارات 

واحدهای آسیب دیده فراهم شود.

سرپرست شرکت بیمه اتکایی ایران معین:

افزایش ضریب نفوذ بیمه با رشد شرکت های 
بیمه ای تخصصی محقق می شود

عضو هیأت مدیره و سرپرســت بیمه اتکایی ایــران  معین، مهمترین 
راه حل افزایــش ضریب نفوذ بیمه را تاســیس شــرکت های بیمه ای 
تخصصی عنوان کرده و افزود: امروزه در کشــورهای پیشــرفته تعداد 
شــرکت های تخصصی رشــته ای از  شــرکت های بیمه جنرال بیشتر 

است، فرآیندی که ما نیز باید طی کنیم.
به گزارش روابط عمومی بیمــه اتکایی ایران معین؛ مجتبی حیدری در 
پاسخ به این سوال که آیا صنعت بیمه کشور آمادگی و ظرفیت پذیرش 
شــرکت های جدید را دارد، گفت: با توجه به ســرعت بالای تغییرات 
محیطی ایران در شــاخص هایی همچون مالی، انســانی و تکنولوژی 
دیجیتال و اعمال تحریم های بین المللی راهی جز افزایش ضریب نفوذ 
از ۲.۷ به عدد ۷ که در برنامه پنجم کشور دیده شده نداریم که این مهم 

با تخصص گرایی رشته ای در شرکت های بیمه ای محقق می شود.
وی، ارتقاء فرهنگ بیمه عامه مردم، خدمات دهی مطلوب شــرکت ها 
و حمایت از فضای رقابتی شــرکت های خصوصی را از دیگر مولفه های 

موثر بر افزایش ضریب نفوذ برشمرد.
عضو هیأت مدیره و سرپرســت بیمه اتکایی ایران  معین تحقق  رویکرد 
تخصص گرایی را منــوط به بازنگری در آیین نامه ها و بخشــنامه های 
مربوطه دانسته و اظهار داشت: لازم اســت هویت مستقل شرکت های 
تخصصی در ایــن زمینه لحاظ گردد. درحال حاضــر کلیه آیین نامه ها 
و بخشــنامه های موجود با محوریت شــرکت بیمه ای عمومی تدوین 
شــده که ایجاد کارگروه های موضوع محور و ســندیکاهای تخصصی 
شرکت ها می تواند کمک شــایانی به طرح دغدغه ها و موضوعات فنی 

شرکت های تخصصی کند.
یدری بیان مســائل و انعکاس چالش های موجود به نهــاد ناظر را نیز 
موجب هم افزایی شــرکت ها در جهت یافتن راه حل هــای فناورانه و 

تعریف پروژه های مشترک اتکائی و دیجیتالی دانست.

نشست مشترك مدیران عامل شرکت های بیمه 
دانا و اتکایی امین

مدیران عامل شرکت های بیمه دانا و اتکایی امین در نشستی مشترک، 
راه های گسترش همکاری های دوجانبه را بررسی کردند.

به گزارش روابط عمومی بیمه دانا، در این دیدار که بعداز ظهر روز هشتم 
مردادماه جاری انجام شــد، دکتر رضا جعفری و موسی رضایی، ضمن 
ابراز خشــنودی از روند مناســبات و همکاری های بیمه ای موجود، در 
خصوص افزایش سرمایه شــرکت بیمه اتکایی امین بحث و تبادل نظر 

کردند.
در این دیــدار دکتر رضا جعفــری مدیرعامــل بیمه دانا با اشــاره به 
فعالیت های شــرکت بیمه اتکایی امین، به خصوص در حوزه بازارهای 
داخلی و خارجی، تحصیل پوشــش بیمه اتکائی حمایتــی در رابطه با 
تعهدات بیمه ای پذیرفته شده و ســایر عرضه خدمات جانبی، خواستار 

افزایش سرمایه این شرکت به میزان دو هزار میلیارد تومان شد.
در این نشست موســی رضایی مدیرعامل بیمه اتکایی امین نیز با ابراز 
خرسندی از دیدار با مدیرعامل بیمه دانا، بر افزایش سرمایه این شرکت 

و تقویت همکاری های دوجانبه تأکید کرد.

امضای تفاهم نامه همکاری بین بانک ملی ایران 
وشیمی خلیج فارس وه صنایع پتر و گر

با حضور محمد رضــا فرزیــن و عبدالعلی علی عســگری، تفاهم نامه 
دوجانبه ای بین بانک ملی ایران و گروه صنایع پتروشیمی خلیج فارس 
با هدف تامین منابع مالی مورد نیاز برای پیشــبرد طرح های در دست 

احداث و پروژه های پایین دستی پتروشیمی، امضا شد.
به گزارش روابط عمومی بانک ملی ایران، دکتــر محمد رضا فرزین در 
مراســم امضای این تفاهم نامه که علیرضا صادقی معــاون بانکداری 
جامع، بیژن مقدم بیرانوند معاون امور شعب و بازاریابی تهران و محمد 
رضا عبدالملکــی رئیس اداره کل حــوزه مدیریت بانــک ملی ایران و 
تعدادی از مدیران ارشد گروه صنایع پتروشــیمی خلیج فارس حضور 
داشتند، گفت: بانک ملی ایران بر اساس استراتژی جدیدی که در پیش 

گرفته است قصد دارد به صورت گسترده در بازار انرژی حضور یابد.
وی افزود: این بانک در ســه پروژه بزرگ مخزن شــهید مهدوی، پروژه 
توســعه میدان آزادگان و پروژه شهید  ســلیمانی حضور یافته است و 
آمادگی دارد تا این حضور را در بخش ســرمایه گــذاری و تامین مالی 

بخش انرژی تقویت کند.
فرزین با اشــاره به انعقاد تفاهم نامه بین بانک ملی ایران و ازبر بانک 
روســیه، تاکید کرد: این بانک، بــزرگ ترین بانک روســیه و حتی 
اروپای شرقی اســت که در راستای اســتفاده از ظرفیت های تامین 
مالی خارجی با این بانک برای ایجاد صندوق پروژه ســرمایه گذاری 

به تفاهم رسیده ایم.
عبدالعلی علی عســگری مدیر عامل گروه صنایع پتروشــیمی خلیج 
فارس نیز در این مراسم با اشاره به پیشینه بانک ملی ایران گفت: جایگاه 
این بانک در نظام بانکی و نقش پیشــرو آن اقتضا می کند تا از ظرفیت 
های گسترده آن برای پیشبرد پروژه های صنایع پتروشیمی و تکمیل 

و راه اندازی آنها به صورت بهینه استفاده شود.
وی افزود: در صنعت پتروشیمی بیشــترین فروش در بخش بالادستی 
است و از ظرفیت های پروژه های پایین دستی  به خوبی استفاده نشده 
است که امیدوارم با مشار کت بانک ملی ایران بتوان از ظرفیت های این 

بخش نیز برای شکوفایی بخش انرژی کشور استفاده کرد.
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رئیس کل بانک مرکزی:

هدف بانک مرکزی هدایت اعتبار به سمت 
تولید کشاورزی است

خریدار  رئیــس کل بانک مرکــزی بیان اینکه 
توســعه کشــاورزی قراردادی نیازمنــد تعامل 
فرابخشی اســت، گفت: اقدامات بانک مرکزی در 
تامین مالی زنجیره ای هــم در بخش تولید و هم 
در بخش کشــاورزی در جهــت هدایت صحیح و 

هدفمند اعتبارات بانکی است.
  علی صالح آبادی در مراســم رونمایی از نقشه راه 
»تامین مالــی زنجیره ای در بخش کشــاورزی« 
با تاکید بر کشــاورزی قراردادی با تمجید از این 
اقدام، اظهار داشــت: با این روش اتفاق خوبی که 
می افتد این اســت که از یک نظام ســنتی به یک 

نظام مدرن حرکت می کنیم.
وی افزود: از نظر ما خیلــی مهم اس که این تامین 
مالی برای بخــش خصوصی اســت، زیرا بخش 
کشــاورزی یکی از خصوصی تریــن بخش های 

اقتصاد کشور است.
رئیــس کل بانک مرکزی بــا بیان اینکــه از نگاه 
بانــک مرکزی و سیســتم بانکی نتیجــه تامین 
مالی زنجیره ای بخش کشــاورزی در قالب کشت 
قراردادی، تامین مالی هدفمند است که این یک 
دســتاورد مهم برای بخش نظــام بانکی و بخش 

کشاورزی است.
وی با تاکید بــر اینکه اجرای ایــن کار نیازمند 
برنامه ریزی و همکاری بین دســتگاهی است، 
گفت: یکــی از مباحــث مهم آموزش اســت. 
آموزش بســیار مهم است و پیشــنهاد من این 
اســت که در حوزه بانکداری آمــوزش لازم را 
انجام دهند و ما هــم باید جــزوه، فیلم و دوره 
آموزشی داشــته باشیم و شــرکت های موفق 
هم تجربیات خودشــان را در این دوره ها ارائه 

کننــد. وزارت جهاد کشــاورزی هــم حتما به 
بحث آموزش هم توجه دارد.

صالح آبادی افزود: یک ســری زیرســاخت های 
قانونی بــرای تکمیل ایــن کار نیاز اســت که با 
همکاری دســتگاه ها قوانین مورد نیــاز آن باید 

تدوین شود. 
وی با بیــان اینکه موفقیت کشــت قــراردادی 
نیازمند تعامل فرابخشی است، تصریح کرد: برای 
توســعه کشــاورزی قراردادی، آقای ابوالحسنی 
قائم مقام بانک مرکزی موضورع را در حوزه نظام 

بانکی دنبال خواهند کرد.
صالح آبادی گفــت: اقدامات بانــک مرکزی در 
تامین مالی زنجیره ای هــم در بخش تولید و هم 
در بخش کشــاورزی در جهــت هدایت صحیح و 

هدفمند اعتبارات بانکی است.

خریدار  مدیران بانک دی، ســازمان فرهنگی 
ســیاحتی کوثــر و شــرکت مســافرت هوایی 
جهانگردی و زیارتی شــاهدان کوثــر به منظور 
ایجاد هم افزایی بیشتر تفاهم نامه همکاری امضاء 
کردند.به گزارش روابط عمومی بانک دی؛ در این 
مراسم که در ســتاد مرکزی بانک دی برگزار شد 
با حضور مدیرعامل و اعضای هیئت مدیره بانک، 
مدیرعامل ســازمان فرهنگی ســیاحتی کوثر و 
شرکت مسافرت هوایی شــاهدان کوثر و جمعی 
از مدیران ارشد هر سه ســازمان، تفاهم نامه سه 

جانبه همکاری منعقد شد.
در این نشســت علیرضا قیطاســی، مدیرعامل 
بانک دی، ضمن تسلیت ایام سوگواری اباعبدالله 
الحســین)ع( با اشــاره به لــزوم ارائــه خدمات 
باکیفیــت به خانــواده معزز ایثارگــران گفت: با 
حضور آقای قاضی زاده هاشــمی در بنیاد شهید 
و امــور ایثارگران فصل تــازه ای از همکاری های 
متقابل میــان بانک دی و بنیادشــهید با رویکرد 
توســعه دامنه خدمات رســانی به خانواده معزز 

شهدا و ایثارگران آغاز شده است.
وی افزود: بر این اساس، علاوه بر توسعه بانکداری 
الکترونیک و خدمات غیرحضوری یکی از اهداف 
و سیاســت های بانک دی راه انــدازی میزهای 
خدمت در مراکز بنیاد شــهید در سراســر کشور 
است که برای اخذ مجوز با بانک مرکزی مکاتباتی 
انجام شده است و پس از دریافت مجوزهای لازم 
این میزهای خدمــت در مراکز بنیاد شــهید در 

سراسر کشور برای خدمت رسانی به جامعه هدف 
افتتاح خواهند شد. 

قیطاسی، توســعه کمی و کیفی تفاهم نامه های 
امضاء شــده فیمابیــن بانــک و ســازمان ها و 
شرکت های زیرمجموعه بنیاد شهید را در ماه های 
اخیر نشان دهنده عزم راسخ مدیران دو مجموعه 
برای افزایــش دامنه خدمات رســانی به خانواده 
شــهدا و ایثارگران دانســت و تصریح کرد: بانک 
دی تسهیلات خرد تا ســقف ۱۰۰ میلیون تومان 
را برای خانواده معزز ایثارگــران که حقوق خود 
را از بانــک دی دریافت می کنند بــا ارائه گواهی 
کسر از حقوق بدون نیاز به ضامن ارائه می کند که 
طراحی این بسته اعتباری کاملا منطبق بر نیاز و 

انتظارات جامعه ایثارگری است.
مدیرعامل بانک دی امضاء تفاهم نامه با ســازمان 
فرهنگی ســیاحتی کوثر و شــرکت مســافرتی 
شــاهدان کوثر را گامی دیگر در بــرآورده کردن 
انتظارات خانواده معزز شــاهد و ایثارگر دانست و 

گفت: هدف از این تفاهم نامه فراهم کردن زمینه 
اعزام پدران، مادران و خانواده های معزز شــهدا و 
ایثارگران به عتبات عالیات اســت که امیدواریم 
منشــا خیر و برکت برای خدمتگزاران به این قشر 

معزز باشد.
در ادامه این نشست علی دستجردی، مدیرعامل 
و عضو هیئت مدیره ســازمان فرهنگی سیاحتی 
کوثر، ســفرهای زیارتــی را یکــی از مهم ترین 
مطالبــات خانــواده معــزز شــهدا و ایثارگران 
از بنیادشــهید دانســت و گفت: بــا امضای این 
تفاهم نامه و فراهم شدن زمینه اعزام جامعه هدف 
به عتبات عالیات، آرزوی دیرینه پدران و مادران 

شهدا از سوی بانک دی محقق شد.
وی افزود: مشابه این اقدام تاکنون در بنیادشهید 
و شرکت های تابعه آن اتفاق نیفتاده بود و اگر اراده 
و همت مدیــران فعلی بانک دی نبود شــاید این 

تفاهم نامه مبارک عملیاتی نمی شد.
وی در پایان تأکید کرد: این تفاهم نامه به گونه ای 
است که تمامی اعضای جامعه هدف بنیادشهید 
در اقصی نقاط ایــران و با هر بضاعــت مالی می 
توانند با اســتفاده از آن به عتبات عالیات ســفر 

کنند.
گفتنی اســت مهم ترین هدف ایــن تفاهم نامه 
ســه جانبه، علاوه بــر گســترش همکاری های 
متقابل، اعطای تســهیلات مناســب برای اعزام 
جامعه هدف بنیاد شهید به زیارت عتبات عالیات 

عراق و سوریه است.

مهر

وزیر امــور اقتصــادی و دارایی 
توثیــق  ســامانه  راه انــدازی 
)ستاره(  هوشــمند  الکترونیک 
را گام مهمــی در اســتفاده از 
ظرفیتی مغفول مانده در اقتصاد 
برشــمرد و گفت: با این ســامانه 
دارنــدگان ســهام می توانند در 
سیســتم قضایی و بانکی کشور، 
وثیقه گــذاری کنند.به گزارش 
روابط عمومی بانک قرض الحسنه 
مهر ایران به نقل از شــبکه اخبار 
اقتصادی و دارایی )شادا(، دکتر 
»سید احســان خاندوزی« وزیر 
امور اقتصادی و دارایی در مراسم 
آغاز به کار فاز نخســت ســامانه 
توثیــق الکترونیک هوشــمند 
)ستاره(، با بیان اینکه امروز برای 
ما نقطه شروع و آغاز یک حرکت 
بزرگ و پر برکت در اقتصاد ایران 

کرد:  تأکیــد  اســت، 
سامانه »ســتاره« که 
امیدواریم با اســتمرار 
آن در سال های آینده 
بیش از امــروز ثمرات 
آن نصیب مــردم ایران 
شــود، یک نــوآوری 

نهادی بین نهاد بازار پول، شبکه 
بانکی کشــور و نهاد بازار سرمایه 

و نظام قضایی محسوب می شود.
وی ادامــه داد: آنچــه در ایــن 
نــوآوری مــورد اســتفاده قرار 
می گیــرد، ظرفیت هایی اســت 
کــه در اقتصــاد ایــران وجود 
داشته، اما یا به رسمیت شناخته 
نمی شــده یا به روش های سنتی 
کاغــذی با پیگیــری حضوری و 
تشریفات بسیار سخت، استفاده 
می شــده اســت.وزیر اقتصــاد 

اظهار امیــدواری کرد 
که از بســتر ســامانه 
بتوانند  مردم  ســتاره 
از دارایی هــای خود به 
عنوان وثیقه اســتفاده 
گفت:  کنند.خاندوزی 
با راه اندازی این سامانه 
و در فــاز اول، جمعیت حدود۵۰ 
میلیون نفری سهامداران کشور 
می توانند در تعامل با نظام بانکی 
به صورت برخط، بدون تشریفات 
حضوری و مسیرهای پر پیچ و خم 
اداری وکاغذبازی هــای رایج در 
شبکه اداری کشور از دارایی های 
خود برای وثیقه گذاری استفاده 

کنند.
وی بــا بیــان اینکــه در فازهای 
بعدی این ســامانه، مســیرهای 
دیگــری نیز وجود دارد تا ســایر 

دارایی های ارزشــمند به ســبد 
وثیقــه اضافــه شــوند، گفت: 
بنابراین نه تنها دارندگان ســهام 
عدالت و ســهام بورســی، بلکه 
خریــداران اوراق مشــارکت یا 
خزانه، دارندگان گواهی ســپرده 
و گواهی طلا، می تواننــد از این 
گواهی ها که سبد مالکیت آنها را 
تشکیل می دهند استفاده کنند. 
وزیر اقتصــاد اظهــار امیدواری 
کرد که راه اندازی این ســامانه و 
امکان توثیق هوشــمند دارایی، 
پشتوانه ای برای بسیاری به ویژه 
طبقات ضعیف کشــور باشد که 
نمی تواننــد وثیقه هــای ارزنده 
دیگری را تهیه کننــد که گاهی 
بــرای تســهیلات ۳۰ تــا ۱۰۰ 
میلیــون تومانی دچار مشــکل 

وثیقه هستند.

ونیک هوشمند، آغازگر یک حرکت بزرگ در اقتصاد ایران است سامانه توثیق الکتر

بیمهبانک

ملی

 امضای تفاهم نامه همکاری میان بانک دی، سازمان فرهنگی سیاحتی کوثر
 و شرکت مسافرتی شاهدان کوثر


